
 یارانه بیشتر بگیرید، تورم بالاتری را تجربه خواهید کرد

وعده افزایش یارانه سرابی بیش نیست
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رئیس ستاد انتخابات کشور:

نامزد درجه یک و دو نداریم 

سرپرست ریاست جمهوری: 
 دولت سیزدهم احیای ۱۰ هزار واحد تعطیل 

را هدف گزاری کرده بود

رئیس اتاق بازرگانی ایران تاکید کرد
 مطالبه بخش خصوصی بهبود تعامل

 با دنیا است

وزیر صمت خبر داد
 احیای ۴۵۰۰ واحد راکد صنعتی در دولت سیزدهم

ایران سی اُمین کشور دنیا در تولید برق هسته ای شد
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 از نگاه نامزدها فرهنگ و هنر تزئینی است
 نه کاربردی!

محمودگبرلو  مناظره فرهنگی نشان داد برای نامزدهای ریاست جمهوری، 
فرهنگ و هنر  یک آیین تزئینی است که زیر ســایه قدرت و سیاست، اگر آرام 
و خاموش باشــد، زنده خواهد ماند و زندگی خواهد کرد امــا نباید امیدی به 
شکوفایی و درخشش این قدرت برتر داشــت!در این مناظره ،هر کدام ظاهرا 
در توصیف فرهنگ ، زیبا گفتند و جدی و قاطع حوزه فرهنگ و هنر را ستودند. 
پورمحمدی گفت باید معلوم شود فرهنگ برای امنیت است  و یا قالیباف گفت 
فرهنگ باید از سیاســت زدگی دور باشد  پزشــکیان می گوید باید ممیزی 
سلیقه ای نباشد و قاضی زاده هاشمی معتقد است باید جاده ابریشم فرهنگی 
راه بیاندازیم  و زاکانی هم معتقدبود  توســعه زیرساخت فرهنگی را باید جدی 

گرفت اما سوال اساسی اینجاست، این افراد تا الان کجا بودند؟ 

یادداشت

۵ اولویت نظام بانکی در دولت آینده
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وزیر ارتباطات گفــت: کاربران تلفــن همراه تا 
روز جمعه ۸ تیــر ماه، همزمان بــا روز برگزاری 
انتخابــات ریاســت جمهوری فرصــت دارند تا 
نسبت به فعال کردن بســته اینترنت رایگان ۲۰ 
گیگابایتی اقــدام کنند.عیســی زارع پور، وزیر 

ارتباطات و فناوری اطلاعات با انتشــار پستی در 
یک شــبکه اجتماعی داخلی اظهار کرد: بســته 
۲۰ گیگابایتی برای استفاده رایگان از سکوهای 
داخلی بله، ایتــا، روبیکا، ســروش پلاس، گپ 
و آیگپ، ویراســتی و تلوبیون در ایــام تبلیغات 

انتخابات تدارک دیده شــده و تا پایان تیرماه نیز 
قابل استفاده اســت.کاربران اپراتورهای همراه 
اول و رایتل بــا کد دســتوری #۶۷۳*۱۰۰* و 
کاربران ایرانسل نیز با کد دستوری #۱*۵* می 

توانند نسبت به فعال سازی آن اقدام کنند.

مهلت فعال کردن بسته اینترنت رایگان ۲۰ گیگی

صفحه 8

معاون وزیر نفت مطرح کرد

وها صرفه جویی سالانه ۲۳ میلیارد دلار با اصلاح مصرف سوخت خودردر
خریدار مدیرعامل شــرکت ملــی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتــی ایران با بیــان اینکه 
مصــرف بنزین خودروها در کشــور بــه  ازای هر 
۱۰۰ کیلومتر ۱۲ لیتر اســت، گفــت: با اصلاح 
روند مصرف ســوخت خودروها و خــارج کردن 
خودروهای فرســوده می توان سالانه ۲۳ میلیارد 
دلار صرفه جویی کرد و با ایــن پول ناوگان حمل 
و نقل عمومی کشور را توسعه داد. جلیل سالاری 
با اشــاره به میزان بالای مصــرف بنزین و تمرکز 
دولت ســیزدهم بر راهکارهای غیرقیمتی، اظهار 
داشت: در ســال ۱۳۹۹ برنامه ریزی تولید بنزین 
۱۰۵ میلیون لیتــر در روز بود که ۹۴ میلیون لیتر 
تولید شــد. مصرف بنزین نیز برای ۱۰۵ میلیون 
لیتر در روز برنامه ریزی شــده بود که ۷۵ میلیون 
لیتر روزانه نیز مصرف داشــتیم؛ اگر همین روند 
ادامه پیدا می کرد شاهد افزایش مصرف و ناترازی 
بنزین می بودیم، اما شــیوع کرونا باعث شــد تا 

میزان مصرف بنزین کم شود.
وی ادامه داد: در ســال ۱۴۰۰ مصــرف بنزین به 
۹۱ میلیون لیتر، در سال ۱۴۰۱ به ۱۰۴ میلیون 
لیتر و در ســال ۱۴۰۲ نیز بــه ۱۱۱ میلیون لیتر 
رســید که این روند افزایشــی مصرف سبب شد 
تا سیاســت های غیرقیمتی با تمرکز بر مدیریت 
مصرف سوخت در دســتور کار دولت خدمتگزار 
ســیزدهم قرار گیرد؛ همچنین در ســه ســال 
گذشــته ۳ میلیون لیتر کارت ســوخت توزیع و 
عملًا ۵ میلیون لیتــر بنزین روزانــه به ظرفیت 

کشور اضافه شد.
معاون وزیر نفت بــا بیان اینکه در حــوزه انرژی 
ســرمایه گذاری ســخت و منابع محدود است، 
تصریح کرد: طرح های سرمایه ای در حوزه انرژی 
زودبازده نیســت و مصرف انرژی با تولید ناخالص 
داخلی تناســب ندارد. برای تامین نقدینگی باید 
به سمت بهینه ســازی مصرف حرکت کنیم و در 
حوزه سرمایه گذاری و تامین نقدینگی، می توان 

به منابع داخلی اتکا کرد.
ســالاری تاکید کرد: ناوگان فرســوده و انحراف 
ســوخت یکی از دلایل افزایش مصرف است که 
در صورت اصلاح این روند شــاهد کاهش مصرف 

ســوخت خواهیم بود.مدیرعامل شــرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده هــای نفتی ایران با بیان 
اینکه باید در چرخه مصرف تحول ایجاد شــود، 
گفت: برای تولید ۵ میلیون لیتر باید پالایشگاهی 
با سرمایه گذاری ۴ میلیارد دلاری احداث شود که 
رقم قابل توجهی اســت. در صورتی که با مدیریت 
مصرف و بعضــی اقدامات دیگر می توان شــاهد 
کاهش مصرف بــا حداقل هزینه هــای تحمیلی 
به کشــور بود.وی با اشــاره به تردد خودروهای 
فرســوده در ناوگان حمل و نقل کشور و مصرف 
بالای ایــن خودروهــا، بیان کرد: ســال ۱۳۸۶ 
خودروهای فرسوده از چرخه خارج شد که نتیجه 
خوبی داشــت. اگر خودروهای فرسوده از چرخه 
حمل و نقلی کشور خارج شــوند ۹۰ میلیون لیتر 
ســوخت )گازوئیل و بنزین( در روز معادل سالانه 
۲۳ میلیــارد دلار صرفه جویی صــورت می گیرد 
که نشــان از اهمیت توجه به موضوع خودروهای 

فرسوده دارد.
ســالاری ادامــه داد: در صــورت جایگزینــی 
خودروهای فرســوده ضمن صرفه جویی ریالی، 
شــاهد تثبیت کرایه های حمل و نقل، توســعه 
ناوگان حمل و نقل و تامین خوراک پتروشیمی ها 

که صرف سوخت می شود، خواهیم بود.

مدیرعامــل شــرکت ملــی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتــی ایران یکی دیگــر از راه های 
بهینه سازی مصرف ســوخت را توجه به موضوع 
فلرســوزی عنوان کرد و گفــت: در صورت پایان 
فلرســوزی معادل ۵ میلیــارد دلار صرفه جویی 

صورت می گیرد.
وی اجرای طرح پایش خودروهای ناوگان حمل و 
نقل عمومی را از دیگر اقدامات در دولت سیزدهم 
برای مبارزه با قاچاق ســوخت دانســت و اظهار 
داشت: به هر خودرویی که در مسیر نباشد هشدار 
داده خواهد شــد و پیمایش آن پایش می شــود. 
این طرح از ابتدای ماه جاری آغاز شده که انتظار 
می رود باعث صرفه جویی ۵ میلیــون لیتری در 

روز می شود.
ســالاری ادامه داد: با پایش بخش حمل و نقل و 
همچنین الکترونیکی شدن بارنامه ها، روزانه ۱۰ 
میلیون لیتر بنزین صرفه جویی محقق می شــود. 
بر اســاس گزارش ها قاچاق ســوخت به گونه ای 
اســت که گازوئیل لیتــری ۳۰۰ تومــان با عدد 
لیتری ۱۳ هزار تومان در مرز کشورهای همسایه 
معامله می شــود که این اختلاف قیمت سود قابل 
توجهــی را متوجــه ســودجویان و قاچاقچیان 

سوخت می نماید.

 

روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب چهارمحال و بختیاری

  فراخوان مناقصه عمومی   فراخوان مناقصه عمومی 
یک مرحله ای یک مرحله ای 

 شرکت آب و فاضلاب چهارمحال و بختیاری در نظر دارد به استناد قانون برگزاری مناقصات، نسبت به برگزاری مناقصه 
و انتخاب تامین کننده  واجد شرایط از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت اقدام  نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
ضمانت نامه شرکت در فرآیند مبلغ برآورد اجرای کار )ریال( مدت پیمانموضوع مناقصهردیف

ارجاع کار )ریال(

خرید یک دستگاه SAN Storage   طبق 1
724،000،000،0001،200،000،000 روزمشخصات فنی 

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه: از  ساعت 9 تاریخ 1403/04/03  لغایت ساعت 19 تاریخ  1403/04/07
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 19 تاریخ 1403/04/18

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 9  تاریخ 1403/04/19
تاریخ اعتبار پیشنهادات: یک ماه ) 30 روز ( از تاریخ آخرین مهلت ارائه پاکت پیشنهاد قیمت.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتردر خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: 
شهرکرد- میدان قدس – روبروی پارک لاله – شرکت آب و فاضلاب چهارمحال و بختیاری 
کد پستی 8814649913                       تلفن : 33331501 – 038 داخلی 208-209

شناسه آگهی: 1738267

نوبت دوم
# هوای آب را داشته باشیم

 شرکت آب و فاضلاب چهارمحال و بختیاری

شرکت سرمایه گذاری مسکن شمال غرب در نظر دارد اجرای عملیات سازه بتنی پروژه 
هوگر اردبیل را از طریق مناقصه به پیمانکاران و شرکتهای واجد شرایط واگذار نماید. متقاضیان 
محترم میتوانند جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ 1403/04/04 لغایت آخر وقت اداری مورخ 
1403/04/11 به نشانی تبریز سربالایی ولیعصر، نبش خیابان توانیر شماره 1/6 امور رسیدگی و 
قراردادهای شرکت تلفن: 33285937-041 و یا اردبیل - خیابان دانشگاه - جنب برج میلاد 
شرکت سرمایه گذاری مسکن شمال غرب نمایندگی اردبیل تلفن 33518600-045 مراجعه 

فرمایند.

آگهی مناقصهآگهی مناقصه

شرکت سرمایه گذاری مسکن شمال غرب )سهامی عام(



معاون وزیر دفاع:

ودگاه های کشور به سامانه های بومی هستیم آماده تجهیز همه فر

رئیس ستاد انتخابات کشور:

نامزد درجه یک و دو نداریم 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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باقری:
ایران مسیر حمایت از چند جانبه گرایی را ادامه 

خواهد داد
سرپرست وزارت خارجه گفت: جمهوری اسلامی ایران مسیر حمایت 

از چند جانبه گرایی و مقابله با یکجانبه گرایی را ادامه خواهد داد.
 علی باقری سرپرســت وزارت خارجه در فضای مجازی ایکس نوشت: 
فردا تهران میزبان ۴۰ هیأت شــرکت کننده در نشست وزرای مجمع 
گفتگوی همکاری آسیا )ACD( اســت. وزرا و مقامات ارشد ۳۱ کشور 
عضو و دبیران کل ۹ ســازمان بین المللی آسیایی در این نشست حضور 
دارند. این رویداد بســتر مناســبی برای تقویت همکاری کشــورهای 
آســیایی و نمایانگر رویکرد آســیایی به چنــد جانبه گرایی، فراگیری 
و همکاری اســت. جمهوری اســلامی ایران مســیر حمایــت از چند 

جانبه گرایی و مقابله با یکجانبه گرایی را ادامه خواهد داد.

سرپرست ریاست جمهوری: 
 دولت سیزدهم احیای ۱۰ هزار واحد تعطیل

 را هدف گزاری کرده بود
سرپرســت ریاســت جمهوری احیای واحدهای تولیــدی راکد را از 
دغدغه های جدی رئیس جمهور شهید دانســت و اظهار داشت: دولت 
ســیزدهم احیای ۱۰ هزار واحد تعطیل یا نیمه تعطیل را هدف گذاری 
کرد. محمد مخبر در آئیــن افتتاح و بهره برداری رســمی از ۲۶ پروژه 
صنعتی و معدنی در ۱۰ اســتان کشــور که صبح روز یکشنبه در محل 
وزارت صنعت، معدن و تجارت برگزار شــد، ضمن تبریک فرارســیدن 
عید بزرگ غدیــر و هفته ولایت گفت: اگر چه غدیر عید بزرگی اســت، 
اما ما در این ایام دو غــم بزرگ داریم که یکی فقدان شــهدای خدمت 
و دیگری تداوم جنایات بی ســابقه رژیم صهیونیســتی در حق مردم 

مظلوم، بی دفاع و بی گناه غزه است.
سرپرســت ریاســت جمهوری در ادامه با بیان اینکه شهید رئیسی در 
زمینه رشــد و رونق اقتصاد و تولید کشور دغدغه جدی داشت و مسائل 
این حوزه را به شکل مســتمر پیگیری می کرد، افزود: شهید رئیسی به 
هیچ عنوان جلســات رصد اقتصادی را تعطیل نمی کــرد و در کنار آن 
جلسات متعددی با مسئولان و فعالان اقتصادی داشت و علاوه بر اینها 
به صورت میدانی نیز مسائل و رفع مشکلات این بخش را دنبال می کرد.

مخبر احیای واحدهای تولیدی راکد را یکی دیگر از دغدغه های جدی 
رئیس جمهور شــهید دانست و اظهار داشــت: دولت سیزدهم احیای 
۱۰ هزار واحد تعطیل یا نیمه تعطیل را هدف گذاری کرده بود که امروز 
بخش قابل توجهی از آن محقق شــده و بخش زیــادی از موفقیت های 
دولت مردمی در زمینه تشــکیل ســرمایه ثابت، کاهش نرخ بیکاری و 

رشد تولید مربوط به اقدامات و تلاش های دولت در همین عرصه است.
سرپرست ریاســت جمهور افتتاح پروژه های وزارتخانه های مختلف را 
که از دیروز در وزارت بهداشــت آغاز شده است، نماد و نمایی از عملکرد 
و دســتاوردهای دولت مردمی عنــوان و تصریح کــرد: طرح هایی که 
دیروز در وزارت بهداشت و ۲۶ طرحی که امروز در وزارت صمت افتتاح 
شد، فقط بخشــی از طرح هایی هســتند که قرار بود تا پایان امسال به 
بهره برداری برســند و به عنــوان مثال وزارت صمــت ۱۲۵ طرح قابل 
افتتاح تا پایان شش ماهه اول ســال دارد که حدود ۱۹۰ هزار میلیارد 
تومان اعتبار برای آنها در نظر گرفته شــده و امروز فقط ۲۶ عدد از این 

طرح ها افتتاح شد.

سخنگوی دولت خبر داد
 تصویب تاسیس منطقه بین المللی نوآوری 

و آیین نامه جذب دانشجویان خارجی
 ســخنگوی دولت، از تصویب دو آیین نامه بورسیه تخصصی و تسهیل 
جذب دانشــجویان خارجــی همچنیــن تصویب مصوبــه راه اندازی 
»منطقه بین المللی نوآوری ایران« برای حمایت ویژه  از دانش بنیان ها 

طی دولت سیزدهم خبرداد.

علی بهادری جهرمی در نشســت خبری در محل ساختمان کوثر نهاد 
ریاســت جمهوری با موضوع تبیین دســتاوردهای دولت سیزدهم در 
حوزه علم و فناوری، تبدیل علم به محصولات نوآورانه در دانشــگاه ها و 
پژوهشگاه ها را بســیار مهم خواند و گفت: یکی از تاکیدات مهم شهید 
آیت الله سیدابراهیم رئیســی تبدیل علم به محصول قابل استفاده بود 
و این سیاســت به دلیل آن بود که در بســیاری اوقات در دانشگاه ها و 

پژوهشگاه ها علم و فناوری به محصولات نوآورانه ختم نمی شد.
وی بیان کرد: در پی تصویب قانون جهش تولیــد دانش بنیان تصویب 

همه آیین نامه های مربوطه در دستور کار دولت قرار گرفت.
بهادری جهرمی یادآور شــد: در دولت ســیزدهم دو آیین نامه بورســیه 
تخصصی و تسهیل در جذب دانشجویان خارجی و همچنین تصویب راه 
اندازی بر همین اساس ۱۵ آیین نامه و دســتورالعمل در سال اول اجرای 
قانون به تصویب رســید و جلسات متعددی تشکیل شــد. شورای عالی 
فناوری دانش بنیان ها در طول دو سال ۳ جلسه با رئیس جمهور تشکیل 
داد و ۳۵ جلسه نیز در کارگروه ها برگزار شد.سخنگوی دولت یادآورشد: 
در ســال ۱۴۰۲ نزدیک به ۱۲ آیین نامه برای توســعه دانش بنیان ها در 
حوزه های مختلف از جمله صنعت، معدن و کشــاورزی به تصویب رسید. 
از دستور کار دولت سیزدهم برای تصویب دو آیین نامه بورسیه تخصصی 
و تســهیل در جذب دانشــجویان خارجی و همچنین تصویب راه اندازی 
»منطقه بین المللی نوآوری ایران« برای حمایــت ویژه  از دانش بنیان ها 
در هیات دولت خبرداد.وی از دستور کار دولت ســیزدهم برای تصویب 
دو آیین نامه بورسیه تخصصی و تســهیل در جذب دانشجویان خارجی و 
همچنین تصویب راه اندازی »منطقه بین المللی نوآوری ایران« به منظور 
حمایت ویژه  از دانش بنیان ها در هیات دولت خبرداد.ســخنگوی دولت 
همچنین یک محور دیگر در دولت ســیزدهم مورد تاکید شهید آیت الله 
رئیسی را نگاه به فناوری های آینده و نوظهور عنوان کرد و افزود: احکامی 
در برنامه هفتم توسعه برای فناوری های نوظهور همچون کوانتوم، هوش 

مصنوعی، میکروالکترونیک در نظر گرفته شده است.

تریبون

سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه گفت: 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام، معافیت مشمولان با 
حداقل ۳۵ سال ســن و داری حداقل دو فرزند را تایید 

کرد.
محسن زنگنه، ســخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه 
هفتم توسعه در حاشیه جلســه علنی مجلس شورای 
اســلامی در جمع خبرنگاران، گفت: ۱۵ مورد اختلاف 
بین مجلس و شــورای نگهبان درباره مصوبات برنامه 
هفتم توسعه وجود داشــت که این موارد برای تعیین 
تکلیف به مجمع تشــخیص مصلحت نظام ارجاع شده 

بود.
وی بیان کرد: روز گذشته بررسی های مجمع تشخیص 
مصلحت نظام درباره مــوارد اختلافی مربوط به برنامه 
هفتم توسعه به اتمام رســید و بر این اساس، ما تلاش 

می کنیم کــه قانون برنامه هفتم توســعه تا 
پیش از برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 
در روز جمعه هشــتم تیر ماه برای اجرا ابلاغ 

شود.
نماینده مــردم تربت حیدریــه در مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان که در این دو، سه ماه 

اجرا نشــده بود، به دلیل عدم ابلاغ قانون برنامه هفتم 
توســعه بود و بعد از ابلاغ قانون برنامه هفتم توســعه 
شاهد متناسب سازی حقوق بازنشستگان به میزان ۴۰ 

درصد سال اول برنامه هفتم خواهیم بود.
سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه ادامه 
داد: یکی دیگــر از موارد مهمی که مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام درباره آن اعلام نظر کرد درباره معافیت 

سربازی مشــمولان با حداقل ۳۵ سال سن و 
دارای حداقل دو فرزند است، البته نباید این 
افراد غیبت داشته باشــند که در این صورت 

این مشمولان از سربازی معاف خواهند شد.
زنگنه اظهار کرد: مجمع تشــخیص بندهای 
)پ( و )ت( ماده ۱۶ لایحــه برنامه هفتم در 
مورد تشکیل هیأت عالی مولدسازی را مغایر 
با سیاست ها شــناخت، لذا مقرر شــد مجلس و دولت 
طرح یــا لایحه ای در این مــورد تهیه کــرده تا هیأت 
مولدسازی با مکانیسم ها، شاخصه ها و فرآیندهایی به 

صورت قانونی تشکیل شود.
وی افزود: مجمع تشــخیص واگذاری میادین نفتی 
صندوق توســعه برای اســتخراج و عملیــات نفتی 
در صنایــع بالادســتی را نیز مغایر با سیاســت های 

ابلاغــی تشــخیص داد. برخی از مصوبــات مجلس 
دربــاره بانک ها نیز بــه دلیل تصویــب قانون بانک 
مرکزی در مجمع تشخیص رد شد و تمامی احکامی 
که به نوعی در آنها مولدســازی شــرط بود، مغایر با 

سیاست ها اعلام شد.
زنگنه بیان کرد: قرار شــد این مــوارد در قانون دائمی 
مورد بررســی قرار گیــرد از جمله مــاده ۱۱۶ که در 
آن ســازمان زندان ها مکلف شــده بود با مولدسازی 
زندان های داخل شــهرها را به خارج از شهرها منتقل 
کند، ایــن موضوع نیــز مغایر با سیاســت های کلان 

شناخته شد.
سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه گفت: 
امیدوارم که با ابلاغ قانون برنامه هفتم توسعه ما شاهد 

عملیاتی شدن کامل این قانون در کشور باشیم.

سربازی

خریدار  معاون وزارت دفاع و پشــتیبانی 
نیروهای مســلح از آمادگــی تجهیز همه 
فرودگاه های کشور به ســامانه های بومی و 
۱۰۰ درصد ایرانی خبر داد که با برخورداری 
از خدمــات پس از فــروش، از هیــچ تکانه 

تحریمی تاثیر نمی پذیرد.
 امیر سرتیپ »امیر رســتگاری« در مراسم 
افتتاح نخستین شبیه ســاز سه بعدی برج 
کنترل دانشــکده صنعت هواپیمایی افزود: 
طراحی و ســاخت این شــبیه ســاز کاری 
بسیار ســخت و پیچیده اســت که با همت 
متخصصان و کارشناسان داخلی میسر شد.

وی بیان داشت: پیش نیاز این مهم و حرکت 
در لبه فناوری، اطمینان و اعتقاد به نیروی 

انسانی و سرمایه های این مرز و بوم است.
معاون وزارت دفاع تاکید کرد:  ســنگ بنای 
استقلال و توسعه خودکفایی در فناوری ها، 

اطمینان کردن و فرصت دادن به نیروهای 
داخلی اســت.وی گفت: امروز بیش از ۸۰۰ 
ســامانه و پلتفرم در هر چهار بعُد هوا، فضا، 
زمین و دریــا تولید و نصب شــده و در حال 
بهره برداری است و در صنعت هوانوردی با 
حضور شرکت های داخلی ویترینی از انواع 
محصولات هواپایــه و زمین پایه طراحی و 

تولید شده است.
امیــر رســتگاری توضیــح داد: در حوزه 
هواپایــه، طراحی و ســاخت انــواع رادار 
هواپیمــا، ســامانه های مخابراتی، ارتفاع 
ســنج، ارتباط داخلی پرنــده، هدایت و 
ناوبری، کمک ناوبری، انواع نمایشگرهای 
مورد نیاز و غیره، و در حوزه زمین پایه نیز 
طراحی و تولید انواع رادارها و سامانه های 
هدایت هواپیماها به ســمت فرودگاه ها و 

غیره به ثمر نشسته است.

وی ادامــه داد: این ســامانه ها، هم اینک در 
بسیاری فرودگاه های نظامی کشور و حتی 
برخی دیگر از کشورها نصب شده و در حال 

استفاده است.
معاون وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مسلح تصریح کرد:  با وجود همه خباثت های 
دشمنان، خرابکاری ها و اعمال تحریم های 
ظالمانه، اما با در پیش گرفتن سیاست تکیه 
بر نیروهای داخلی، سامانه های وزارت دفاع 
هر روز در حال ارتقای توان آفندی و دفاعی 
اســت که مواردی همچون عملیات »وعده 
صادق« و زمین گیر کردن داعشی ها حاصل 

همین اعتماد است.
وی اظهار داشت:  وزارت دفاع امروز آماده 
اســت تا دانش، توانمندی و بلوغ صنعتی 
خود را در اختیار صنعت هوانوردی کشور 
قرار دهد. نخســتین شبیه ساز سه بعدی 

برج کنترل دانشــکده صنعت هواپیمایی 
روز )یکشنبه( در مراســمی با حضور معاون 
وزارت دفــاع، رئیــس ســازمان هواپیمایی 
کشوری و برخی مسئولان لشگری و کشوری 

به بهره برداری رسید.

این شبیه ســاز وظیفه کنترل و مدیریت 
ترافیــک هوایــی را بر عهــده دارد که به 
همت کارشناســان و متخصصان داخلی 
و در شرایط دشــوار تحریم ها، طراحی و 

ساخته شد.

مشمولان غیر غایب با حداقل ۳۵ سال سن معاف از خدمت سربازی شدند

خریدار رئیس ســتاد انتخابات کشور با 
بیان اینکه ما نامزد درجــه یک و دو نداریم، 
گفت: نامزدهای انتخابات می توانند تا ۳ نفر 
در ستاد انتخابات کشور نماینده داشته و از 
قبل شــروع انتخابات تا پایان حضور داشته 

باشند.
محمدتقی شاهچراغی با بیان اینکه وزارت 
کشور و شورای نگهبان آمادگی لازم را برای 
برگــزاری انتخابات پیش بینــی کرده اند، 
اظهار کــرد: در حدود ۶۰ هزار شــعبه اخذ 
رای در نظر گرفته شــده که بخشــی از این 
شعب، سیار هســتند و ما در مجموع در ۹۰ 
هزار نقطه اقــدام به اخــذ رای از مردم می 
کنیم. تجهیــزات، امکانــات، صندوق ها و 
تعرفه ها به استان ها ارسال شده و دیروز در 
۳ هزار و ۵۰۰ شــعبه مانور انتخابات برگزار 

کردیم تا اجرای مطلوبی داشته باشیم.
وی افــزود: در نظرســنجی هایی که مراکز 
تحقیقاتی معتبــر انجــام داده اند رضایت 
مردم نســبت به برگزاری ســالم، خوب و 
مطلوب انتخابات رشــد کرده و این امر مایه 
افتخار اســت. همه اجزای اجرای انتخابات 
همت خود را به کار بســته اند تا به بهترین 
شــکل از آرای مــردم صیانــت شــود. در 
انتخابات های گذشته مثل انتخابات ۱۴۰۰ 
تاخیرهای فراوان و عــدم هماهنگی وجود 
داشــت ولــی در دو دوره انتخابات مجلس 
این مسائل را به حداقل رساندیم و امیدوارم 
انتخابات ریاســت جمهوری این امر بهتر از 

گذشته محقق شود.

انتخاباتدر344شعبهخارجکشور
برگزارمیشود

رئیس ســتاد انتخابات کشــور همچنین 
با بیــان اینکه اعضای هیات هــای اجرایی، 
اعضای شعب و بازرســین مشخص شده اند 
و ما برای برگزاری انتخابات آماده هســتیم، 
تصریح کــرد: پیش بینی هــای لازم برای 
برگــزاری انتخابات در خارج از کشــور هم 
صــورت گرفتــه و تعرفه هــا و تجهیزات با 
هماهنگــی وزارت خارجه به ۳۴۴ شــعبه 
در خارج از کشور ارسال شــده و مجریان و 
ناظران تعیین تکلیف شده اند. حدود ۱۰۰ 
شــعبه در خارج از کشور، نســبت به دوره 
گذشته بیشتر شده است تا ایرانیان خارج از 

کشور با سهولت بیشتری رای دهند.

پیشبینیشعبلازمبرای60هزار
زائردرعربستان

وی خاطرنشــان کرد: دو ویژگــی در انتخابات 
امســال در خارج از کشــور وجود دارد. در روز 
هشتم تیر حدود ۶۰ هزار زائر در عربستان داریم 
که با هماهنگی وزارت خارجه، تعرفه لازم برای 
این زائران تهیه و شــعب لازم پیش بینی شده 
اســت. ما زائران متعددی در نجف، کاظمین و 
کربلا داریم که برای این شــهرها هم شعب اخذ 

رای پیش بینی شده است.

رقابتبیننامزدهامشهوداست
شــاهچراغی در ادامه با بیان اینکه ما برای 
برگــزاری انتخابات آماده هســتیم، گفت: 
چهار راهبردی که رهبــری برای انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی تعییــن کردند 
در اجــرای انتخابــات ریاســت جمهوری 
برای ما ملاک اســت. رقابت بیــن نامزدها 
مشهود اســت و این رقابت ادامه دارد، ولی 
همانطور که رهبر معظــم انقلاب فرمودند، 
نامزدهــا مراقبت کنند که بــرای جلب آرا، 
سخنان دشمن شــاد کن مطرح نکنند که 
موجب یاس مردم شــود. در حــال حاضر 
میدان رقابت فراهم اســت و مردم بر اساس 
برداشــتی که  از برنامه ها و تبلیغات نامزدها 

دارند، به تشخیص خود عمل می کنند.

180هزارنفرازشعباخذرای
محافظتمیکنند

وی خاطرنشــان کــرد: موضوع ســلامت 
و امنیت انتخابــات از راهبردهــای اصلی 
اجرای انتخابات اســت و دشــمن همواره 
تلاش کرده کــه امنیت جامعــه را به خطر 
بیندازد که پیش بینی های لازم برای تامین 
امنیت کشــور در زمان انتخابات دیده شده 
و نیروهای انتظامی، اطلاعاتی و امنیتی در 
داخل کشــور و مرزها، پیش بینی های لازم 
را انجام داده اند. امنیت خود شعب بر عهده 
فراجاســت و حدود ۱۸۰ هزار نفر از شعب 

اخذ رای محافظت خواهند کرد.

نامزدهامیتواننددرهمهشعبو
ستادانتخاباتنمایندهداشتهباشند

شاهچراغی با اشاره به اینکه دشمنان تلاش 
دارند ســلامت انتخابات را زیر سوال ببرند، 
اظهار کرد: افتخار جمهوری اسلامی ایران 
اســت که در همــه ادوار، انتخابات ســالم 
برگــزار کرده اســت. ما مجــری انتخابات 

هستیم ولی برگزارکننده واقعی انتخابات، 
مردم هستند. حدود ۱ میلیون نفر از اقشار 
مختلــف مردم در شــعب اخــذ رای تحت 
عنوان مجری، ناظر و بــازرس حضور دارند. 
این افــراد از اقشــار مختلف و از ســلایق 
مختلف سیاسی هستند. شــورای نگهبان 

هم وظیفه نظارت بر انتخابات دارد.
وی همچنین با بیان اینکه هر نامزدی برابر 
قانون می تواند به ازای هر یک شــعبه، یک 
نماینده داشته باشد، تصریح کرد: تشخیص 
این حضور بر عهده نامزد و ســتاد اوست که 
اگر مایل باشد در شعب حضور داشته باشند. 
نامزدها می تواننــد در هر هیــات اجرایی 
از بخش، شهرســتان، اســتان و در کشور 
نماینده داشته و در زمان تجمیع آرا حضور 
داشته باشــند. به ســتادهای نامزدها هم 
اعلام کرده ایم که می توانند تا ۳ نفر در ستاد 
انتخابات کشــور نماینده داشــته و از قبل 
شروع انتخابات تا پایان حضور داشته باشند 
تا اطلاع کامل از فرایند برگزاری انتخابات و 
تمام مراحل داشــته باشند. پس از شمارش 
آرا اگر نامزدی کتبا درخواســت بدهد، آمار 
آرا به تفکیک همه شعب در اختیار نامزدها 
قرار می گیرد. اگــر برای نامزدی ســوالی 
ایجاد شــود، می تواند به شــورای نگهبان 
درخواســت دهد و این شــورا هیات اعزام 

کرده و بازرسی انجام می دهد.
شــاهچراغی ادامه داد: فراینــد برگزاری 
انتخابــات شــفاف اســت و در دوره های 
مختلف همیشه دشمن تلاش نموده تا عدم 
ســلامت انتخابات را القا کنــد. قانون همه 
پیش بینی های لازم را برای ایجاد اطمینان 
در نامزدها و طرفداران آنها پیش  بینی کرده 

است.

نامزددرجهیکودونداریم
رئیس ســتاد انتخابات کشور درباره نظارت 

بر برگزاری مناظره هــای انتخاباتی گفت: 
یک کمیســیمون بررســی تبلیغات داریم 
کــه نمایندگانــی از صداوســیما، وزارت 
کشور، شــورای نظارت بر رســانه ملی، قوه 
قضاییه، شورای نگهبان در آن حضور دارند 
و مســئولیت آن بر عهده وزیر کشور است. 
این کمیســیون فعال بــوده و تقریبا اکثر 
روزها درگیر مســاله تبلیغات اســت چون 
همه تولیدات تبلیغاتی نامزدها باید توسط 
این کمیسیون بررسی شود. کمیسیون در 
برنامه های زنده باید حضور داشته باشند که 
این روند طی شده است. اگر نکته ای در این 
مناظره ها دیده شود، کمیسیون طبق قانون 
می تواند ورود کرده و تذکر دهد؛ البته خود 
نامزدها تلاش کرده اند که مورد یا مشــکلی 

پیش نیاید.
وی تاکید کرد: باور کمیســیون بررســی 
تبلیغات این اســت که تنها مسیری که به 
یک انتخابات خوب و پرشور می تواند کمک 
کند، اجرای قانون و اصرار بر نظارت و کنترل 
بدون هیچ جانبداری است. نامزدها برای ما 
هیچ تفاوتی ندارند و ما نامزد درجه یک و دو 
نداریم. نامزدها هم باید به شان جایگاهی که 
قرار گرفته اند، توجه کرده و به توصیه رهبر 
انقلاب درباره رعایت اخلاق انتخاباتی عمل 

کنند.

انتخاباتریاستجمهوریباتعرفه
کاغذیبرگزارخواهدشد

در ادامه این گفت وگو، محســن اســلامی 
دبیر و ســخنگوی ســتاد انتخابات کشور 
درباره اینکه چرا انتخابات ریاست جمهوری 
الکترونیکی برگزار نشــد؟ گفت: بر اساس 
قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی، 
مجوز برگــزاری انتخابــات الکترونیکی را 
داریم تا انتخابات با پیشــنهاد وزارت کشور 
و تاییــد شــورای نگهبان در یک هشــتم 

حوزه ها به صورت الکترونیکی برگزار شود. 
ما در مرحله اول انتخابات مجلس دوازدهم، 
چهار حــوزه و در مرحله دوم هشــت حوزه 
را الکترونیکــی برگزار کردیــم که انعکاس 
بســیار خوبی در جامعه داشــت. قرار بود 
اصلاحیــه ای هم بــرای قانــون انتخابات 
ریاست جمهوری داشته باشیم و همین بند 
را وارد این قانون کنیم، اما حادثه شــهادت 
رئیس جمهور رخ داد و انتخابات زودهنگام 
برگزار شد. البته ما پیشنهاد مشابه انتخابات 
مجلس شورای اسلامی را به شورای نگهبان 
ارائه کردیم ولی به دلیل محدودیت زمان، با 
این پیشنهاد موافقت نشــد و این انتخابات 
مانند گذشته با تعرفه کاغذی برگزار خواهد 
شــد البته در لایحه جامــع انتخابات این 

موضوع را گنجانده ایم.

تعرفههایمرحلهدومانتخاباتچاپ
شدهاست

شــاهچراغی دربــاره ســختی برگــزاری 
انتخابــات زودهنگام، بیان کــرد: برگزاری 
انتخابات در یک فاصلــه کوتاه ۵۰ روزه کار 
خیلی ســنگین اســت. منتهی به واسطه 
برگزاری انتخابات مجلس در اســفند سال 
گذشته یک آمادگی قبلی وجود داشت که 
خیلی موثر بــود. با شــورای نگهبان توافق 
کردیم همه شــعبی که در مجلس به لحاظ 
تعداد و مــکان تعیین کــرده بودیم در این 
انتخابات هم مورد استفاده قرار گیرند مگر 
اینکه بر حســب نیاز به تعداد شعب اضافه 

شود.
وی خاطرنشــان کــرد: اســتعلام و احراز 
هویــت رای دهندگان در شــعب اخذ رای، 
برخط انجام می شــود و شناسنامه و کارت 
ملی در شعب نیاز اســت و تمایل مردم هم 
اســتفاده از کارت ملی اســت. در انتخابات 
مجلس شورای اســلامی، ۸۵ درصد مردم 
از کارت ملی اســتفاده کردند. در انتخابات 
مجلس، ۵ ســند هویتی بــرای رای دادن 
وجود داشت، یعنی کارت ملی، شناسنامه، 
گواهینامه، کارت پایــان خدمت و گذرنامه 
در این انتخابات با شناسنامه و کارت ملی در 
داخل کشــور و با گذرنامه در خارج از کشور 
هم می توان رای داد. تعرفه های مرحله دوم 
انتخابات پیش بینی و چاپ شده است و اگر 
انتخابات به مرحله دوم رفت، مورد استفاده 

قرار گیرد.
رئیس ستاد انتخابات کشور در پایان گفت: 
کار پرحجم و ســختی انجام شــده است و 
همکاران ما در وزارت کشور، استانداری ها 
و فرمانداری ها تقریبا کار شبانه روزی انجام 
می دهند. از امتیازات دولت ســیزدهم در 
اجــرای انتخابات، هماهنگــی خوب میان 
دســتگاه ها از جمله وزارت کشــور، وزارت 
ارتباطات، شــورای نگهبان و همه دستگاه 
های همکار است و اگر قرار باشد همین فردا 

انتخابات برگزار شود، این آمادگی را داریم.
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رئیس اتاق بازرگانی ایران تاکید کرد
 مطالبه بخش خصوصی بهبود تعامل

 با دنیا است
رئیس اتاق بازرگانی ایران ضمن اشــاره به انتظــارات بخش خصوصی 
از دولت آینده، بر لزوم خــروج از انزوا و افزایش تعامل بــا دنیا تاکید و 
اعلام کــرد: تا زمانیکه کشــور در انزوا بــوده و جایــی در زنجیره های 
ارزش منطقه ای و جهانی نداشــته باشــد یا در ابتدای زنجیره، تنها به 

خام فروشی بپردازد، اوضاع کشور بهبود پیدا نخواهد کرد.
ســیزدهمین جلســه هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران با حضور 
اعضا هیأت رئیســه و اعضای اتاق بازرگانی برگزار شد تا درخواست ها و 

انتظارات بخش خصوصی از دولت آینده، مطرح شود.
صمد حسن زاده - رئیس اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
- در این جلسه اظهار کرد: در پی شــهادت رئیس جمهوری کشور، بار 
دیگر کشــور در موقعیت انتخابات سرنوشت سازی قرار گرفته است که 
فرصتی برای نقش آفرینی همه  آحاد جامعــه و از جمله خانواده  بخش 
خصوصی اســت. بخش خصوصی امروز بیش از هر زمان دیگر بایستی 
در تعیین سرنوشت خود مشارکت داشته باشد تا بتواند مطالبات به حق 
خود را با دولت آینده مطرح کند. همه  ما می دانیم که سال های گذشته، 
سال های بسیار ســختی برای فعالان اقتصادی بوده اســت؛   بنابراین 
ضرورت دارد کــه هم اکنون یک صدا، مطالبات مشــخص و اولویت دار 

خود را به گوش کاندیداهای ریاست جمهوری برسانیم.
وی افزود: در این مدت تلاش شده که با دعوت از تمامی نامزدها، نقطه 
نظرات آن ها در مورد نحوه  اداره  کشور و نگاه به بخش خصوصی را جویا 

شویم تا با درک بهتر از دیدگاه، بتوانیم فرد اصلح تر را انتخاب کنیم.

بخشخصوصیازدولتآیندهچهانتظاریدارد؟
 حســن زاده تصریح کرد: بخش خصوصی از دولت آینده انتظار دارد تا 
به مرحله  حل مسائل اقتصادی، اولویت بیشــتری دهد و در این جهت 
نقش بخش خصوصی را درک کرده و بر لزوم تقویت بخش خصوصی به 
صورت واقعی، واقف باشــد. بخش خصوصی را در کنار خود و نه رقیب 
خود بداند؛ چرا که متاســفانه طی ادوار گذشــته، دولت ها، فضای لازم 

برای تقویت و رشد این بخش را فراهم نکردند.
حسن زاده خاطرنشان کرد: نکته دیگری که برای بخش خصوصی حائز 
اهمیت اســت، دیدگاه هر نامزد در رابطه با نظــام اداری غیرمتخصص 
است. نظام اداری، بخش عظیمی از بودجه  سالانه را مصرف می کند و از 
طرفی، با توجه به اینکه بســیاری از تصمیم گیران آن، تخصص کافی یا 
تجربه لازم را ندارند، با تصمیم سازی های غیرکارشناسی، موانع زیادی 
را برای کسب و کار فعالان اقتصادی به وجود می آورد. بخش خصوصی 
امیدوار است که در دولت آینده، نگاه کارشناسی و تخصصی در کابینه  
دولت، ارتقا پیدا کند و با تعامل ســازنده  دائمی با بخش خصوص از اخذ 

تصمیمات خلق الساعه و ناهماهنگ، جلوگیری کند.

رئیس اتاق بازرگانی ایران ادامــه  داد: آماری که دقیقاً اعلام شــده در 
سال ۱۴۰۱، تعداد ۱۴۶۳ مصوبه توسط دولت در سامانه ثبت شده که 
۱۲۸۷ مورد آن، مربوط به کسب وکار کشور بوده است؛ بنابراین مطالبه  
دیگر بخش خصوصی، بهبود تعامل با دنیاســت؛ زمانیکه کشور در انزوا 
به ســر می برد و ایران در زنجیره های ارزش منطقه ای و جهانی، جایی 
نداشته باشــد یا صرفاً در ابتدای زنجیره، به خام فروشی بپردازد، اوضاع 
کشــور بهبود پیدا نخواهد کرد. در حال حاضر سهم ارزش افزوده ایران 
از کل جهان کمتر از یک درصد اســت؛ این موضوع جز با دیپلماســی 

سازنده و صلح آمیز دولت آینده، مسیر نخواهد بود.
وی تاکید کرد: یکی دیگــر از کانون های اثرگــذار بر بخش خصوصی، 
سیاست های ارزی است که طی ســال های اخیر، اثر قابل ملاحظه ای 
 بر فعالیت  بنگاه های اقتصادی، تولید، صادرات و واردات داشــته است. 
بخشــنامه ها، آیین نامه ها و دســتورالعمل در این حوزه بیشتر از سایر 
حوزه ها صادره شــده که نتیجه ای جز ســردرگمی و  دلسردی فعالان 
اقتصادی نداشــته اســت. بخش خصوصی معتقد اســت هدف اصلی 
سیاست گذاری، باید تقویت تولید و توسعه ی صادرات  باشد. ما در اتاق 
بنا بر تعهدی که در مقابل مســئولیت های اجتماعــی داریم، از همه ی 
کاندیدا دعوت کردیم )که برخی حضور پیدا کردند( تا در مورد مسائلی 
در حوزه تحریم، تورم، نوسانات ارز، مشــکلات صادرات، بالا بودن نرخ 
بهره بانکی، عدم اعتماد به سیاســت های دولت، نبود ناوگان مطمئن 
جاده ای و ریلی جاده ای و هوایی، مشــکلات مالیــات و... دیدگاه های 
خود را بیان کنند.رئیس اتاق بازرگانی ایران ضمــن ابراز امیدواری بر 
اینکه تمام ملت هشتم تیر ماه، باحضور پرشور، رئیس جمهور شایسته، 
توانمند، آشنا به مسائل اقتصادی و آشنا به مسائل دیپلماسی جهانی را 
که بتواند در این شرایط، تعامل بیشتر و بهتری با بخش خصوصی داشته 

باشد، انتخاب کنند.

نفستولیدوتجارتبهشمارهافتادهاست
در نطق پیش از دســتور این نشســت هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
ایــران، منوچهر رضایی- عضو هیــات نمایندگان اتــاق ایران-  ضمن 
تاکید بر اینکه با توجه به شــرایط اقتصادی کشــور تحت تاثیر عوامل 
بیرونی و داخلی، نفس تولید و تجارت به شــماره افتاده اســت، اظهار 
کرد: از سال ۱۳۹۷ که پیمان ســپاری ارزی اجرایی شد، تجارت کشور 
با چالش جدی مواجه شد و به دنبال آن سیاســت های انقباضی بانک 
مرکزی و نظام مالیاتی اتفاق افتاد که مشــکلات واحدهای اقتصادی را 
دوچندان کرد. این درحالیست که از ســوی دیگر، توقف اجرای قانون 

بهبود مستمر محیط کسب وکار نیز رخ داد.
وی در ادامه به ارائه  پیشــنهادی در این رابطــه پرداخت و تصریح کرد: 
بخش خصوصی بایســتی ســطح روابط خود با نماینــدگان مجلس 
را ارتقا دهد و حداقل ســالی یکبار آنها مهمان ما باشــند و سالی یکبار 
هم هیأت رییســه اتاق بازرگانی خدمت نمایندگان مجلس رســیده و 
در کمیســیون های تخصصی مجلس نیز حضور پیدا کنند. در حقیقت 
ضرورت دارد کمیســیون های تخصصی اتاق ایران با کمیســیون های 
مجلس در ارتباط مؤثر و مســتمر با هم باشــند. اتاق ایران، مشاور سه 
قوه اســت و به همین دلیل رئیس اتاق ایران بایستی در جلسات سران 
قوا حضور پیدا کند تا بتواند مأموریت مشــاوره خود را به بهترین شکل 

ممکن انجام دهد.
در ادامه این نشســت، امین شــاکری- دیگر عضو هیــات نمایندگان 
اتاق ایران- ضمن تاکید بر اینکه تحولات محیط کســب وکار و شرایط 
اقتصادی کشــور ســبب افزایش اهمیت نقش کارآفرینان شده است، 
اظهار کرد: تدوین سیاســت درســت و راهبردهای لازم بــرای ایجاد 
فضای لازم برای فعالیت بخش خصوصی در کشــورهای توسعه یافته 
و درحال توســعه در دهه اخیر در دســتور کار قرار گرفته اســت.وی 
افزود: علیرغم اینکه در کشــور طی سنوات  گذشــته، در جهت توسعه 
کارآفرینی سیاست گذاری ها صورت گرفته اما فقدان برنامه راهبردی 
موجب رنج شده است؛ ایران به دلیل موقعیت ژئوپلیتیکی و جغرافیایی، 

مزیت اقتصادی بسیاری دارد اما سیاست اقتصادی ناکارآمد است.

بازار

 وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اهتمام رئیس 
جمهور شهید بر احیای واحدهای راکد، گفت: تاکنون 
نزدیک به چهــار هزار و ۶۲۷ واحــد صنعتی در دولت 
ســیزدهم احیا شــده و این فرآیند و نهضت همچنان 

ادامه دارد.
 عباس علی آبادی در مراســم افتتــاح و بهره برداری 
همزمان از ۲۶ طرح تولیــدی، صنعتی و معدنی وزارت 
صمت در ۱۰ استان کشور، اظهار کرد: تعداد ۱۲۵ طرح 
بزرگ آماده افتتاح داریم که امروز فقط برای ۲۶ طرح 

فرصت افتتاح پیدا می کنیم.
وی با بیان اینکه فکر می کنم سایر طرح ها طی روزها و 
ماه های آینده افتتاح خواهند شد، افزود: رقمی معادل 
۲۳۸ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری انجام شده که 

برای مردم تبعات بسیار خوبی خواهد داشت 
و موجب ایجــاد نزدیک به ۳۰ هزار شــغل 

می شود.
وزیر صمت با اشــاره به تولیــد دانش بنیان 
و صــادرات محور بــا تمرکز بر مشــارکت 
حداکثــری مــردم، یــادآور شــد: در این 
بخش اولویت هــا تعیین شــده اند و تقویت 

و فعال ســازی صندوق هــای وزارت صمــت از جمله 
مهم ترین اقداماتی بود که در ایــن دوره به آن اهتمام 

شد.
علی آبــادی ضمن تبریــک دهه تولیــد و تجارت به 
تمامی فعــالان این بخــش، خاطرنشــان مرد: در 
دولت ســیزدهم، اقدامات بســیار بزرگی در حوزه 

صنعــت و معــدن انجام شــد کــه از نظر 
اشــتغال جوانان، تامین نیازهای داخلی و 
همچنین صــادرات محصولات معدنی آثار 

آن مشهود است.
وی بــا تشــریح شــرایط صنعتی کشــور 
گفت: اگر امــروز تولید کشــور حال خوبی 
دارد و کالای ایرانــی در بــازار بــه فراوانی 
در دسترس اســت، با تکیه بر همت بلند کارآفرینان، 
تولیدکنندگان، صنعتگران و معدن کاران کشور میسر 

شده است.
 مراســم افتتاح و بهره بــرداری همزمــان از ۲۶ طرح 
تولیدی، صنعتــی و معدنــی وزارت صمــت در ۱۰ 
اســتان کشــور )به صورت ویدئو کنفرانــس(، امروز 

یکشنبه سوم تیرماه ســال ۱۴۰۳ و با حضور »محمد 
مخبر« سرپرســت ریاســت جمهوری، »غلامحسین 
اســماعیلی« رئیس دفتــر رئیس جمهــور و »عباس 
علی آبادی« وزیر صمت، در ستاد وزارت صنعت معدن 

و تجارت آغاز شد.
بر پایــه این گزارش، بــا بهره بــرداری از این ۲۶ طرح 
تولیــدی، صنعتی و معدنــی وزارت صمــت با میزان 
ســرمایه گذاری بیش از ۶۰ هزار میلیارد تومان، برای 
۵ هزار نفر در ۱۰ اســتان کشور، اشــتغال زایی ایجاد 

می شود.
این پروژه ها در استان های آذربایجان شرقی، اصفهان، 
آذربایجان غربی، تهران، خراســان رضوی، خوزستان، 

زنجان، کرمان، مرکزی و یزد به بهره برداری می رسد.

صنعت

خریدار  رئیس کل بانــک مرکزی با بیان 
اینکه ریال دیجیتال همان اســکناس است 
و بخشی از پایه پولی به شمار می رود، گفت: 
ریال دیجیتال، کارایی نظارت و جمع آوری 
اطلاعــات در حوزه پرداخــت را برای بانک 

مرکزی افزایش می دهد.
 »محمدرضا فرزیــن«، در آیین رونمایی و 
اجرای آزمایشــی ریال دیجیتال در جزیره 
کیش، اظهار کرد: دلیل انتخاب کیش برای 
عملیاتی کردن ریال دیجیتال این بوده که 
این منطقــه آزاد در حوزه فناوری پیشــتاز 
است؛ بنابراین بســترها برای توسعه چنین 

فناوری هایی در جزیره کیش فراهم است.
وی با بیان اینکه در اجــرای ریال دیجیتال 
از کیو آر کد استفاده می شــود و گام بعدی 
حرکت به سمت NFC اســت، افزود: ارقام 
و شواهد نشــان می دهد در حوزه بانکداری 
الکترونیک جزو کشــورهای ســرآمد دنیا 
هستیم و کشــور در حوزه شــمولیت مالی 
هم توسعه بســیار خوبی داشــته باشد؛ به 
طوری کــه در حــال حاضر عمــوم مردم 
ایران به خدمات بانکــی از طریق ابزارهای 

الکترونیک دسترسی دارند. 
این اتفاق بســیار بزرگی نتیجه تلاش های 
بخش های مختلف و شــبکه بانکی و بانک 

مرکزی است.
رئیــس کل بانک مرکزی ادامــه داد: حجم 
اسکناس و مسکوک در کشور به ۱.۳ درصد 
رسیده که یکی از کمترین نسبت ها در دنیا 
است. امروزه کمتر کسی و کمتر منطقه ای 
در کشــور به اســکناس نیاز پیدا می کند و 
تقریباً در همه جای کشــور امکان پرداخت 

الکترونیک فراهم شده است.

فرزین خاطرنشــان کرد: یکی از روســای 
بانکی کشــورهای عربی به من گفت خیلی 
تعجب کردم در روســتاها هم دستگاه پوز 
دارید و از گســتردگی خدمات بانکی کشور 

ما تعجب کرده بود.
وی با بیان اینکــه در حــوزه رمزارزها نیز 
اقداماتــی انجام شــده که بــه زودی اعلام 
می شــود، ادامه داد: ریال دیجیتال همان 
اسکناس اســت، اما دیجیتال بوده و بخشی 
از پایه پولی به شــمار می رود. افزایش ریال 
دیجیتال همانند چاپ پول و اسکناس است 
و با حــوزه رمزارزها تفــاوت دارد؛ در واقع 
شــبیه به رمزارز نیســت، بلکه همان پول 

است.

کماثرکردنتحریمباپیوستنبه
CBDCبلوکهای

رئیــس کل بانک مرکــزی ادامــه داد: از 
۱۰۵ کشــور که در حــوزه مطالعاتی پول 
دیجیتال بانک مرکزی وارد شــده اند، ۷۶ 
کشــور در مرحله تحقیقات و ۱۶ کشور در 
مرحله اثبات مفهوم هستند و مرحله بعدی 

مرحله آزمایشی اســت. ما در حال حاضر از 
مرحله اثبات مفهوم وارد مرحله آزمایشــی 

می شویم.
فرزین گفــت: همچنین ســه کشــور در 
دنیــا وارد مرحلــه عملیاتــی شــده اند و 
به زودی کشــور ما هم با تمام شدن مرحله 
آزمایشــی وارد مرحله عملیاتی می شــود. 
زیرساخت های لازم در جزیره کیش فراهم 
شــده و در حال حاضر از ریال دیجیتال در 
جزیره کیش استفاده می شــود. این اقدام 
توســعه اقتصاد دیجیتال در کشور را بستر 

سازی می کند.

افزایشکارایینظارتبا»ریال
دیجیتال«

وی اظهار داشــت: ریال دیجیتال در بستر 
دفترکل یا DLT پیاده شده و کارایی حوزه 
نظارت بــر پرداخت را بــرای بانک مرکزی 

افزایش می دهد و چون مســتقیماً به کیف 
پول افراد واریز می شــود، عملیات سیاست 

پولی را نیز تسهیل می کند.
رئیس کل بانک مرکــزی تصریح کرد: ریال 
دیجیتال علاوه بر این ابــزاری برای پدافند 
غیرعامل بشــمار مــی رود و همچنین به 
کاهــش آثار تحریــم نیز کمــک می کند. 
امروزه کشورهای مختلف به سمت تشکیل 
بلوک های CBDC حرکــت کرده اند و اگر 
بتوانیم از ریال دیجیتال در حوزه تشــکیل 
بلوک های CBDC استفاده کنیم، می تواند 

به کاهش آثار تحریم ها کمک کند.

ریالآفشورباروسیهاجراییمیشود
فرزین گفت: همچنین از ریال دیجیتال در 
طرح ریال آفشور نیز استفاده خواهیم کرد 
و به زودی ریال آفشــور را با روسیه اجرایی 
می کنیم و در خصوص ســایر کشورها نیز 

تلاش داریم ریال آفشور را عملیاتی کنیم.
وی با بیــان اینکــه طرح بعــدی در حوزه 
توسعه خدمات و فعالیت های دیجیتال در 
بانک مرکزی نیز بحث ســامانه ها در حوزه 
ارز و نظارت اســت، تصریح کرد: در این دو 
حوزه از ســامانه های یکپارچــه برخوردار 
نیســتیم، اما در اقداماتی که انجام شــده 
بــه زودی یک ســامانه متمرکــز در حوزه 
نظارت خواهیم داشت تا پیش از اتفاقات بر 

تخلفات نظارت داشته باشیم و اقدام کنیم.

سامانهارزتوافقیبهزودیراهاندازی
میشود

رئیس بانک مرکــزی ادامــه داد: در حوزه 
ارز نیز به دنبال این هســتیم تا سامانه های 
متمرکزی داشته باشــیم. سامانه مربوط به 
ارز توافقی به زودی راه اندازی می شود و این 
ســامانه در مرکز مبادلــه ارز و طلای ایران 
افتتاح و ســایر ســامانه ها مثل بازار سلف 
ارزی نیز بــه زودی رونمایــی و راه اندازی 

خواهد شد.

مشتریانشبکهبانکیتحتپوشش
اعتبارسنجیقرارمیگیرند

فرزین با اشاره به اینکه تمام این اقدامات در 
جهت توسعه حوزه سامانه های الکترونیکی 
انجام شده است، تاکید کرد: در حوزه چک 
دیجیتال نیز در حال حاضر ۱۲ بانک متصل 
هستند و به زودی به ســایر شبکه بانکی نیز 

توسعه داده خواهد شد.
وی گفــت: مســئله بعــدی نیــز حــوزه 
اعتبارســنجی اســت که بــه زودی همه 
مشــتریان شــبکه بانکی تحت پوشــش 

اعتبارسنجی قرار خواهند گرفت.
در این مراســم، تراکنش ریال دیجیتال به 
طور همزمان در تهران و کیش اجرایی شد و 
در پایان مراسم نیز رئیس کل بانک مرکزی 

از تندیس ریال دیجیتال رونمایی کرد.

وزیر صمت خبر داد؛ احیای ۴۵۰۰ واحد راکد صنعتی در دولت سیزدهم

اولویت های اقتصادی دولت چهاردهم

۵ اولویت نظام بانکی در دولت آینده
وحیدبلالی نظام بانکی کشــور مشکلات 
زیادی دارد امــا پنج اولویت بــرای دولت 
بعدی از همه مهمتر و تاثیرگذارتر است که 
مهمترین آن جلوگیری از ناترازی بانک ها 

است.
 نظام بانکی کشــور مشــکلات زیادی دارد 
اما پنــج اولویت برای دولت بعــدی از همه 
مهمتر و تاثیرگذارتر اســت، در گزارش زیر 

به صورت مختصر به آنان اشاره می شود:

1.جلوگیریاززیاندهیبانکها
وخلقپول

مهمترین اولویت دولت چهاردهم در بحث 
بانــک بازگرداندن تراز بــه بانک های ناتراز 
است، به گفته مســئولان بیش از ۸۰ درصد 
تأمین مالی کشور از شبکه بانکی کشور بوده 
و یکی از عواملی که باعــث افزایش ناترازی 
بانک ها شــده تأمین مالی دولــت از بانک 
اســت.تأمین مالی بلند مــدت باید از بانک 
به ســمت بازار ســرمایه رفته و تنها تأمین 
مالی کوتاه مدت بر دوش بانک باشــد، البته 
بانک ها مطالبات زیــادی از دولت دارند که 
در ســال های گذشته باعث شــده دولت با 
مماشــات با آنان رفتار کند و رفتار کجدار 
و مریض خود را در ســال های گذشته ادامه 

دهد.
موضوع دیگری که بایــد در اولویت دولت 
بعدی باشد کفایت ســرمایه بانک ها است 

که عدم رعایت آن موجــب ناترازی بانک ها 
می شــود. البته راه میانبــر افزایش کفایت 
سرمایه، افزایش ســرمایه بانک بوده که آن 
هم منوط بــه وضعیت مناســب در بورس 
اســت که هنوز این وضعیت دیده نمی شود 
و فلذا دولت بعد برای افزایش تأمین مالی و 
افزایش کفایت سرمایه بانک ها نیاز دارد که 
بورس را به مقطعی از رشــد و ثبات برساند 

که بتواند دائماً از آن استفاده کند.
دلیل بعدی ناتــرازی بانک ها خط اعتباری 
آنان نزد بانک مرکزی اســت، در سال های 
قبل اضافه برداشــت تبدیل به قانون شده 
بــود و این رونــد ناصحیح هر ســال باعث 
افزایش ناترازی بانک ها شــده بود، افزایش 
خط اعتباری به بانک ها یعنی افزایش خلق 
پول قانونی و مســتمر کــه می تواند نتایج 
وحشــتناکی برای اقتصاد کشــور داشته 

باشد.

۲.ایجادوضعیتتخصصیبرایبانکها
اولویت بعــدی دولت چهاردهــم در زمینه 
بانک ها تعیین تکلیف بانک هــا برای نحوه 
همکاری اســت، بایــد بانک هــای قرض 
الحســنه، بنگاه دار، تجاری، سرمایه گذار 
و تخصصی )مانند مســکن و کشــاورزی( 
فعالیت خــود را دقیقاً طبق دســتورالعمل 

فعالیت بانک تنظیم کنند.
هــم اکنون متأســفانه بانک هــا به صورت 

شــتر گاو پلنگ فعالیت می کنند و همه نوع 
فعالیــت را در قالب بانک انجــام می دهند، 
اما بایــد بانک بنــگاه دار با بانک ســرمایه 
گذار و بانک قرض الحســنه متفاوت باشد تا 
سیاست گذار بتواند بهترین تصمیم را برای 
بانک ها بگیرد.به عنوان مثال بانک سرمایه 
گذار می تواند در بازار ســرمایه فعال باشد و 
بخشــی از نقدینگی بازارگردانــی در بازار 
ســرمایه را تقبل کرده و عمق بازار سرمایه 
را نیز افزایش دهد. مثــال دیگر بانک بنگاه 
دار است که می تواند با تشکیل شرکت های 
شتاب دهنده در صنایع مختلف کشور نقش 
افزایش شتاب و به روزشدن صنعت را بازی 
کند.بانک دیگر می تواند فقط تســهیلات 
قــرض الحســنه داده و هزینــه ایــن نوع 
تسهیلات را از خود تســهیلات تأمین کند 
و درآمدهای عملیاتــی آن بیش از هزینه ها 
باشــد. رفتــن بانک ها به ســمت تخصص 
محوری هم تأمیــن مالی در صنایع مختلف 
کشــور را تســهیل می کند و هم ایده های 

نوین برای اقتصاد ایجاد می کند.

3.وزنبخشیدنبهاعتبارسنجی
درتسهیلاتخردوکلان

تســهیلات دهی بانک با اعتبار سنجی یکی 
از مهمترین اولویت ها اســت، متأســفانه 
تنها شرط تســهیلات اعتبارسنجی نبوده 
و اعتبارســنجی تنها در زمانی برای مردم 

اعمــال می شــود که قرار اســت بــه آنان 
تســهیلات پرداخت کنند. ارائه تسهیلات 
تنها بــا اعتبارســنجی یکــی از آرزوهای 
مردم و اقتصاددانان بوده که در کشــورهای 
پیشرفته در حال اجرا اســت اما در ایران به 
یک بحث فانتــزی برای تســهیلات دهی 

تبدیل شده است.

4.ارتباطقویمیانبازارپولی
ومالیکشور

ارتباط مستمر بین شــبکه پولی- مالی در 
ایران یکی از اولویت هــای دولت چهاردهم 
است. در ســال های اخیر شبکه پولی- مالی 
کشور به چشــم رقیب به هم نگاه می کنند 
اما این رقابت باید به همکاری تبدیل شــود 
و تمام تصمیمات تأثیرگذار بر بازار سرمایه 
و بانک ها با رعایت منافع این دو شبکه انجام 
شود.ارتباط قوی شــبکه پولی - مالی کشور 

ســبب می شــود بانک مرکزی و ســازمان 
بورس با همکاری های مستمر باعث افزایش 
تأمین مالی دولت شده و منافع سهامداران 
و مردم نیز در این بین دیده شــود، هر چقدر 
همکاری ایــن دو نهاد پولی - مالی کشــور 
بیشتر شود، زیاندهی بانک ها کاهش خواهد 
یافت، تأمین مالی تولید بیشتر شده و مردم 

منافع بیشتری خواهند داشت.

۵.تکمیلشبکهالکترونیکیبانکها
در ســال های اخیــر شــبکه بانکــداری 
الکترونیک پیشرفت خوبی داشته است اما 
این پیشــرفت کافی نبوده و برای کاستن از 
زیاندهی بانک ها، شعب بانک ها باید کاهش 
یافته و بر شــبکه بانکداری الکترونیک نیز 
افزوده شود، توســعه بحث هایی مانند ریال 
دیجیتال و حذف روش ســنتی بانکداری از 

اولویت های دولت بعدی است.

خریدار طــی ۳ ماهه امســال ۶.۶ تن شــمش طلا از 
گمرکات کشــور ترخیص و وارد کشور شد که این میزان 
نسبت به مدت مشابه سال گذشــته بیش از ۳ برابر شده 

است.
 طی ۳ ماهه امسال ۶.۶ تن شمش طلا از گمرکات کشور 

ترخیص و وارد کشور شــد که این میزان نسبت به مدت 
مشابه سال گذشــته بیش از ۳ برابر شــده است. ارزش 
شمش طلای استاندارد وارد شــده به کشور در مدت یاد 
شــده به رقم ۴۷۶ میلیون دلار رسید، این در حالی است 
که ســال گذشــته طی همین مدت ۲ تن شمش طلا به 

ارزش ۱۳۰ میلیون دلار وارد کشور شده بود.
بر اســاس اعلام گمرک ایــران، ۹۱.۶۴ درصــد از وزن 
شــمش طلای وارداتی در این مــدت از طریق گمرک 

فرودگاه امام خمینی )ره( وارد کشور شده است.
گمرک باشماق و مشــهد با اختصاص ۵ و ۱.۵۱ درصد از 

وزن کل واردات شــمش طلا به کشور در رده های بعدی 
قرار گرفتند.شــایان ذکر اســت، هیأت دولت در آذرماه 
ســال ۱۴۰۱ مصوب کرد تا تســهیلاتی جهت واردات 
شــمش طلا برقرار شــود، پس از این مصوبــه، واردات 

شمش طلا به کشور آغاز شد.

افزایش ۳ برابری واردات طلا
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رحیمی خبر داد
ج از کشور   ۱۵۰ تبعه ایرانی محکوم در خار

به ایران منتقل شدند
وزیر دادگســتری از انتقال ۲۹۱ تبعه خارجی محکــوم در زندان های 
ایران و ۱۵۰ تبعه ایرانی محکوم در خارج از کشور طی سال ۱۴۰۲ خبر 

داد.
 امین حســین رحیمی، وزیر دادگســتری، در گردهمایی بزرگداشت 
هفته قوه قضائیه از رشــد ۱۳۵ درصدی صدور ســند مالکیت اراضی 

کشاورزی در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ خبر داد.
وی همچنین از انتقال ۲۹۱ تبعه خارجی محکوم در زندان های ایران و 
۱۵۰ تبعه ایرانی محکوم در خارج از کشور طی سال ۱۴۰۲ با همکاری 
دادســتانی کل کشــور، دادگســتری ها، معاونت امور بین الملل قوه 
قضائیه و وزارت دادگســتری خبر داد.رحیمی گفت: در راستای ایجاد 
شــفافیت در فرایند رســیدگی و صدور آرای قضائی، طی سال ۱۴۰۲ 
حدود هزار جلسه دادگاه علنی برخط در ۲۵ استان کشور در بسترهای 
مختلف برگزار شد و در حال حاضر بهره گیری از این امکان، برای وکلا، 

حقوقدانان و دانشجویان فراهم است.
وزیــر دادگســتری ادامــه داد: در حال حاضــر با بارگــذاری بیش از 
۹۰ میلیون رأی و تصمیم قضائی و گمنام ســازی آن ها با اســتفاده از 
فناوری های نوین و هوش مصنوعی در سامانه انتشار آرای قضائی، این 

آرا در دسترس قضات سراسر کشور قرار گرفته است.
رحیمی گفت: در حال حاضــر به منظور حذف مداخلات انســانی در 
ارجاع و ارائه نظرات کارشناســی، امکان انتخاب تخصصی کارشناسان 
به صورت الکترونیک و بر اساس قرعه در ســامانه مدیریت پرونده های 

قضائی فراهم شده و در دسترس قضات سراسر کشور می باشد.
وی در ادامه از رشــد ۱۵ درصدی گزارش های ســازمان بازرسی کل 
کشــور و تهیه ۱۰ هزار و ۶۱۸ گزارش بازرســی اعم از اصلاحی، اداری 
و کیفری بــا رویکرد رفــع و اصلاح گلوگاه های فســادخیز در ســال 
۱۴۰۲ خبر داد.رحیمی افزود: در ســال ۱۴۰۲ برای حدود ۳۳ درصد 
مددجویان حاضر واجد شرایط، اشــتغال مولد فراهم گردید؛ همچنین 
شــاهد رشــد ۵۵ درصدی میانگین دســتمزد پرداختی به هر زندانی 

شاغل در بهمن ماه سال ۱۴۰۲ نسبت به مدت مشابه سال قبل بودیم.
وزیر دادگســتری در بخش دیگری از ســخنان خود، با اشــاره به ارائه 
خدمات مشــاوره ای به بیش از ۵۳ هزار نفر از زوجین توسط مصلحین 
در سال ۱۴۰۲، از ایجاد ســازش بین بیش از ۱۵ هزار و ۵۰۰ نفر از این 

زوج ها خبر داد.
 

محمدی تشریح کرد
ماجرای کمبود انسولین در کشور

رئیس ســازمان غذا و دارو گفت: ۵۰ درصد از انسولین قلمی مورد نیاز 
بیماران دیابتی در کشور از محل تولید داخل تأمین می شود.

 ســیدحیدر محمــدی، با اشــاره بــه اینکه کمبــود برخــی از انواع 
انسولین های قلمی به دلیل کاهش تولید شرکت خارجی است، اظهار 
کرد: شــرکت خارجی، تولید خود را کاهش داده و بــه تبع آن تنها یک 
چهارم سهمیه درخواستی ایران را تحویل داده است، اما با کمک تولید 
کننده داخلی که این دارو را تحت لیســانس تولید می کند، بخشــی از 

کمبود را جبران کردیم.

وی افزود: با توجــه به محدودیت منابع مالی امــکان اینکه تمام بازار را 
بتوانیم از منابع خارجی تأمین کنیم میســر نیســت، اما نظر به اینکه 
برخی از بیماران برای مصرف نمونه خارجی پافشاری دارند، باید از قبل 

سهمیه آنها مشخص شود.
به گفته معاون وزیر بهداشت، مشابه تمامی انسولین های قلمی وارداتی 
که در داخل تولید می شــود، وجود دارد و مشــکلی برای تأمین داروی 
بیماران وجود ندارد اما برای برخی بیماران ســخت است که به سمت 

تغییر دارو بروند و در این زمینه مقاومت وجود دارد.
محمدی تصریح کرد: طبق آمارها، ســال ۱۴۰۲ بیــش از ۹۹ درصد 

داروهای مورد نیاز کشور تولید داخلی و فقط یک درصد وارداتی بود.

 نجات تهران از آلودگی و تأمین 
زیرساخت های حمل و نقل عمومی اولویت 

دولت چهاردهم باشد
رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شــهر تهران اعلام کرد که نجات 
تهران از دود و آلودگی و تأمین زیرساخت های حمل و نقل عمومی باید 

مهمترین اولویت دولت چهاردهم برای تهران باشد.
جعفر تشکری هاشمی، با اشاره به نقش مشــارکت مردم در انتخابات 
پیش رو، انتخابات ریاســت جمهوری را نماد مردم ســالاری دینی در 
کشــور دانســت و گفت: بدون مشــارکت حداکثری مردم، پیشرفت 
رشد و توسعه کشــور محقق نخواهد شــد و خداوند در قران کریم می 
مْ؛ در حقیقت   فرماید: »إنَِّ اللهَّ لاَ یغَُیِّرُ مَــا بقَِوْمٍ حَتَّی یغَُیِّرُواْ مَا بأَِنفُْسِــهِ
خدا حال قومــی را تغییر نمی  دهد تا آنان حال خــود را تغییر دهند« و 
حالا اگر امروز از مشکلات اقتصادی، اشــتغال، تحریم ها و ... در زحمت 
هستیم و اگر بدنبال پیشرفت و آبادانی و کیفیت بهتر زندگی در کشور 
هستیم، باید شایسته ترین ها را از بین کاندیداها انتخاب کنیم تا کشور 
بتواند با داشــتن رئیس جمهوری توانا، مقتدر، کاربلد و کارنامه دار و با 
حمایت حداکثری، مردم این مسیر سخت و پر فراز و نشیب را پشت سر 

بگذارند.
وی با بیان اینکه رئیس جمهور باید برای همه مردم ایران کیفیت بالای 
زندگی و سربلندی کشور عزیز را فراهم کند، اظهار کرد: تهران به عنوان 
پایتخت و نماد جمهوری اســلامی طبعاً باید دوران شکوفایی گذشته 
را دوباره تجربه نماید و البته که نباید فقط به تهران متوقف شــود، این 
حق همه مردم است که بدون تبعیض و همپای تهران توسعه یابند و از 

موهبت کیفیت بالاتر زندگی برخوردار شوند.
تشکری هاشمی با تأکید بر اینکه مهم ترین مسئله امروز تهران آلودگی 
هوا بوده و در پی آن پایین آمدن کیفیت زندگــی و همچنین وضعیت 
ترافیک شهر برای مردم آزار دهنده شده است، گفت: امروز وقت مردم 
به مدت زیادی در آمد و شدهای شهری هدر می رود و اگر از شبکه حمل 
و نقل قابل قبولی برخوردار باشــیم قطعا می تواند بخشی از مشکلات 
مردم را کاهش دهد و باید بگویم که مهمترین اولویت دولت چهاردهم 
برای شــهر تهران باید تأمین زیرســاخت های حمــل و نقل عمومی 
به عنوان اولین مســئله و بعد از آن حل مشــکلات زیســت محیطی با 

محوریت کاهش آلودگی هوا باید در دستور کار دولت بعدی قرار گیرد.
عضو شورای شهر تهران با اشاره به اینکه حل این مشکلات تنها با سرمایه 
گذاری دولت قابل رفع نیســت، افزود: بایســتی فرصتی فراهم شود تا 
متخصصان، صاحبان ســرمایه و صاحبان فنــاوری در این عرصه حاضر 

شوند تا شاهد آن باشیم که تهران از دود و آلودگی نجات پیدا کند.

دیوار

رئیس پلیس فتای تهران بــزرگ توصیه هایی را برای 
نحوه تشــخیص اخبار درســت انتخاباتــی در فضای 
مجازی ارائه کرد و از مردم خواست که در مورد عضویت 

در گروه های انتخاباتی با دقت بیشتری عمل کنند.
سرهنگ داود معظمی گودرزی ، با بیان اینکه مجرمان 
ســایبری به دنبال این هســتند کــه در فرصت های 
مختلف اهداف مجرمانه خود را محقــق کنند، گفت: 
بسته به شرایط گاهی این اهداف موجب کلاهبرداری 
می شود، گاهی سوءاستفاده از اطلاعات فردی و ... بوده 
و گاهی نیز با هدف هدایت افکار عمومی با اخبار جعلی 
و ... اســت. در تمام این موارد لازم اســت که کاربران 
هوشیار بوده و ســواد مجازی و دانش سایبری خود را 

ارتقا دهند.
وی با بیان اینکه یکی از اقدامات افراد سودجو در فضای 

مجازی انتشــار اخبارجعلی اســت، درباره 
اینکه اخبار جعلی در ایام انتخابات چه نشانه 
هایی دارد، گفت: اخبار جعلی منبع رسمی و 
قابل اعتمادی ندارند از این رو کاربران نباید 
به اخباری با عبارات »شــنیده شده است«، 
»منبــع آگاه« و ... توجه کننــد. همچنین 
اخبار جعلی معمولا در ســایر رســانه ها و به 

خصوص رسانه های رسمی کشــور بازنشر نمی شوند. 
گاهی نیز افراد ســودجو اقدام به ساخت حساب های 
کاربری مشابه افراد شناخته شده یا جعل محتوای آن 
در فضای اینســتاگرام، ایکس و ... می کنند که در این 

خصوص نیز مردم باید هوشیار باشند.
معظمی گودرزی یکی دیگر شــیوه های انتشار اخبار 
جعلی را بازنشــر دوباره اخبار و تصاویر قدیمی دانست 

و گفت:  گاهی نیــز تیترها و عناوینی انتخاب 
می شــود که صحت نداشــته و تنها به قصد 

تخریب یا دریافت کلیک است.
رئیس پلیس فتای تهــران بزرگ همچنین 
نســبت به ارســال لینک های ناشــناس با 
موضوع کمک به ســتاد انتخاباتی نامزدهای 
انتخابات نیز هشــدار داد و گفت: شهروندان 
دقت داشته باشــند که وارد چنین لینک هایی نشوند 
و اگرقصد کمک به ســتاد نامــزد مورد نظــر خود را 
دارند، شــماره حســاب های مربوط به آن را را حتما از 
رسانه های رسمی ستاد انتخاباتی نامزد موردنظرشان 
دریافت کنند.وی همچنین با هشــدار به کاربران و به 
خصوص طرفداران نامزدهای انتخابات از آنان خواست 
که مراقب برنامه های جعلی منتســب بــه نامزدهای 

انتخاباتــی نیز باشــند و گفت:  دیده شــده که گاهی 
فضای مجازی مجرمان سایبری با ارسال نرم افزارها یا 
لینک های مخرب با عناوین مختلف به دنبال دسترسی 
به اطلاعات شــخصی کاربران هســتند تا از آن طریق 
اقدام به اخاذی از آنان کنند. از این رو توصیه می شــود 
که کاربران نســبت به نصب برنامه هــای این چنینی 

دقت بیشتری داشته باشند.
معظمی گودرزی درباره دعــوت کاربران به گروه های 
انتخاباتی نیز گفت: در مواردی چنین اقدامی می تواند 
ترفندی برای کلاهبرداری ســایبری باشــد. از این رو 
لازم است که مردم به کاربران ناشناسی که قصد دعوت 
از آنان برای پیوســتن به گروه های مختلــف را دارند 
توجهی نکرده و به هیچ عنوان اطلاعات هویتی خود را 

برای این گونه گروه ها ارسال نکنند.

پلیس

خریدار رییس کل دادگســتری اســتان 
تهــران از صــدور کیفرخواســت پرونده 
شهادت سردار سلیمانی و برگزاری دادگاه 

آن طی یک ماه آینده خبر داد.
علــی القاصــی در همایــش سراســری 
بزرگداشــت هفته قوه قضاییه که با حضور 
ریاست قوه قضاییه و مدیران ارشد دستگاه 
قضا از سراســر کشــور برگزار شــد، ضمن 
گرامی داشــت هفته قوه قضاییه با اشاره به 
اهمیت مقوله حقوق عامه در دســتگاه قضا 
اظهار کرد: احیای حقوق عامه در اصل ۱۵۶ 
قانون اساســی به عنوان یکی از وظایف قوه 
قضاییه آمده است و بر همین اساس در حکم 
انتصاب ریاســت قوه قضاییــه و در جریان 
دیدار کارکنان و مســئولان دستگاه قضا با 
مقام معظم رهبری در ســال گذشته یکی 
از تاکیدات ویژه ایشــان توجه و پیگیری در 

خصوص حقوق عامه و بیت المال است.
رئیــس کل دادگســتری اســتان تهران 
خاطرنشــان کرد: در حال حاضــر در قوه 
قضاییــه می تــوان اقدامات در راســتای 
پیشگیری از وقوع جرم، تلاش برای تکریم 
مراجعان، تقویت دانــش قضایی و اقدام در 
جهت تحول و تعالی قوه قضاییه را جملگی 
در راســتای احقاق حقوق عامه مردم تلقی 

کرد.
وی با بیان اینکه در عدلیه اعتقاد بر این است 
که هر میزان کیفیت ارائه خدمات در میهن 
اســلامی در هر بخش تقویت شود و بهبود 
یابد، به معنای واقعی کلمه مصداق صیانت 
از حقوق عامه است، گفت: با همین دیدگاه 
اگر جرمی واقع شد و به طور خاص جرایمی 
که واجد حیثیت عمومی هســتند، مصداق 
نقض حقوق عامه محســوب می شــوند و 
مقابله و مبارزه با این جرایم و رسیدگی های 
قضایی نیز باید در راستای صیانت از حقوق 

عامه باشد.
القاصی در ادامــه ضمن اشــاره به صیانت 
از حقــوق بیت المــال در پرونده هــای با 
موضوع مفاســد اقتصادی خاطرنشان کرد: 
زمانی که پیگیری مســتمر در دادگستری 
کل اســتان تهــران و مراجــع ذی ربط در 
پرونــده ای هم چون پرونــده بابک زنجانی 
با مجموع بدهــی حدود دو میلیــارد یورو 
انجام می پذیرد و کلیه مطالبات بیت المال 
وصول و استیفا می شود و یا پرونده های مهم 
مفاســد اقتصادی هم چون گروه رســتمی 
صفا، گروه عظام و گــروه ایروانی و امثالهم 
مورد رســیدگی قرار می گیرد و به پرداخت 
حقوق دولت و در حق شبکه بانکی محکوم 
می شوند، بدان معنا اســت که این اقدامات 
بارز در راســتای صیانت از حقــوق عامه در 
دســتگاه قضا به نحو خوبــی در حال انجام 

است.

مجازاتمدیرانخاطیدرزمینه
قانونهوایپاک

رئیــس کل دادگســتری اســتان تهران 
در ادامه عنــوان کرد: در راســتای احقاق 
حقوق عامه اســت که مدیران دستگاه های 
دولتی در اجــرای قانون هوای پاک به لحاظ 
آلودگی های هوا ناشــی از قصــور آن ها به 
لحاظ ترک فعل ها مورد تعقیب واقع شده و 
در دادگستری کل استان تهران به مجازات 
حبس و انفصال از مشــاغل دولتی محکوم 

شدند. 

تعیینتکلیفوسایلنقلیهتوقیفی
وی در ادامــه ســخنان خــود بیــان کرد: 
همچنیــن در راســتای صیانــت از حقوق 
عامه تعیین تکلیف وســایل نقلیه رســوبی 
توقیفی در پارکینگ ها در سراســر کشــور 
به عنوان یک اقدام جهادی در دســتور کار 
قرار گرفت و پــس از ابلاغ دســتورالعمل 
ریاســت قوه قضاییه، جهادی سراسری در 
دادگستری های کشور شکل گرفت و قریب 
به اتفاق وسایل نقلیه توقیفی تعیین تکلیف 
شــده و یا در حــال انجام و پیگیــری برای 

تعیین تکلیف هستند.

تشریحاقداماتدرجهتصیانت
ازحقوقعامهدرعرصهبینالملل

القاصی ضمن اشاره به اقدامات دادگستری 
کل استان تهران به منظور صیانت از حقوق 
عامه در عرصــه بین الملل عنــوان کرد: در 
راســتای صیانت از حقوق عامه ملت شریف 
ایران اســلامی در برابر اقدامات ددمنشانه 
دولت ایالــت متحده امریــکا و هم پیمانان 
آن برای اولین بــار پرونده های مهمی علیه 

دولت امریکا و برخــی از هم پیمانان آن در 
موضوعات مربوط به خســارت های مادی و 
معنوی ناشی از جنایت های امریکا در یکی 
از شــعب حقوقی محاکم تهــران که به این 

منظور تعیین شده، تشکیل شده است.
رئیــس کل دادگســتری اســتان تهران 
ادامــه داد: در این پرونده ها بــا جمع آوری 
تمامی مدارک و مســتندات در قبال کلیه 
خســارت های مادی و معنوی که ناشی از 
تحریم هــای غیرقانونــی و ناعادلانه و نیز 
اقدامات تروریستی در خارج و داخل خاک 
کشور که آســیب های جبران ناپذیری را به 
حقوق اساسی شهروندان ایرانی وارد کرده 
است، تعداد ۱۲۸ فقره حکم به محکومیت 
صادر شــد و در مواردی نیز اقدامات قضایی 
و هماهنگی برای اجــرای برخی از احکام به 

عمل آمده است.

محکومیتدولتامریکادرپرونده
بیمارانپروانهای

وی با اشــاره به اقدامات دســتگاه قضا در 
جهت صیانت از حقوق بیمــاران پروانه ای 
اظهار کــرد: در پرونده مربوط بــه بیماران 
پروانه ای دادگاه پس از رســیدگی با در نظر 
گرفتن نتایــج زیان بار حاصــل از اقدامات 
غیرقانونی و ناعادلانــه امریکا علیه کودکان 
مبتلا به بیماری پروانه ای کــه در مواردی 
حتی منجر به فوت این عزیزان شــده حکم 
بر محکومیت دولت امریکا و سردمداران آن 
به پرداخت پنج میلیون دلار به ازای هر نفر 
خواهان و جمعا یک میلیارد و ۴۷۵ میلیون 
دلار به عنوان خســارت مادی و جمعا پنج 
میلیارد و ۳۱۰ میلیون دلار به عنوان جبران 
خســارت معنوی صادر و دولــت امریکا را 

محکوم کرده است.
القاصی گفت: در پرونده مربوط به شهدا 
و آســیب دیدگان عملیات تروریســتی 
گروهک الاحوازیه در تاریخ ۳۱ شهریور 
ســال ۱۳۹۷ که در جریان رژه نیروهای 
مســلح به مناســبت هفته دفاع مقدس 
در اهواز رخ داد و تعــدادی از هموطنان 
عزیز شهید و مجروح شــدند نیز دادگاه 
در مقام دادخواهی و احقاق حقوق ملت 
شــریف ایران اســلامی از جمله شهدا و 
جانبــازان این عملیات تروریســتی که 
توسط ایادی امریکا شــکل گرفت، طی 
حکمی مستند و مســتدل دولت امریکا 
و سردمداران آن را به پرداخت مبلغ ۳۰ 
میلیــون دلار به ازای هر نفــر خواهان و 
مجموعا به مبلغ ۹۶۰ میلیون دلار برای 
شهدا و پرداخت مبلغ ۲۰ میلیون دلار به 
ازای هر نفر خواهان و مجموعا به میزان 
۶۴ میلیون دلار به عنوان خسارت مادی 
و معنوی و یک میلیــارد و ۲۸۰ میلیون 
دلار به عنــوان خســارت تنبیهی حکم 

صادر کرده است.

ارجاعپروندهترورشهیدسلیمانی
بابیشاز1۲هزارصفحهمستندات

بهدادگاه
رئیس کل دادگســتری اســتان تهران در 
ادامه از تشکیل دادگاه رسیدگی به اتهامات 
متهمان پرونده شهادت ســردار سلیمانی 
و همراهــان ایشــان در آینــده ای نزدیک 
خبر داد و گفت: پرونده مربوط به شــهادت 
حاج قاســم ســلیمانی و همراهان ایشان 
پس از جمع آوری بیــش از ۱۲ هزار صفحه 
مستندات با صدور کیفرخواستی جمعا در 

۱۶۴ صفحه علیه ۷۳ نفــر از مقامات امریکا 
تنظیم و به دادگاه کیفری یک استان تهران 
ارجاع گردید و پس از طی تمامی تشریفات 
قانونــی، دادگاه در یک ماه آینــده برگزار 

خواهد شد.
وی در ادامــه بیان کرد: پرونــده مربوط به 
تعــداد ۱۰۵ نفز از اعضــای اصلی گروهک 
منافقین که در به شــهادت رساندن حدود 
۱۷ هزار نفر از مردم عزیز ایران اســلامی و 
جنایت های متعدد دیگر نقش داشــتند، با 
دستور ویژه ریاســت قوه قضاییه به صورت 
ویژه مــورد رســیدگی قــرار گرفــت و با 
جمع آوری بیــش از پنج هزار و ۷۵۷ صفحه 
مستندات کیفرخواســت علیه متهمان در 
۷۲۹ صفحه تنظیــم و بــه دادگاه کیفری 
یک استان تهران ارجاع شد که تاکنون ۱۴ 

جلسه به صورت علنی تشکیل شد.

اســترداد ۲۹ هزار و ۵۳۳ هکتــار از اراضی 
ملی و منابع طبیعی با ورود دستگاه قضا

القاصی با اشــاره به اینکه در ســال گذشته 
بیــش از ۲۰ هــزار و ۷۸۸ فقــره حکم در 
پرونده هــای بــا موضــوع حفــظ حقوق 
بیت المال در زمینه صیانت از اراضی ملی و 
منابع طبیعی به نفع بیت المال صادر شــده 
اســت، گفت: تعداد ۲۰ هزار و ۴۴۰ نفر در 
این راستا محکوم شدند که در نتیجه این آرا 
۲۹ هزار و ۵۳۳ هکتار از اراضی ملی و منابع 
طبیعی مســترد و بیش از ۹ هزار و ۹۴ فقره 
عملیات اجرایی حکــم تخریب و قلع و قمع 

مستحدثات اجرا شد.
رئیــس کل دادگســتری اســتان تهران 
همچنین ادامه داد: در راســتای صیانت 
از انفــال و مقابله با ســاخت و ســازهای 
غیرمجــاز در حریم و بســتر رودخانه ها، 
دریاهــا و دریاچه ها بیش از شــش هزار و 
۱۳ فقره حکم و دستور قضایی در سراسر 
کشــور صادر و بیش از هــزار و ۱۰۶ فقره 
عملیات اجــرای حکم، دســتور تخریب 
و آزادســازی حریم و بســتر رودخانه ها 

صورت گرفت. 

احیا۵1واحدتولیدیورشکسته
باتعدادپنجهزارو۵۹6کارگر

القاصــی در بخــش پایانی ســخنان خود 
اقدامات دادگستری کل اســتان تهران در 
جهت حمایت از چرخه تولید را مورد اشاره 
قرار داد و اظهار کرد: در راســتای حمایت از 
تولید و استمرار اشــتغال کارگران در سطح 
اســتان تهران تعــداد ۵۱ واحــد تولیدی 
ورشکســته با تعداد پنج هزار و ۵۹۶ کارگر 
به طور کلی از ورشکســتگی خارج گردید و 

کارگران به کار بازگشتند.

خریــدار لــزوم نــگاه علاج جویانه به 
بیماری هــا، ضــرورت تحول اساســی در 
بیمه های درمانی و اســتفاده از متخصصان 
و نخبــگان در جایگاه واقعــی آنها، از جمله 
توصیه هــای رییس شــورای عالــی نظام 
پزشــکی از رییــس دولــت چهاردهم در 
آســتانه برگــزاری چهاردهمیــن دوره 

انتخابات ریاست جمهوری است.
دکتر محمود فاضل، با بیان اینکه در آستانه 
برگزاری انتخابات ریاســت جمهوری قرار 
داریــم، اظهار کــرد: به طور قطــع، دولت 
جدیــد، برنامه هــای خــاص و جدیدتری 
نسبت به دولت پیشین دارد. حوزه سلامت 
بر تارک تمام خواســته های بشــر بنا شده، 
منظور این است که هرگاه خواهان انجام هر 
کاری هستیم آن کار را با عنوان »سلامت« 
انجام می دهیم. سلامت دارای ابعاد مختلف 
اســت؛ به طور مثال، ســلامت بهداشــت، 
سلامت رفتار، سلامت صنعت، سلامت آب و 
هوا، سلامت محیط زیست، سلامت اقتصاد 

جزو مفاهیم سلامت به حساب می آیند.  

وی با بیان اینکه مفاهیم چندگانه ســلامت 
بایــد در دولت تبیین شــود، گفت: همواره 
خواسته ایم »ســلامت« در تمام نهادهای 
دولتی و وزارتخانه های دولت جاری شــود؛ 
جاری نشدن مفهوم سلامت در تمام نهادها 
و وزارتخانه ها، یک نقــص در تمام دولت ها 
است. اگر ســلامت در تمام نهادهای دولتی 
جاری شــود، به طور قطع، دولت ســرافراز 
می شود.  رئیس شــورای عالی نظام پزشکی 
با بیان اینکه شــعار تمام دولت های جهان 
درباره ســلامت، بیمه گری و مسائل مرتبط 
با ســلامت است، خاطرنشــان کرد: چنین 
مســائلی ســبب رای آوری و اعتماد مردم 
می شــود. بنابراین دولت ها باید به مسائل 
حوزه ســلامت به طور ویژه توجــه کنند؛ 
همچنیــن اگــر خواهان موفقیــت پس از 
رای آوردن هســتند باید محیــط خود را تا 
حد امکان برمبنای ســلامت تعریف کنند. 
محیط آنهــا باید عــاری از هرگونه  رفتاری 
باشــد که ســلامت را نقض می کند. عاری 
بودن از هرگونــه رفتار نقیضه ســلامت و 

تعریف محیط بر مبنای ســلامت می تواند 
برای دولت ها که همواره نســبت به کمبود 

بودجه گلایه دارند، یک راه نجات باشد.
وی با اشــاره به ضــرورت توجــه دولت  به 
»پدافند غیرعامل« اظهار کرد: پیشــگیری 
از بیماری ها، مفهوم دقیق پدافند غیرعامل 
است. اگر بتوان محیط زیســت را به نحوی 
مدیریــت کرد که هــوای بهتــری تنفس 
شــود، میزان بیماری ها کاهــش می یابد. 
بیماری ها، بار ســنگینی بــر دوش اقتصاد 

کشور به حساب می آیند. اگر جاده ها از نظر 
فراز و فرود، پیچ ها، خط کشــی ها و تعیین 
اســتراحتگاه ها به درســتی طراحی شوند 
و علائــم راهنمایی ورانندگی به درســتی 
در جاده ها نصب شــود، تاثیر بسیار مهمی 
بر پیشــگیری از تصادفــات و جلوگیری از 
واژگونی خودروها دارنــد. فاضل ادامه داد: 
محیط کاری کارگــران و کارمندان باید به 
نحوی طراحی شــود که از منظر ارگونومی 
راحتی پشت میز داشــته باشند. همچنین 
ســاعات کاری باید به نحوی باشد که یک 
سوم از روز خود را به کار، یک سوم را به امور 
اجتماعی ســالم و یک ســوم را به خواب و 
استراحت اختصاص دهند. چنین شرایطی 
سبب می شود که جامعه سالم تری از لحاظ 
روان شناسی داشته باشیم. اگر جامعه سالم 
داشته باشیم، بار سنگین هزینه های دولت 
را کاهش می دهد. به همین دلیل باید گفت 

سلامت بر تارک تمام مسائل قرار دارد. 
رئیس شــورای عالی نظام پزشــکی با بیان 
اینکه ســلامت دارای دو بعد »پیشگیری« 

و »درمان« اســت، گفت: تمــام دولت های 
جهان نســبت به دو بعد پیشگیری و درمان 
آگاه هســتند و مردم و بیماران با این دو بعد 
در ارتباط هســتند. هنگامی که از بیماران 
ســخن به میان می آید؛ درمــان را مطرح 
می کنیــم و هنگامــی که از مردم ســخن 
می گویند منظور پیشــگیری است. دولت 
موظف است مردم، ســالم باشند و به همین 
دلیل باید شرایط سلامت آنها را تامین کند. 
همچنین هنگامــی که به بیمــاری مبتلا 
شــدند باید نگاه علاج جویانه داشته باشد و 

درمان ارزان و باکیفیت بالا را ارائه دهد.
وی با اشــاره بــه ضرورت اصلاح ســاختار 
بیمه ای اظهار کرد: دولت هــا وظیفه دارند 
بیمه ها را پویــا کنند. این روزهــا، بیمه ها 
بنا به هر دلیلی نمی تواننــد به میزان کافی 
پاسخگوی نیاز بیماران باشند؛ شرایط باید 
به نحوی باشــد که بیمه ها به میزان کافی 
پاســخگوی هزینه های بســتری و داروها 
باشند. یک تحول اساســی و انقلاب باید در 

صنعت بیمه حاکم شود.

توصیه های انتخاباتی پلیس فتا به مردم
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 از نگاه نامزدها فرهنگ و هنر تزئینی است
 نه کاربردی!

محمودگبرلو  مناظره فرهنگی نشــان داد برای نامزدهای ریاســت 
جمهوری ، فرهنگ و هنر  یک آیین تزئینی اســت که زیر ســایه قدرت 
و سیاست، اگر آرام و خاموش باشــد، زنده خواهد ماند و زندگی خواهد 

کرد اما نباید امیدی به شکوفایی و درخشش این قدرت برتر داشت!
در این مناظره ،هــر کدام ظاهــرا در توصیف فرهنگ ، زیبــا گفتند و 
جدی و قاطع حوزه فرهنگ و هنر را ســتودند. پورمحمدی گفت باید 
معلوم شود فرهنگ برای امنیت اســت  و یا قالیباف گفت فرهنگ باید 
از سیاست زدگی دور باشد  پزشــکیان می گوید باید ممیزی سلیقه ای 
نباشد و قاضی زاده هاشمی معتقد است باید جاده ابریشم فرهنگی راه 
بیاندازیم  و زاکانی هم معتقدبود  توســعه زیرســاخت فرهنگی را باید 

جدی گرفت اما سوال اساسی اینجاست، این افراد تا الان کجا بودند؟ 
آیا از سرزمین دیگری به ایران آمدند که نمیدانند سال هاست فرهنگ و 
هنر این سرزمین کهن از سوی خودی و غیر خودی ، داخلی و خارجی به 
عمد و غیر عمد درحال نابودی و فراموشی است ؟ صدها هنرمند اصیل 
ایرانی گوشه نشــین شــده اند و مورد حمایت و توجه قرار نمیگیرند ، 
سرنوشت و هویت فرهنگی اجتماعی آنان و حتی ارتزاق زندگی روزمره 
آنان دچار مشــکل جدی شــده و اصلا چیزی به عنوان فرهنگ و هنر 
انقلاب اسلامی که برای شــکوفایی آن زحمات زیادی کشیده شده در 

حال تبدیل شدن به یک رویا و افسانه است؟ 
هر روز شاهد افول و کاهش قدرت فرهنگ و هنر پر افتخار این سرزمین 
هســتیم ؟ هر کدام از این نامزدها حداقل بیش از بیســت ســال است 
در ســکوهای مهم دولتی نقش آفرینی کردند چرا تــا کنون دم نزدند 
و حرکتی ایجاد نکردند تا امروزه شــاهد تغییر ذائقه فرهنگی جامعه و 

حتی درون خانواده خود نباشند.
نامزدهــا در مناظره فرهنگی ازجملات کلیشــه ای ، تکــراری والبته 
مهندسی شده توسط مشاورین خود گفتند معلوم بود که اصلا اطلاعات 
دقیقی از وضعیــت فرهنگی هنــری درجهان امروز، چــه ایران وچه 
سایر کشــورها، ندارند. پور محمدی حتی توجه نکرد که شاه حسینی  
به عنوان رییس فرهنگســتان هنر، ســوال اش درباره حقوق معنوی 
مخاطب  بود نه حقوق مالکیت هنری ! و یــا قالیباف از افزایش صندلی 
ها و سالن های ســینما در دوران خود ســخن گفت در صورتیکه الان 
تعداد سالن مهم نیســت بلکه تعداد تولید فیلم و سریال مهم است و یا 
پزشکیان از میان فیلمســازان و هنرمندان فقط از فرهادیی نام برد که 
الان هر کودک و بزرگســالی نام فرهادی ورد زبانش اســت و یا جلیلی 
همچنان از فیلم های آرگو و ۳۰۰ و یا یوسف پیامبر گفت که بحث های 

گذشته است و تماشاگر ، سینماگر و تحلیلگر از ان عبور کرده است.
قاضی زاه هاشــمی از پلتفرم هایی نام برد که در تولید محتوای فرهنگ 
و هنر نقشــی ندارند در صورتیکه در ایران بیــش از چهارصد پلتفرم و 
در جهان خارج ،هزاران پلتفرم وجود دارند که تولید فیلم هایشــان به 
راحتی در دسترس است و ذهن کودک و جوان ایرانی شب و روز با ان در 
ارتباط اســت و یا زاکانی بجز فیلم بی بدن که ساخته خودش بود فیلم 

دیگری را نتوانست نام ببرد .
 اگر از حوزه کتاب هم حرف میزنند واقع بینانه نیست . شاید خبر ندارند 
تیراژ کتاب به ۲۰۰ تا ۳۰۰ نسخه رسیده اســت . لااقل به چند شاعر و 
نویسنده معاصر اشــاره میکردند ، کلام خود را با شعری آغاز میکردند. 
واقعیت ها را بیشتر می شــکافتند . معضلات و مشکلات عدیده ای که 

سد راه این عرصه قرار گرفته می شکافتند .
هیچ کدوم از نامزدها برنامه مدون و منظمی برای آینده حوزه فرهنگ 
و هنر نداشــتند در صورتیکه نیاز های امروز اهالــی فرهنگ و هنر که 
قطعا بیش از نود درصدشــان دلسوز این مرز و بوم هســتند و عاشق و 
علاقمند تولید فرهنــگ و هنر با هویت ایرانی هســتند اما واقعیت این 
اســت که نمیدانند چه بکنند به بن بست رســیده اند چون نمیدانند 
متولیان چه میخواهند . چه میگویند . در همین صدا و ســیما اتوبوس 
اتوبوس هنرمند و مسئول خلاق را کنار گذاشتند تا نو اوری ایجاد کنند 
اما نمیدانند فرهنگ و هنر اتوبوسی خلق نمیشــود و حال به بن بست 

خورده اند.
 اهــل فرهنگ و هنــر در مناظره انتظار داشــتند نامزدهای ریاســت 
جمهوری درک درست تر و واقع بینانه تری از فرهنگ و هنر میداشتند، 
درباره معضلات موســیقی حرف میزدند ، از خواننده های موســیقی 
نام میبردند، درباره نویسندگان و شعرای نســل گذشته و امروزحرف 
میزدنند ،از گالری رفتن هاشــان می گفتنــد،از فیلم های جدیدی که 
دیدند حرف میزدند، متاســفانه حتی هنرمنــدان نیروهای انقلابی و 
معتقد به اهداف دینی هم گله مند هســتند و معتقدند اکثر مسئولین 

انتظارهای واهی از فرهنگ و هنر دارند.
حال که گذشــت و از این جمع بالاخره یک نفــر رییس جمهور خواهد 
شــد اما امیدواریم گفتگو کنند، اعتقادات خــود را در عرصه فرهنگ 
و هنر واضح و شــفاف بیان کنند، تغییرات و تنوع هنر را پذیرا باشــند، 
برای یکبار هم شده تکلیف خود را با کســانی که فکر میکنند اعتقادات 
ایدیولوژیک شــان با دنیای مدرن امروز عناد و سرجنگ دارد مشخص 
کنند، به انها بفمانندکه خیال نکنند دنیای هنر برای نابودی اعتقادات 
آنان آمده است! بلکه هنر مدرن, تریبون و منبر دیگری است برای بیان 
اهداف و اعتقادات ایــن مردم , امابا راه کارها وشــیوه و ابزارهای خاص 
خود. بهتر آن اســت بجای لجبازی و عناد با این رسانه های مدرن، بنا را 
بر تعامل ،دوســتی و وحدت بگذارند تا هم مردم لذت و آرامش داشته 
باشــند هم عملکردها در تاریخ فرهنگ و هنر این مرز و بوم برای ثبت و 

قضاوت تاریخ باقی بماند.

 حسن پورشیرازی بهترین بازیگر 
ترانسیلوانیا شد

حسن پورشیرازی برای بازی در فیلم ســینمایی »پیر پسر« جایزه ی 
بهترین بازیگر را دریافت کرد.

در اختتامیه ی فســتیوال فیلم ترانسیلوانیا در کشــور رومانی، حسن 
پورشیرازی برای بازی در فیلم ســینمایی »پیر پسر« ساخته ی اکتای 
براهنی، عنــوان بهترین بازیگر را از آن خود کرد.فیلم ســینمایی »پیر 
پسر« با بازی حامد بهداد، لیلا حاتمی، محمد ولی زادگان با هنرمندی 
حسن پورشیرازی در بخش مســابقه اصلی جشنواره فیلم ترانسیلوانیا 
حضور داشــت.این فیلم به تهیه کنندگی مشــترک بابک حمیدیان و 
حنیف ســروری، پیش از این در نخســتین حضور بین المللی خود نیز 
در جشــنواره فیلم روتردام هلنــد جایزه بهترین فیلــم بخش پرده ی 
بزرگ را از آن خود کرده بود.پخش بین الملل این فیلم بر عهده کمپانی 
پخش هفت چشمه با مدیریت میلاد خســروی است.بیست و سومین 
فســتیوال فیلم ترانســیلوانیا از ۱۴ تا ۲۳ ژوئن ۲۵ )خرداد تا ۴ تیر( در 

کشور رومانی برگزار می شود.

یادداشت

قاب

امیر دژاکام ضمن انتقاد از اجرایی  نشــدن طرح حریم 
مجموعه تئاتر شهر، تصریح کرد که با نصب آهن پاره ها 
پیرامون مجموعه فضا تنگ و کثیف شده و این امر واقعا 

ناراحت  کننده است.
امیر دژاکام نویســنده و کارگردان با سابقه تئاتر درباره 
وضعیت پیرامون مجموعه تئاتر شهر که به بهانه ایجاد 
حریم مجموعه چندماهی اســت محصور شده است، 
به خبرنگار مهر گفت: چندین ســال است درباره اینکه 
فضا و حریم اطراف تئاتر شــهر دارای یک نمای زیبا با 
یک معماری و بافت زیبا باشــد صحبت شده است اما 
متأسفانه چند ماه اســت به اســم افتتاح طرح حریم 

مجموعه تئاتر شــهر دور تــا دور مجموعه با 
آهن های کهنه و پاره محصور شــده اســت. 
فضای پیرامون تئاتر شــهر نظافت نشــده و 
اطرافش آلوده تر شده و یک محیط نامناسب 

و چرک شکل گرفته است.
وی متذکر شــد: این چه کاری است که یک 
پروژه را با حضور هنرمندان افتتاح می کنند 

ولی محیط پیرامون تئاتر شــهر را با نصب چند حلبی 
کهنــه رها کرده انــد. الان از پیــاده روی تئاتر شــهر 
نمی توان عبور کــرد. باید دور تئاترشــهر چرخید تا از 

راهرویی تنگ عبور کرد و به در تئاترشهر رسید.

دژاکام با بیــان اینکه موزه فــرش و اماکن 
فرهنگی و هنری دیگر حصارکشــی دارند 
ولی چرا برای تئاتر شــهر ایــن گونه اقدام 
شده اســت، تاکید کرد: این روند حکایت از 
نامهربانــی و بی توجهــی دارد. گویا وقتی 
هنرمندان خواســته اند فضا شــکیل و زیبا 
شــود باید این آهــن پاره ها نصب شــود، 
حوض های پیرامون تئاتر شــهر خالی و خبری از گل 
و گیاه نباشــد. تئاتر شــهر را در محیطــی چرک رها 

کرده اند.
این هنرمند با ســابقه تئاتر اظهار کرد: چه کسی باید 

پاسخ دهد؟ این چه کاری است؟ همه ناراحت هستند.
وی تصریح کرد: دور تا دور تئاترشــهر پر از زباله شده 
اســت و وضعیت خیلــی ناراحت کننده ای را شــاهد 

هستیم.
دژاکام از مسئولان شهرداری خواســتار شد تا به این 

موضوع توجه کنند.
وی در بخش پایانی ســخنان خود یادآور شــد: افتتاح 
طرح به معنی نصب آهــن پاره ها و رها کــردن آن ها 
نیســت. برای بهبود این وضعیت هیچ اقدامی از سوی 
شهرداری انجام نمی شود. خواهش می کنم هنرمندان 

تئاتر را بیشتر از این ناراحت نکنید.

چهره

خریدار هادی مقدم دوست پس از تجربه 
نگارش فیلم »بی پولی« و سریال »وضعیت 
ســفید« با ساخت نخســتین اثر سینمایی 
خود با نام »ســر به مهر« توانست نظر مردم 
و منتقدان را به خود جلب کند. او در دومین 
فیلم ســینمایی  مســتقلش؛ »عطرآلود«، 
ســراغ درامی احساســی بــا دغدغه های 
اخلاقی رفته و چالش های یــک زوج را در 
مسیر رشد و موفقیت زندگی شان به تصویر 

می کشد.
 فیلم »عطرآلــود« داســتان زندگی علی 
)با بازی مصطفــی زمانی(، یک عطرســاز 
بااستعداد اســت که تصمیم می گیرد عطر 
جدید و خاصی بســازد، غافل از اینکه این 
تصمیم، او را در مســیری پر از چالش های 

جدید قرار می دهد.
این فیلــم برای نخســتین بــار در چهل و 
یکمین جشــنواره بین المللی فیلم فجر به 
نمایش درآمد که در ۶ رشته نامزد دریافت 
سیمرغ بلورین شد و سیمرغ بلورین بهترین 

موسیقی متن این جشنواره را دریافت کرد.
بــه بهانــه اکــران »عطرآلود«، بــا هادی 
مقدم دوست، کارگردان این اثر به گفت وگو 
پرداختیم که در ادامه نظر شما را به مطالعه 

آن جلب می کنیم.

یکفیلممیتواندســندیازیک
مقطــعزمانیوتاریخیباشــد.مثلا
شــمادردوراناوجوبلاگنویسی،
فیلماولتانیعنی»ســربــهمهر«را
ســاختیدکهتصویردختریبودکه
وبلاگنویســیمیکردوبرایعمل
چشــمخواهرشکمکمیگرفت.
»عطرآلود«هماینتصویررادارد.به
اینمعناکهیکملــودرام،باترکیبی
ازرنــج،طمعووجداناســتکهدر
های جنبه میتــوان زیرلایههایش
اجتماعیرادید.ایــنبعداجتماعی
آگاهانهازکجابهآثارتانرســوخمی

کند؟
آدم ها می بیننــد و حس می کننــد، افراد 
مشــغول در کار هنری هــم همین طور، اما 
این طایفــه به طور مخصوص جز از تماشــا 
و احســاس، به دنبال نمایش و انعکاس هم 
هستند، طبعا اهل خیال و خلق هم هستند. 
اما آنچه خمیرمایه خلق و خیال اســت نیز 
باز همان احســاس و تماشا اســت. آدم ها 
می بینند و افراد اهل هنــر هم همینطور اما 
کار دیدن شــان را به نشان دادن می کشاند. 
یعنی می بینند تا نشان دهند. این خصلتی 
مثل آیینه اســت. شــما می فرمایید بنده 

در این مختصر کارهایی کــه انجام داده ام، 
چیزهایــی را نشــان داده ام. ایــن حتمــا 
حاصل تماشاســت. یعنی قاعدتــا و منطقا 
مشــاهده ای رخ داده که چیــزی منعکس 
شــده. این تصاویر حتما محصول تماشــا 
است، البته انسان ســعی می کند که صاف و 
صادق نمایش دهد، بدون غرض و با ســعی 
برای راســتی. یعنی یک تماشــای کامل و 
جامع. وگرنه اســم بردن از موضوعات بدون 
فهمیدن ابعاد و داشتن زاویه نگاه صحیح به 
موضوعات فقط نوعــی گزارش گری و ثبت 
است. امیدوارم کاری که می کنم جدا از ثبت 
و سند کردن، نگاه درســت و همه جانبه هم 

داشته باشد.

بنابرچهضرورتــی،محورفیلمتان
راخانوادهومســائلخانوادگیقرار

دادید؟
خانواده نتیجه رســیدن به نقطه عهد و عقد 
در یک رابطه اســت و نتیجه آن تولد و رشد 
انسان ها. خانواده یک سازه اجتماعی  است 
که در آن افراد بــدون تردید بــه هم یاری 
می رســانند و همدیگر را دوست دارند و در 
عین حال زندگی متمدنانــه دارند. ارتباط 
در خانواده )علیرغم تمام آفاتی که می تواند 
به آن صدمه بزند( از هــر جهت و از هر گونه 

دیگر محکم تر و معتبرتر است.
محیط های دیگــر ارتباط با اینکه شــاید 
بتوانند تــا مدتی پایــدار باقــی بمانند اما 
هیچ گاه نه اعتبار خانواده را دارند و نه شــان 
آن را و نه دســتاوردهای آن را. اینجا نقطه 

ترجیح اســت؛ در فیلم مان و در کار هنری 
خانــواده را انتخــاب کنیم؟ جــواب بنده 
بله اســت. پرداختن به خانواده از یک ســو 
امتیازات نمایشــی خاص خود را هم دارد. 
همین موقعیت »عهــد و عقد« خودش یک 
موقعیت نمایشــی ممتاز است. مرد و زن در 
خانواده قرار نیســت هر لحظــه از هم فرار 
کنند، آنها عهد بســته اند به پای هم بمانند 
و مدیون و ممنون هم هســتند. این اختیار 

شخصی آنها بوده که این تصمیم را بگیرند.
برای همیــن خانــواده از نظر نمایشــی، 
موقعیــت دراماتیک عهــد و وفــا را با هم 
دارد. در اینجا اســت که فداکاری تبدیل به 
یک وضعیت نمایشی می شــود و زن یا مرد 
تبدیل به قهرمــان فداکاری می شــوند یا 
حتی اگر شکســت هم بخورند یک تأسف 
واقعــی و عمیق ایجاد می کنند نه تاســفی 
که هزار تا تبصــره دارد. جدا از همه اینها که 
عرض کردم، در خانواده اســت که مفاهیم 
ارزشــمندی مانند مادری و پدر شــدن رخ 
می دهد. مادر و پدر شدن مخصوص محیط 
خانواده اســت و این دو عبــارت بدون هیچ 
معطلی اولیــن چیزی که بــه ذهن تداعی 
می کنــد، مهربانی و فداکاری  اســت. همه 
چیز مهیاســت که ترجیح بر این باشــد که 
قصه صبر و فــداکاری در خانــواده تعریف 

شود.

درفیلمنامه»عطرآلود«رابطهعلت
ومعلولیبهخوبیلحاظشــدهاست.
یعنیهراتفاقییکبســترداستانی

درپسزمینــهدارد.مثلاســکانس
درخشانوکاملدخترنابیناوبسیار
ظرائفدیگرازجملهمواردیاســت
کهباعثمیشود»عطرآلود«یکاثر
سینماییقابلســتایششود.بهنظر
میرسدقوسشــخصیتهاونمایش
حالدرونیانسانهاوتغییراتشاناز
دغدغههایتاندرساختاینفیلم
است؟کمااینکهعلیوعاطفههمدر
پایانفیلمهمانآدماولنیســتندو

تغییرکردهاند!
قصه ها اگــر تغییرات را ترســیم کنند، کار 
مهمی کرده اند. آدم ها در زندگی، تغییرات 
را به چشم می بینند. رشد و عقب گرد آدم ها 
را می بینند. این در زندگی فراوانی بســیار 
دارد. حال آدم هــا و خلق و خوهای شــان 
عوض می شود. آدم ها هر لحظه در یک حالی 
هستند که عنوانش همان تعبیر شما است؛ 
»حال درونی« و خودشان ممکن است از ته 
و توی این حال و یا عنوان آن خبر نداشــته 

باشند.
اما روایت هــا می توانند این احــوالات را به 
تماشاچی ها نشــان دهند. اگر یک فیلمی 
در داســتان خود، این حالات را به واســطه 
هر تمهید واقعی نشــان دهد، شبیه به اصل 
واقعیت عمل کرده اســت. کاری کرده که 
برای مخاطب ســخت ملموس اســت. این 
موضوع تغییر شخصیت یک اصل دراماتیک 
هم اســت. قصه هــای شــخصیت محور، 
کارشــان در اصــل همیــن اســت و البته 
قصه های موقعیت محور، کمتــر این کار را 

می کنند. توازن بین این دو هم کار ســخت 
و جالبی است.

»عطرآلود«فیلمیکدســتیاست،
حتیاینیکدســتیرامــیتواندر
بازیهــاهمدید.انتخــابوهدایت
بازیگرانــیمانندمصطفــیزمانیو
هدیزینالعابدینکهتماشاگرازآنها
ذهنیتیداردومحبوبهمهســتند،
یکدســتبوده.ترکیببازیگراناز

ابتداهمینبودیاتغییرکرد؟
کمتر پیش می آید که بازیگــران فیلم ها از 
ابتدای نگارش، افراد معینی باشند. انتخاب 
بازیگــران در فرآینــد پیش تولیــد اتفاق 
می افتد اما مواظبت هایی باید انجام شــود 
که انتخاب و تصمیم نهایــی تبدیل به یک 
انتخاب درست شــود. نقش و بازیگر به هر 

حال باید با هم جفت باشند.

میتوانگفتمصطفیزمانیوهدی
زینالعابدیننمونهواقعیدارند؟البته
نهبهاینشکلوشــمایلکهدرفیلم
هستامابههرحالازالگوییواقعی

وامگرفتهشدهاند؟
به نظرم بله. این موقعیت ها برای زوج ها آشنا 

است، اما از الگوی واقعی وام گرفته نشده.

چگونهبهاینتصویرواقعیازروابط
اخلاقی-انســانیوارتباطبینیک

زوجرسیدید؟
با حسین حسنی، نویسنده فیلمنامه درباره 
موقعیت های اصلی و موقعیت های مختلفی 
که ایــن زن و مــرد در آن قــرار می گیرند، 
صحبت می کردیم. قرارمان با خودمان این 
بود که هــر موقعیت، واقعا موقعیت باشــد. 
موقعیت هایی که آدم ها در آن باید واکنش 
داشته باشــند. این یک ملاک را داشتیم که 
موقعیت اصلی و موقعیت های مختلف قابل 

فهم و حس کردن باشد.

باتوجهبهاقبالــیکهاز»عطرآلود«
درجشــنوارهفیلمفجرشد،خودتان
دلیلموفقیــتاینفیلــمرادرچه

میدانید؟
لطف دارید که می گوییــد موفق بوده. البته 
واقعا باید دید موفقیت چیســت؟ رضایت 
تماشــاگر؟ فــروش در گیشــه؟ گرفتــن 
جایزه؟ تأثیرگذاری؟ یــا... با اینکه در مورد 
تعریف مان از موفقیت هنــوز با هم صحبت 
نکرده ایم و حرفم شاید قدری حالا مبهم به 

نظر برسد اما؛ امیدوارم فیلم موفق باشد.

آهن پاره ها تئاتر شهر را احاطه کرده اند!

خاطره های شنیدنی مجید قناد در مراسم بزرگداشتش
خریدار مجیــد قناد در مراســم تجلیل 
خود با روایت خاطره های شنیدنی از دوران 

فعالیتش برای کودکان سخن گفت.
 بزرگداشــت مجید قناد، هنرمند باسابقه 
عرصه هنرهای نمایشــی در ســالن استاد 

ناظرزاده تماشاخانه ایرانشهر برگزار شد.
در ادامه این مراســم قطب الدین صادقی، 
نویســنده، کارگــردان و مــدرس تئاتــر 
ضمن ابراز خشــنودی از برگزاری مراســم 
بزرگداشــت مجید قناد بیان کرد: »من از 
اینکه امشــب از مجید قدردانی می شود به 
شــوق آمدم. برای اینکه جامعــه ما جامعه 
بی وفایی است و خیلی بد همدیگر را دوست 
داریم. ما یک خانواده ایــم حق نداریم از هم 

بی خبر باشیم.«
او ادامه داد: در گذشــته گروه های نمایشی 
یک خانــواده بودند. مولیر بــا خانواده اش 
تئاتــر کار می کــرد حتی اســکویی ها در 
ایران، ابتدا تئاتر را از خانواده شــان شــروع 
کردند. گروه های نمایشــی همدیگر را مثل 
یک پیوند خونی دوســت دارند. مــا این را 
نیاموختیم بدبختانه عرضــه کم و تقاضای 
زیاد و سیاســت های غلط برخــی مدیران 
همــه را در مقابــل هم قــرار داده اســت. 
هیچکس به ما نیاموختــه چقدر به یکدیگر 

نیازمندیم.
ایــن هنرمنــد افــزود: ژان پل ســارتردر 
فلسفه اگزیستانسالیســتی خود می گوید 

جهنم دیگران هســتند برای اینکــه آنها با 
داوری های خود از ما تصویر بدی می سازند 
که ای بســا همه عمر می کوشیم این تصویر 
را تغییر دهیم و نمی توانیم. از ســوی دیگر 
دکارت می گوید من می اندیشم پس هستم 
یعنی تمــام هویت انســان در فردیت معنا 
می شــود در حالیکه اینگونه نیســت. من 
ســخن هر دو را بر نمی تابــم چراکه بدون 

وجود دیگری ما قادر به هیچ کاری نیستیم.
صادقی گفت: ما در تئاتــر آموختیم که این 
هنر کاری منســجم و گروهی اســت و اگر 
نتوانیم این ارزش های کاری را وارد زندگی 
روزمره کنیــم به چه کار می آیــد. مهم این 
اســت تمام این اصول را وارد زندگی کنیم. 
اســاس زندگی ما در این اعتــراف صادقانه 
به وجود دیگری اســت. قدر هــم را بدانیم. 

همدیگر را دوست داشته باشیم.
او با بیان اینکه موسسه سفیران صلح صحنه 
آموخته چگونه مجید قناد را دوست داشته 
باشــد و آن را به ما منتقل کند، افزود: مجید 
قنــاد یک نمونه اســت. همه مــا عضو یک 
خانواده هســتیم که باید بیاموزیم در کنار 

هم باشیم.
در دنیا به اندازه کافی برای همه جا هست و 
هیچکس جای دیگری را تنگ نکرده است. 
هرکس قدمی جلو رفته علاوه بر استعداد در 
پرتو خلاقیت و زحمتی اســت که می کشد. 
من سعادت این را داشتم که هم معلم و هم 

اســتاد راهنمای مجید قناد باشم و خاطره 
دوستی را از سال ۶۴ با مهر و صمیمت تمام 

در دل و جانم حفظ کردم.
به مجیــد قناد و موسســه ســفیران صلح 
صحنه درود میفرستم که بانی این مجلس 
شدند تا کمی با هم حرف بزنیم و یکدیگر را 

در نور و روشنایی و معرفت هنر ببینیم.«
در ادامــه پــس از پخــش تصاویــری از 
برنامه های کودکــی چون »از مدرســه تا 
مدرســه« با حضور ناصر آقایی، قطب الدین 
صادقی، رضا مهدیزاده، جواد انصافی، علی 
فروتــن و نیکی نصرآبادیــان کوچک ترین 
عضو موسســه صلح ایــران از مجید قناد به 

پاس سال ها فعالیتش تقدیر شد.
مجید قنــاد در میان تشــویق های مداوم 
و ایســتاده حاضران روی ســن حاضر شد 
و گفت: خــدا را برای این همــه خوبانی که 

اطرافم هســتند و من را راهنمایی کردند تا 
اکنون اینجا باشم، شکر می کنم. من چیزی 
از خود نداشتم. ۷ ساله بودم که پدرم از دنیا 
رفت و مادرم مرا بزرگ کرد. دوست داشتم 
بچه ها خوشحال باشند و به همین دلیل کار 

کودک را انتخاب کردم.
وی ضمن قدردرانــی از مــادر و خانواده و 
تمامی همــکاران خود ادامــه داد: عزیزان 
زیادی همراه ما بودند تا در تلویزیون که آن 
زمان تنها ۲ شبکه داشــت، گروه کودک را 
راه بینداریم  و همه تــلاش کردیم تا بچه ها 

را شاد کنیم. من در این مسیر تنها نبودم.
قناد با بیــان محدودیت هــای برنامه های 
تلویزیــون در دهــه  ۶۰ افــزود: اکنون به 
راحتی می شود شلوار جین پوشید ولی آن 
زمان نزدیک بــود مرا به خاطر یک شــلوار 
جین توبیخ کنند. ما بــرای اینکه رنگ را به 
تلویزیــون بیاوریم به مناســبت دهه فجر 
پیشــنهاد کردیم بچه ها با لباس محلی به 
برنامه بیایند و به این شــکل رنگ وارد کار 

کودک شد.
این هنرمند باســابقه گفــت: در مقطعی، 
تنها به دلیل اینکه بچه ها در برنامه دســت 
می زدنــد، از پخش برنامه جلوگیری شــد 
تا اینکه اجازه گرفتیم بچه ها یک انگشــتی 
دســت بزنند و طی چنــد ماه، ایــن رویه 
تبدیل شد به دست زدن دو انگشتی و چند 
انگشــتی و مدتی طول کشید تا رسیدیم به 

دســت زدن کامل و دیگر شــروع به گفتن 
»آفرین و صد آفرین، هزار و ســیصد آفرین 

...« کردیم.
علی فروتن، مجــری، بازیگر و همکار مجید 
قناد نیز در این مراســم گفت: شــانس من 
بود که هم شــاگرد آقای قناد بــودم و هم با 
او همکار شدم. واقعا در تلویزیون رنگ نبود 
و ما بعد از تغییرات برنامه های کودک، تازه 
فهمیدیم تلویزیون رنــگ دارد. مجید قناد 
بنیان خیلــی چیزهــا را در برنامه کودک 

گذاشت و ساختارشکنی های زیادی کرد.
او ادامه داد: خدا دوباره مجید قناد را پس از 
ســانحه ای که برایش رخ داد به ما برگرداند 
و خوشــحالیم که حالش خوب اســت. من 
به نمایندگی از خانه تئاتر از ایشــان تشکر 

می کنم.
رودابه حمزه ای، شــاعر برنامه های کودک 
و همکار مجیــد قناد با خواندن شــعری از 

سلامتی این هنرمند اظهار خرسندی کرد.
ناصــر آقایی، بازیگــر و مدرس باســابقه و 
همچنین ســفیر کتاب موسســه سفیران 
صلح ص۳حنه نیز در این برنامه عنوان کرد: 
»بحث صلح کاملا نسلی است. در این جهان 
جنگ و خونریزی صلح به رویا شبیه است تا 
واقعیت. اما این دلیلی نیست تا تلاش نکنیم 
که صلح جانشــین جنگ و خونریزی شود. 
این موسســه برای نخســتین بار در دنیا به 

ترویج صلح می پردازد. 
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مربی پیشین دروازه بانان پرسپولیس در ارزیابی خود 
از جدایی گلر تیم ملی از این تیــم، گفت: بیرانوند قابل 
پیش بینی نیست و باید مدیریت درستی در این زمینه 

صورت بگیرد اما جدا شدنش به تیم ضرر نمی زند.
محسن سیدی، با اشاره به تحلیل رفتار عجیب علیرضا 
بیرانوند در فسخ قرارداد با باشــگاه پرسپولیس گفت: 
باید چنین مــواردی را از دیدگاه هــای مختلف مورد 
تحلیل قــرار داد. دیــدگاه بازیکن با هوادار و باشــگاه 
قطعاً فرق دارد. باید دید ابعاد یک تصمیم خیلی بزرگ 

چقدر می تواند در سرنوشت یک تیم تأثیر بگذارد.
مربی پیشــین بیرانوند در باشــگاه های نفت تهران و 
پرسپولیس افزود: باید نگاه کاملًا حرفه ای برای بازیکن 
و باشــگاه قائل شــد اما هوادار حق دارد تمام توجه و 

احساس خود را در نوع برخورد با بیرانوند قرار 
دهد تا او را مورد ارزش گذاری هم قرار دهند. 
باید تمام جوانب را بررسی کرد. حفظ ستاره 
جزو وظایف مهم باشگاه هاســت بخصوص 
اینکه در چند فصل اخیر اتحاد بین ستاره ها 
یکی از عوامل قهرمانی این تیم در سال های 
گذشته بوده است اما ســاختار نوینی که در 

مدیریت باشــگاه ایجاد شده بود باعث شــد تا اسم ها 
کوچک تر از پرسپولیس باشــند که کاملًا هم رویکرد 
درستی است. اما باید دید خواسته بیرانوند و فسخ او آیا 

به اسم پرسپولیس ضربه می زند؟!
او در پاســخ به پرســش خود یادآور شــد: بیرانوند با 
ماندن و رفتن قطعاً در وهله اول خودش را وارد چالش 

بزرگ تری کرد پس برند پرسپولیس آسیب 
ندیده و نمی بینید اما باید دید تاوان فســخ 
یکطرفه قرارداد بیرانوند چقدر می تواند ضرر 

بدهد.
ســیدی بــا توضیح دربــاره نحــوه نگرش 
بازیکن ها تاکید کــرد: بازیکــن در فوتبال 
حرفه ای به طور کامل به مســائل اقتصادی 
فرق می کند اما این رفت و آمدها نباید با چالش همراه 
باشــد. باید غرور هوادار و برند باشگاه هم در نظر گرفته 

شود.
مربی پیشــین بیرانوند تصریح کرد: او من را چند سال 
در اینســتاگرام آنفالو کرده بود اما یک ماه پیش با هم 
برای یک وعده غذایی به رســتوران رفتیم. او با وجود 

قلبی بســیار مهربان و فــوق العاده ســالم قابل پیش 
بینی نیست. این مورد شــخصی را گفتم تا بگویم شاید 
بیرانوند برای شخصی مثل من هم غیر قابل پیش بینی 
باشــد و من واقعاً نمی دانم در فکر او چــه می گذرد اما 
احساس می کنم احترام متقابل رعایت نشده است که 
به خاطــر کوچک ترین مورد مالــی تصمیم به جدایی 

گرفته است.
ســیدی در پایان در خصوص کنش بیــن درویش با 
بیرانوند گفت: قطعاً هر تصمیمی که مدیرعامل باشگاه 
بگیرد کمترین لطمه را به تیم می زند. اگر روی لجبازی 
بروند که ســنگ روی سنگ بند نمی شــود و تمام تیم 
اسیر همین یارکشی خواهد شد. باید مدیریت صحیح 

در خصوص ستاره فوتبال ایران قرار بگیرد.

وازه بان در

خریدار ۶ تیم لیگ برتــر فوتبال پس از 
پایان فصل بیست و سوم سرمربیان خود را از 
دست داده اند و مدیران این تیم ها به دنبال 
پیدا کردن جانشــین برای آنها هستند. در 
این میان تکلیف اســتقلال هم مشــخص 

نشده است.
بی ثباتی در نیمکت تیم هــای لیگ برتری 
ایران همــواره یکــی از معضــلات بزرگ 
فوتبال کشــور بوده اســت. این مشکل در 
پیش از شــروع فصل جدید نیــز به وضوح 
دیده می شود، چرا که بســیاری از تیم ها با 
مشــکلات مدیریتی و نبود سرمربی مواجه 

هستند.
هر چند جواد نکونام با استقلال قرارداد دارد 
و در شــرایط عادی باید به کارش ادامه دهد 
اما هنوز از ســوی این باشگاه به طور رسمی 
ادامه همکاری با وی اعلام نشــده است. این 
در حالی است که برخی اخبار طی روزهای 
گذشــته از عدم تمایل مالکان باشگاه برای 
ادامه همــکاری با نکونام حکایت داشــت. 
با این حال انتشــار تصویری از شهریاری و 
نکونام کنار هم احتمال همکاری طرفین را 

تقویت کرد.

پرسپولیس
پرســپولیس، قهرمان فصل گذشــته لیگ 
برتر ایران، پس از جدایی »اوســمار ویه را« 
با مشــکل بزرگی مواجه شــده است. این 
تیــم پرطرفــدار تهــران هنوز نتوانســته 
جایگزینی مناســب برای ویه را پیدا کند و 
همین موضوع باعث نگرانی هواداران شده 
اســت. گزینه های زیادی پیرامون هدایت 
این تیم شــنیده می شــود و طبق آخرین 
اظهار نظر مدیران این باشــگاه، ســرخ ها با 

۳ گزینه مذاکرات خــود را به طور همزمان 
ادامه می دهنــد تا بهترین ســرمربی برای 

پرسپولیس انتخاب کنند.

تراکتور
تیم تراکتور تبریز نیز در وضعیت مشابهی به 
ســر می برد. نیمکت این تیم هنوز مشخص 
نیســت و بلاتکلیفی در مدیریــت این تیم 
باعث نگرانی هایی بین هواداران و بازیکنان 
شده است. نبود یک سرمربی ثابت می تواند 
تأثیر منفی زیادی بــر عملکرد تیم در فصل 
آینده بگذارد. فصل گذشته و پس از جدایی 
»پاکو خمــز« حمید مطهری بــا جدایی از 
کادر فنی تیم ملی هدایت تراکتور را تا پایان 

فصل عهده دار شد اما هنوز مشخص نشده 
که سرخ های تبریزی با این مربی برای فصل 

آینده ادامه خواهند داد یا خیر.

ملوان
ملوان بندر انزلی پس از اتمام قرارداد مهدی 
تارتار، هنوز هیچ اقدامی برای تمدید قرارداد 
با این ســرمربی یا جذب گزینه های جدید 
انجام نداده اســت. این تیم نیز با مشــکلات 
مدیریتی و نبود برنامه ریزی مناســب دست 
و پنجه نرم می کند. ملوان یکــی از بهترین 
فصل های حضــور خــود در لیــگ برتر را 
پشت سر گذاشــت اما اکنون این باشگاه نه 
مدیرعامل دارد و نه سرمربی و تکلیف نقل و 

انتقالات این تیم مشخص نیست.

مسرفسنجان
مس رفسنجان هنوز وضعیت سرمربی گری 
خود را مشخص نکرده است. محرم نویدکیا 
که فصل گذشته هدایت این تیم را بر عهده 
داشــت، هنوز تصمیم نهایی خــود را برای 
ماندن یا جدایی از این تیم نگرفته است. این 
وضعیت نامشخص باعث افزایش نارضایتی 
در بین بازیکنان و هواداران شــده اســت. 
نویدکیا نتایج بســیار خوبی را با مس کسب 
کرد و حتی با این تیــم به فینال جام حذفی 
نیز صعود کرد اما در کسب عنوان قهرمانی 

ناکام ماند.

نساجی
تیم نساجی مازندران پس از جدایی ساکت 
الهامــی همچنان بدون ســرمربی اســت. 
مشــخص نبودن ســرمربی جدید این تیم 
باعث شــده تا برنامه های آماده سازی برای 
فصل جدید به تعویــق بیافتد و این موضوع 
می تواند تأثیر منفی بر عملکرد تیم در آینده 
داشته باشد. علاوه بر این مالک این باشگاه 
نیز به دنبال فروش ســهام نســاجی است 
و این نشــان دهنده بی ثباتــی مدیریتی و 

بلاتکلیفی در نساجی است.

استقلالخوزستان
استقلال خوزســتان نیز پس از جدایی سید 
ســیروس پورموســوی با مشــکل مشابهی 
مواجه اســت. نبود ســرمربی باعث شده تا 
برنامه های تیم برای فصل جدید با مشــکل 
مواجه شــود. کیــوان بابادی بــه تازگی به 
عنــوان مدیرعامــل ایــن باشــگاه انتخاب 
شــده و طبق آخرین اطلاعیه این باشــگاه، 
مذاکره بــا ۳ گزینه اروپایی برای نشســتن 
روی نیمکت این تیم در جریان اســت و باید 
دید در نهایت چه فردی به عنوان ســرمربی 
جدید اســتقلال خوزســتان معرفی خواهد 
شد.بی ثباتی در نیمکت تیم های لیگ برتری 
ایران یک معضل جدی اســت که می تواند بر 
عملکرد کلی لیگ تأثیــر منفی بگذارد. نبود 
ســرمربی های ثابت و بلاتکلیفی در مدیریت 
تیم ها باعث کاهش کیفیت فوتبال و افزایش 
نارضایتــی در بین هواداران می شــود. برای 
حل این مشــکل، نیاز به برنامه ریزی دقیق تر 
و تصمیم گیری های سریع تر از سوی مدیران 
باشگاه ها وجود دارد تا بتوانند شرایط بهتری 

برای تیم ها و بازیکنان فراهم کنند.

وازه بانی در مورد تاثیر نبودن بیرانوند در پرسپولیس نظر کارشناس در

 او اسطوره تمرین است

کسب سهمیه المپیک نتیجه تلاش های علیپور بود
خریدار رییس فدراســیون کوهنوردی 
و صعودهای ورزشــی تاکید دارد که کسب 
ســهمیه بازی هــای المپیک توســط رضا 
علیپور، بیش از هر چیــز نتیجه تلاش ها و 

تمرینات شبانه روزی خود او است.
مســابقات ســنگنوردی انتخابی المپیک 
در حالــی برگزار شــد که رضــا علیپور در 
مجموع دو رویداد برگزار شده در شانگهای 
و بوداپست موفق شــد صاحب سهمیه لازم 
برای حضــور در بازی هــای ۲۰۲۴پاریس 

شود.
علیپور که سال گذشته همراه با الناز رکابی 
و محیا دارابیان از ســوی فدراسیون جهانی 
کوهنوردی و صعودهای ورزشی مجوز لازم 
برای ورود به رقابت های گزینشی المپیک 
را به دست آورده بود، یک ماه پیش از حضور 
در مرحله نخست این رقابت ها در شانگهای 
صاحب ۳۵ امتیاز شد. او با شرکت در مرحله 
دوم مســابقات انتخابی المپیک به میزبانی 
بوداپســت، مجموع امتیازات خود را به ۶۰ 

رساند.
رقابت های سنگنوردی بازی های المپیک 
در ماده ســرعت بــا حضور ۱۴ نفــر در هر 
بخش مردان و زنان برگزا می شــود. پیش 
از این ۹ ســهمیه هر بخش توزیع شده بود. 
با برگزاری مسابقات شانگهای و بوداپست، 
۵ سهمیه باقی مانده در هر بخش توزیع شد 
و رضا علیپور موفق شد با مجموع ۶۱ امتیاز، 

یکی از این سهمیه ها را از آن خود کند.
این دومین دوره بازی های المپیک اســت 

که سنگنوردی در فهرســت رشته های آن 
قرار دارد و اولین بار اســت کــه یک ایرانی 
سهمیه حضور در این بازی ها را کسب کرده 

است.
رضا زارعی رییس فدراســیون کوهنوردی 
تاکید دارد که المپیکی شــدن رضا علیپور 
بیش از هر مســئله ای، نتیجــه تلاش ها و 
تمرینات شبانه روزی اش است. وی با تکید 
بر اینکــه علیپور یک نابغه اســت، میگوید 
که طلای هانگژو تاثیر زیــادی در پیگیری 
جدی مســیر المپیکی شــدن رضا علیپور 

داشت.
زارعی با اشاره به سهمیه کسب شده توسط 
رضا علیپور گفت: علیپور در دو سال گذشته 
تلاش بسیار زیادی برای دســتیابی به این 
سهمیه داشــت اما اوج کار او در بازی های 
آسیایی هانگژو بود و عملکردش که روحیه 
اش را برای پیگیری تمرینات تا رســیدن به 

سهمیه متحول کرد.
وی ادامه داد: شاید اگر رضا علیپور در بازی 
های آسیایی مدال طلا نمی گرفت به لحاظ 
روحــی نمی توانســت اینقدر بــا قدرت تا 
اینجا و حضور نتیجــه بخش در رقابت های 

انتخابی المپیک پیش برود.
رییس فدراسیون کوهنوردی و صعودهای 
ورزشــی با یادآوری عملکــرد قابل قبول 
رضا علیپور در مســابقات انتخابی المپیک 
خاطرنشان کرد: او در بوداپست به خاطر سر 
خوردن پا نتوانســت به جمع هشت بازیکن 
برتر قــرار بگیرد امــا ورزشــکارانی که در 

شــانگهای بالاتر از رضا علیپور قرار داشتند 
در بوداپست حذف شدند، همین مسئله در 
کنار عملکرد خوبی که خــودِ او در مجموع 
دو رویــداد گزینشــی داشــت و مجموع 
امتیازاتی که به دســت آورد، کمک کرد تا 

وارد جمع المپیکی ها شود.
زارعی تاکیــد کرد: ســهمیه المپیکی رضا 
علیپور نتیجه چیزی نیست جز تلاش های 
شبانه روزی او، این ورزشکار یک نابغه است 
که ۳۰ مدال از حضــور در میادین مختلف 
جهانی و آسیایی در کارنامه دارد. شاید اگر 
ســنگنوردی وارد بازی های المپیک نمی 
شد، رضا علیپور نمود پیدا نمی کرد. در واقع 
المپیکی شدن ســنگنوردی کمک کرد تا 
ورزش ایران و جهان بیشتر و بهتر این نابغه 

سنگنوردی را بشناسند.
وی با تاکید بــر اینکه رضــا علیپور روحیه 
بالایی دارد، گفــت: با جنگندگــی بالایی 
تمرین مــی کند و مســابقه مــی دهد. او 
اســطوره تمرین اســت چراکه چه مسابقه 
در پیش داشــته باشــد و چه نداشته باشد، 
تمریناتش را متوقف نمــی کند و با جدیت 

آنها را دنبال می کند.
رییس فدراسیون کوهنوردی و صعودهای 
ورزشــی با ابــراز خرســندی از اینکه رضا 
علیپور با تلاش های مســتمر و شبانه روزی 
خودش و همچنین دعای مادرش به سهمیه 
المپیک دست یافت، در مورد برنامه های او 
تا زمان اعزام به پاریس گفت: در این زمینه 
با نظــر خود علیپــور و مربــی اش تصمیم 

گیری می شــود. طی یک ماه آینده دو جام 
جهانی داریم که اقدامــات لازم برای اعزام 
سنگنوردان کشورمان از جمله رضا علیپور 
هم انجام شده است اما با توجه به زمان باقی 
مانده تا المپیک و در نظــر گرفتن اتفاقاتی 
مانند آسیب دیدگی در مسابقات، در مورد 
اعزام خود با نظر خودِ او و مربی اش تصمیم 

گیری می شود.
زارعی با یادآوری اینکه ایــران دو نماینده 
دیگر هــم در رقابــت های ســنگنوردی 
گزینشــی المپیک داشــت، گفتک محیا 
دارابیــان بــه خاطــر عملکــردی که در 
شــانگهای داشــت شانســی برای کسب 
سهمیه نداشت به همین دلیل به بوداپست 
اعزام نشــد. الناز رکابی هم در شــانگهای 

عملکرد امیــدوار کننده ای نداشــت اما به 
خاطر احتمال کســب ســهمیه اعطایی از 
طرف فدراسیون جهانی، زمینه اعزامش به 

بوداپست را هم مهیا کردیم.
زارعی در پایــان در مورد اینکه »ســهمیه 
فدراســیون جهانی به الناز رکابی تعلق می 
گیرد؟«، گفت: هنوز وضعیت سهمیه های 
فدراسیون جهانی مشــخص نشده است اما 
بعید است الناز رکابی ســهمی از انها داشته 
باشد. این سهمیه ها معمولا به کشورهایی 
تعلق می گیرد که ورزشــکاران شــان هیچ 
ســهمیه ای نگرفته اند در حالی که ما امروز 
توسط رضا علیپور صاحب سهمیه هستیم. 
در هر صورت ما تمام اقدامات و رایزنی های 

لازم را داشته ایم.

خریدار دو دروازه بان اهل کشــور ازبکســتان برای 
جانشــینی علیرضا بیرانوند به تیم فوتبال پرســپولیس 

پیشنهاد شدند.
 تیم فوتبال پرسپولیس در فصل بیست و سوم رقابت های 
لیگ برتر موفق شــد بالاتر از اســتقلال تهران بر سکوی 
نخســت جدول رده بندی قرار گیرد و عنــوان قهرمانی 

را به دســت آورد. پس از پایان لیگ، علیرضــا بیرانوند 
دروازه بان این تیم که پیش از این اعلام کرده بود که هیچ 
بند فسخی در قراردادش با پرســپولیس وجود ندارد، به 

صورت یک طرفه اقدام به فسخ قرارداد خود کرد.
در همین رابطه مدیران پرســپولیس قصد ندارند تا این 
دروازه بان را بــار دیگر در پیراهن تیم خــود ببیند و از او 

به نهادهای مربوط نیز شــکایت کرده انــد. در روزهای 
اخیر اســامی مختلفــی پیرامون مذاکره سرخ پوشــان 
برای جانشــینی بیرانوند به گوش می رســد و در همین 
رابطه یکــی از فعالان رســانه ای فوتبال ازبکســتان در 
فضای مجازی اعــلام کرده که باشــگاه پرســپولیس 
به »عبدالوحیــد نعمتــوف« و »اتکیر یوســفوف« دو 

دروازه بان ازبکستانی علاقه مند است.
عبدالوحید نعمتوف ۲۳ ســال سن و ســابقه حضور در 
تیم ملی ازبکستان و باشگاه نســف قارشی را در کارنامه 
خود دارد. اتکیر یوســفوف هم با ۳۳ سال سن دروازه بان 
تیم نوبهار است و سابقه بازی ملی نیز در کارنامه او دیده 

می شود.

ونالدو گل نزد اما رکورد شکست  کریستیانو ر
 این شما و این »آقای پاس گل« تاریخ!

کریستیانو رونالدو با عبور از کارل پوبورســکی، رکورد ارسال پاس گل 
در تاریخ یورو را شکست.

مصاف پرتغــال و ترکیــه در دور دوم مرحله گروهی یــورو ۲۰۲۴، با 
پیروزی ۳ گله سلسائو همراه بود و یاران کریستیانو رونالدو موفق شدند 
به عنوان ســومین تیم راهی جمع ۱۶ تیم برتر مسابقات شوند. برناردو 
سیلوا، مدافع تیم حریف و برونو فرناندس، گلزنان پرتغال در این دیدار 

بودند اما کاپیتان رونالدو رکورد شکست.
فوق ستاره پرتغالی که ششــمین حضورش در ادوار نهایی مسابقات را 
پشت سر می گذارد در دوره گذشته مسابقات از رکورد میشل پلاتینی 
عبور کرده و عنوان بهترین گلزن مســابقات را با ۱۴ گل به نام خود زد. 
این پایان رکوردشکنی های کریستیانو نبود و او در جریان دیدار مقابل 
ترکیه اگرچه برای دومین بازی متوالــی از بهبود آمار گلزنی عاجز ماند 
اما در صحنه ای شــانس مسلم گلزنی داشــت و ترجیح داد نامش را در 
میان پاس گل دهندگان دیدار به ثبت رسانده و زمینه ساز گلزنی برونو 

فرناندس شد.
با این پاس گل، تعداد پاس گل های کریســتیانو رونالدو در تاریخ جام 
ملت های اروپا به ۷ رسید و او که قبلا بازیکنانی چون دیوید بکام، آرین 
روین، لوئیس فیگو، باستیان شواین اشتایگر، سسک فابرگاس و اینیستا 
را پشت سر گذاشــته بود از کارِل پوبورســکی، بازیکن سابق تیم ملی 
جمهوری چک  عبور کرد و عنوان »آقای پاس گل تاریخ جام ملت های 
اروپا« را پس از معرفی به  عنوان »بهترین گلزن تاریخ مسابقات« به نام 

خود زد.

پایان یک قصه؛ علی نعمتی و فرشاد فرجی 
رفتنی می شوند؟

دو مدافــع میانــی پرســپولیس ممکن اســت از ایــن تیــم در بازار 
نقل وانتقالات تابستانه جدا شوند.

 یحیــی گل محمــدی در نیم فصل لیگ بیست وســوم پــس از توافق 
با مدیران پرســپولیس تصمیم به جدایی گرفت. سرخ پوشــان پس از 
جدایی یحیی با اوســمار ویرا برزیلی به توافق رسیدند و سکان هدایت 
سرخ ها به او واگذار شد. پرسپولیس با اوسمار توانست در هفته آخر لیگ 
برتر و دیدار با مس رفســنجان به عنوان قهرمانی برسد تا دست به کار 
بزرگی زده باشد. قهرمانی پرسپولیس با اوســمار اتفاق دور از انتظاری 
بود اما به هر حال فوتبال است و پرسپولیس هم تیمی نیست که جا بزند.

ســرمربی برزیلی در قلب خط دفاعی تیم خود از گیورگی گولســیانی 
و محمدحســین کنعانی زادگان بازی می گرفت و اعتقادی به فرشــاد 
فرجی و علی نعمتی نداشت. اوســمار البته در برخی از دیدارها مجبور 
به استفاده یک نفر از آن ها می شد اما در حالت عادی نه خبری از فرجی 
بود و نه خبری از نعمتی. دو مدافع پرسپولیس البته در هنگام حضور در 
ترکیب سرخ پوشان پایتخت هم روند پرنوسانی داشتند و همین مسئله 
باعث سلب اعتماد اوســمار ویرا برای ادامه حضور فرشاد فرجی و علی 

نعمتی در ترکیب پرسپولیس می شد. 

فصلیپرنوسان
فرشــاد فرجــی در لیگ بیست وســوم مجموعــا ۸۶۹ دقیقــه برای 
پرســپولیس بازی کرد. پرســپولیس در حضور این مدافع ۳۰ ســاله، 
۸ کلین شــیت ثبت کرد و البتــه در برخی از این دیدارهــا فرجی تنها 
۶-۵ دقیقــه فرصت بازی پیدا کرد. علی نعمتی اما نســبت به فرشــاد 
عملکرد بهتری در لیگ بیست وسوم داشــت و حتی در داربی به عنوان 
بهترین بازیکن زمین انتخاب شد. نعمتی در این فصل یک بار هم برای 

پرسپولیس گل زد اما با فرم ایده آل خود فاصله زیادی داشت.

درمسیرجدایی
اوســمار ویرا تاکید داشــت برای فصل جدید لیگ برتر یکی از این دو 
بازیکن حفظ شــود و دیگری مازاد؛ ممکن است درویش هم طبق نظر 
اوسمار پیش برود تا ســرمربی آینده به تیم اضافه شود. طبق شنیده ها 
یک نفر از بین علی نعمتی و فرشــاد فرجی در پرسپولیس باقی می ماند 
و دیگری جدا می شــود. البته احتمال خداحافظی با هر دو بازیکن هم 
وجود دارد. فرشاد فرجی از فولاد پیشنهاد همکاری دارد و ممکن است 
راهی این تیم شــود. حالا باید صبر کرد و دید چه سرنوشتی در انتظار 
فرجی و نعمتی اســت و باید شــاهد جدایی آن ها از پرسپولیس باشیم 

یا خیر.

هندبال قهرمانی جوانان دختر جهان
شکست دختران هندبالیست مقابل برزیل

تیم ملی هندبال جوانان دختر ایران در مقابــل برزیل نتیجه را واگذار 
کرد و راهی مرحله پرزیدنت کاپ رقابتهای قهرمانی جهان شد.

تیم ملــی هندبــال جوانان دختــر ایران عصــر روزگذشــته، مقابل 
طلایی پوشــان برزیل به میدان رفت که علی رغم بازی خوب و نتیجه 

نزدیک در نیمه اول در پایان این دیدار را واگذار کرد.
در ابتدای این دیدار بازی خوب ملی پوشــان دختر کاملًا مشهود بود تا 
جاییکه با نتیجه ۳-۱ از حریف قدرتمند خود برزیل جلو افتادند. بازی 
خوب ملی پوشــان کشــورمان خصوصاً در خط حمله در مقایسه با دو 
بازی قبل کاملًا مشــهود بود و پایان نیمه اول با نتیجه نزدیک ۱۱-۱۰ 
به سود حریف پایان یافت.شــهرزاد نصوحی، کاپیتان تیم ملی، نسترن 
کودزری فراهانی و فاطمه مریخ گلزنان تیم ایران در نیمه اول بودند اما 
در نیمه دوم برعکس نیمه اول تیم ایران عملکرد خوبی نداشــت و تیم 

ملی برزیل فاصله را بیشتر کرد و نهایتاً در پایان ۲۲ - ۳۰ برنده شد.
الناز یارمحمدی، سنگربان تیم ملی هندبال جوانان دختر ایران، پس از 
پایان بازی با برزیل در مرحله مقدماتی مسابقات قهرمانی جهان عنوان 
بهترین بازیکن زمین را بــه خود اختصاص داد. ســنگربان تیم ملی با 

سیوهای عالی خودش در بازی با رومانی نیز بهترین بازیکن زمین شد.
یارمحمدی در بازی بــا برزیل ۱۸ بار دروازه تیم ملــی را نجات داد تا با 

کارایی مطلوب بهترین بازیکن زمین معرفی شود.
با پایان مسابقات مرحله مقدماتی در گروه A، تیم ملی هندبال جوانان 
دختر ایران با پایان دور گروهی در گروه یک مرحله پرزیدنت کاپ قرار 
گرفت و با تیم های برزیل، تونس و شــیلی، تیم های سوم و چهارم گروه 
B، همگروه شد. البته تیم ایران با برزیل بازی نخواهد کرد و نتیجه دور 

مقدماتی محاسبه خواهد شد.
ملی پوشــان کشــورمان فردا در مرحله پرزیدنت کاپ بــا تونس، تیم 
ســوم گروه B مقدماتی بازی می کنند و روز سه شــنبه، ۵ تیر، با شیلی 
مصاف خواهند کرد.بیست و چهارمین دوره مسابقات هندبال قهرمانی 
جوانان دختــر جهان تا ۱۰ تیر بــه میزبانی مقدونیه شــمالی در حال 

برگزاری است.

پس از اصرار باشگاه به نخواستن؛دو ازبکستانی برای جانشینی بیرانوند به پرسپولیس پیشنهاد شدند



  ســنندج-فاطمه ملایــی    رئیــس کل 
دادگســتری کردســتان گفت: ســال گذشته 
۵۵۸ پرونــده مفاســد اداری شــامل اختلاس، 
ارتشا، پولشــویی و تضییع اموال دولتی در شعب 

دادگستری استان رسیدگی شد.  
حجت الاسلام سیدحســین حسینی در نشست 
خبری با خبرنگاران به مناسبت هفته قوه قضاییه 
در سنندج اظهار کرد: در سال ۱۴۰۲ حدود ۵۰۹ 
هزار پرونده به مجموعه دادگســتری و شوراهای 
حــل اختــلاف وارد شــده و ۵۰۷ هــزار مورد 
رسیدگی توســط همکاران قضائی دادگستری 

استان قرار گرفته است . 
وی خاطرنشــان کرد: خوشــبختانه در طی سه 
سال اخیر حدود ۳۰ هزار از مجموعه پرونده های 
دادگستری استان کسر شده که ناشی از زحمات 
شــبانه روزی همکاران دستگاه قضایی در استان 

کردستان است.  
رئیس کل دادگستری کردستان تصریح کرد: هر 
قاضی در ماه به طور میانگین ۱۷۰ تا ۱۸۰ پرونده 

را مورد رسیدگی قرار داده است.  

حجت الاسلام حسینی اظهار داشــت : در سال 
۱۴۰۲ میزان تردد مراجعین به دســتگاه قضایی 
استان و سازمانهای تابعه دســتگاه قضا از جمله 
دادگســتری ، شــوراهای حل اختلاف ، سازمان 
قضائی نیروهای مســلح، تعزیرات، سازمان ثبت 
اســناد و زندان ، پزشــکی قانونی و بازرسی ، سه 

میلیون و ۴۰۰ هزار نفر بوده است . 
وی ادامه داد: تعداد آمار شــعب نامتعارف استان 
کردستان در سه ســال اخیر از ۷۰ درصد به ۲۶ 
درصد رسیده است.   حجت الاسلام حسینی افزود 
: جرایم توهین، ســرقت، ضــرب و جرح عمدی، 
افترا، تهدیــد، تصادفات، کلاهبــرداری، تصرف 
، تخریب و تحصیل مال نامشــروع جزو ۱۰ اتهام 

اول استان است.  
رئیس کل دادگســتری کردســتان مشــکلات 
اقتصادی و کمرنگ شدن ارزش های اسلامی در 
رأس آن گذشت را عامل افزایش تشکیل پرونده 
های قضایی دانست و افزود: اگر مردم آستانه صبر 
خود را بالا ببرند ، از میزان ورودی و حجم پرونده 

های وارده به دستگاه قضایی کاسته خواهد شد.  

وی به پرونده های طلاق و دعاوی خانواده استان 
پرداخت و گفت: پرونده های این حوزه در ســال 
۱۴۰۱ حدود ۱۲ هزار و ۲۹۶ پرونده و در ســال 

۱۴۰۲ حدود ۱۲ هزار و ۱۰۰ پرونده بوده است.  
حجت الاســلام حســینی اذعان کــرد: تعداد 
پرونده هــای مفاســد اداری شــامل اختلاس، 
پولشــویی و تضییع اموال دولتی در سال ۱۴۰۲، 

۵۵۸ پرونده بوده است.  
وی تصریح کــرد: در حوزه ترک فعل در ســال 
۱۴۰۱ یــازده پرونــده تشــکیل و ۳۲ تذکر به 
مدیران داده شــد و در ســال ۱۴۰۲ حدود ۳۵ 
پرونــده تشــکیل و ۳۷ تذکر داده شــده که ۷۰ 

درصد رشد را نشان می دهد.  
وی افزود : متوسط زمان رســیدگی به پرونده ها 
در دادگستری استان در ســال ۱۴۰۲ نسبت به 

۱۴۰۱ حدود ۱۰ درصد کاهش داشته است.  
رئیس کل دادگستری کردســتان اضافه کرد: در 
ســال ۱۴۰۲ نسبت به ســال ۱۴۰۱ ، ۲۰ درصد 
تقاضاهای بررســی اعمال ماده ۴۷۷ قانون آیین 

دادرسی کیفری در استان افزایش یافته است. 

حجت الاســلام حســینی یادآور شــد: سامانه 
الکترونیکی متعددی در قوه قضاییه ایجاد شده تا 
از مراجعات و استعلامات زمان بر جلوگیری شود 

و استعلامات با فوریت در پرونده ها انجام شود.  
وی تاکیــد کرد: اســتعلام حســاب های بانکی 

اشــخاص با رعایــت محرمانه بــودن موضوع، 
اســتعلام بورس، اســتعلام پلاک های خودرو و 
اســتعلام پلاک های ثبتی املاک افراد از طریق 
ســامانه های الکترونیکی انجام شــه که موجب 

تشریع در رسیدگی به پرونده ها شده است . 

بوشهر-رضا حیدری   مدیــرکل فرهنگ استان بوشهر 
گفت: همکاری و هماهنگی هــای صورت گرفته مابین اهالی 
خبر و رســانه با مجموعه فرهنــگ و ارشــاد و دولت و خانه 

مطبوعات ؛ منجر به ایجاد فضای همدلی گردید اســت .امروز 
در استان قریب ۱۵۰ رسانه مکتوب و غیرمکتوب دارای مجوز 
فعالیت دارند که از این تعداد یک سوم آنها در دولت سیزدهم 

مجوز فعالیت اخذ نموده اند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
اســتان بوشــهر، عبدالرحیم افروغ در نشســت هم اندیشی 
اصحاب رســانه اســتان با موضوع حضور حداکثری مردم در 
چهاردهمینــدوره انتخابات ریاســت جمهــوری بیان کرد: 
کوشش و تلاش رســانه نقش ویژه و اساسی برای جهت دهی 

افکار عمومی در این مقطع دارد .
وی افزود: از آنجا که پس از اتفاقی که برای تیم رییس جمهور 
و همراهان ایشان افتاد ؛ فرایند انتخاباتی به شکل مطلوب در 
حال انجام است. اما برایمان آنچه مهم است ایجاد فضای شور 
و نشاط انتخاباتی جهت حضور حداکثری مردم پای صندوق 

های رای باشند .
عبدالرحیم افروغ گفت: فارغ از هر دیــدگاه یا هر نامزدی که 
مورد حمایت دوستان باشــد یا نتیجه انتخابات ؛ مهم برای ما 
ایجاد این شــور انقلابی اســت و قطعا ما پس از انتخابات نیز 

تشکر قاطع خود را از ایشان اعلام خواهیم کرد.
وی اعلام کرد : فضا کاملا پر نشــاط اســت و همه طیف ها در 

صحنه حضور دارند و انتخابات هم قطعا رقابتی است.
در ادامه این نشست ، مسوول بسیج رسانه استان گفت: تمام 

هم و غم دشمنان در فضای مجازی و رســانه ای و اجتماعی 
جهت دلســرد کردن مردم و پایین آوردن مشارکت می باشد 
اما مردم ما با حضور خود قطعــا این نتیجه را برعکس خواهند 

کرد .
رضایی نژاد ادامه داد: تریبون هر کدام از ما و هر رای ما به تعبیر 
مقام معظم رهبری تیری اســت در چشم دشــمن و افزایش 

قدرت نظام را در پی خواهد داشت.
در ادامه حیدری مدیرکل سیاســی اســتانداری با اشاره به 
گزارشــی از روند انتخابات ،گفت: با توجه به اصل ۱۳۱ قانون 
و تعیین رییس جمهور جدید تلاش کردیم ساز وکار انتخابات 

را تعریف و شرایط برگزاری انتخابات را فراهم نماییم.
حیدری در ادامه یادآور شــد: با همکاری رســانه های ستاد 
تامین و ستاد پیشگیری از جرایم و هیات بازرسی و نظارت , از 

حیث شکل اجرای انتخابات در بهترین شکل ممکن هستیم.
وی به انتخابات نیمه الکترونیک اشــاره کــرد و افزود: ظرف 
۲۴ ساعت دستگاهها را به روز رســانی کردیم و بخاطر گرما 
و دسترسی سریع مردم تعداد شــعب را افزایش داده و بحث 
صیانت از آرا بــه عنوان رعایت اصل بیطرفــی ماده ۶۸ قانون 

انتخابات را تشریح کرده و دنبال میکنیم .

بوشــهر - رضا حیدری       ابوالحســن عالی در دیدار با 
نمازگزاران مســجد امیرالمومنین )ع( شهر بوشهر افزود : در 
سفر نخست شهید جمهور به استان بوشــهر در مهرماه سال 
۱۴۰۰ یکی از مســائل مورد پیگیری وی اقدامات و نیازهای 
حوزه آبرسانی اســتان بود که شهید رئیســی در این زمینه 

منشاء خدمات فراوانی شد .
وی بیان کرد : استان بوشهر در شروع کار دولت سیزدهم سه 
آب شیرین کن با ظرفیت ۳۵ هزار مترمکعب در اختیار داشت 
که امروز این شــمار اکنون به ۱۱ آب شــیرین کن با ظرفیت 

بیش از ۱۰۰ هزار مترمکعب رسیده است .
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اســتان بوشهر تصریح کرد 
: در استان بوشــهر ظرف چند ســال اخیر بهبودی نسبی در 
وضعیت تأمین آب شرب ایجاد شــده و با اتمام پروژه های در 
دســت احداث وضعیتی بســیار مطلوبی در تأمین آب پایدار 
هم اســتانی ها ایجاد خواهد شــد . عالی ادامه داد : بخشی از 
مشــکلات کمبود آب نیز نتیجه مصرف بی رویه اســت که 

انتظار می رود مشــترکان برای کاهش مصرف اهتمام جدی 
داشته باشــند ، چرا که این مهم به تقویت پایداری آب استان 
کمک وافری می کنــد . وی اضافه کرد : دولت ســیزدهم در 
حوزه مسکن ، درمان و آموزش نیز خدمات قابل توجهی برای 
مردم استان بوشهر داشــته که این پروژه ها به افزایش سطح 
رفاه هم استانی ها کمک شایانی کرده اســت . عالی ادامه داد 
: در حوزه تولید برق نیز با اجرا فازهای دو و ســه نیروگاه اتمی 
بوشهر ظرفیت تولید برق استان بوشهر از این محل به سه هزار 
مگاوات افزوده خواهد شد که این به معنی خودکفایی استان 

برای تأمین برق مورد نیاز خود است .
وی بیان کرد : دولت مردمی شــهید رئیســی در طرح جوانی 
جمعیت و افزایش ســهم اشــتغال بومی ها در صنایع جنوب 

دستاوردهایی ماندگار برای استان بر جا گذاشته است .
عالی افزود : دولت در مســیر مهار تورم دشواری های زیادی 
داشت زیرا در آغاز استقرار یکهزار میلیارد تومان بدهی داشت 
و این موضوع در کنار سختی های فراروی فروش نفت ، مسیر 

سختی در پیش دولت قرار داده بود .
وی بیان کــرد : با این حال دولت ســیزدهم دســتاوردهای 
خوبی در این حوزه داشــت و بدون تردید با تداوم این مســیر 
ظرف چند سال پیش رو نتیجه اقدامات دولت مردمی شهید 

رئیسی در کشور نمایان خواهد شد .
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اســتان بوشهر تصریح کرد 
: شهید آیت الله رئیســی انســانی صادق در گفتار خود بود و 
همچنین خادم ملت بودن و تابعیــت از فرامین رهبر معظم 

انقلاب از ویژگی های برجسته وی بود .
وی افزود : در جــای جای مشــکلات و مســائلی که دولت 
سیزدهم به ارث برده بود در مرحله نخست از خودگذشتگی و 

حفظ یکپارچگی را در اولویت کار خود قرار داده بود .
عالی در پایان شهروندان هم اســتانی را به حضور گسترده و 

حماسی در انتخابات هشتم تیرماه دعوت کرد .

بوشهر

بوشهر

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان :

150 رسانه مکتوب و غیرمکتوب در استان بوشهر فعالیت دارند 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان :

وده می شود ۱۴۰ هزار مترمکعب به ظرفیت تولید آب شرب بوشهر افز

کرمانشاه-حسنا فخارزاده    در آینده نزدیک پروژه 
ملی احداث ایستگاه تقویت فشــار دهلران واقع در استان 
ایلام ، جهت تامین پایدار خــوراک مورد نیاز مجتمع گاز و 

گاز مایع ان  جی ال ۳۱۰۰ به بهره برداری می رسد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شرکت نفت مناطق مرکزی 
ایــران ، مهندس مهدی حیــدری در بازدید از   ایســتگاه 
تقویت فشار گاز دهلران اظهار داشــت : این پروژه  با هدف 
جمع آوری و تقویت فشار گازهای همراه نفت میادین دانان 
، آذر و دهلران تعریف و عملیاتی اجرایی آن آغاز شــده و در 

آینده نزدیک در مدارتولید قرار می گیرد.  
مدیرعامل شــرکت نفت مناطق مرکزی ایران در توضیح 
جزییات پروژه احداث ایستگاه تقویت فشار دهلران اظهار 
داشت: طرح احداث ایســتگاه تقویت فشــار گاز دهلران 
به عنوان آخرین حلقه از زنجیره تأمیــن خوراک کارخانه 
گاز و گازمایع )ان جی ال ۳۱۰۰ ( و با ســرمایه گذاری بالغ 
 بر ۱۲۵ میلیون یــورو با هدف بهره بــرداری حداکثری از 
میدان های مشترک جهت جلوگیری از سوزاندن گازهای 
همراه به میــزان ۸۲ میلیون فوت مکعــب در روز صورت 

گرفته است.  
مهندس حیدری افزود : احداث و راه اندازی ایستگاه های 
تقویت فشار چشــمه خوش و دهلران از جمله طرح های 
اولویت دار و حایز اهمیت در شــرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران اســت . با اجرای این پروژه ها ضمــن تأمین پایدار و 
مســتمر خوراک مجتمع گاز و گاز مایع  ان جی ال ۳۱۰۰  

از سوزانده شدن بخش عظیمی از گازهای مشعل میادین 
نفتی حوزه دزفول شمالی ممانعت به عمل می آید و علاوه 
بر آثار مطلوب زیســت محیطی چشمگیر ، بسترهای لازم 
جهت حمایت از ســرمایه گــذاری مولد ، ایجاد اشــتغال 
پایدار و بهره گیری از توان تکنولوژیکی و فنی و مهندســی 

متخصصان داخلی محقق خواهد شد . 
 کلیه مراحل تأمین مالی، تهیه کالا، نصب و راه اندازی طرح 
ایستگاه تقویت فشار دهلران توســط یک شرکت ایرانی و 
در مدت زمان ۲۳ ماه انجام گرفته اســت. اجرای این طرح 
با تمام محدودیت های ناشــی از تحریم هــای خصمانه، با 
تکیه  بر توان و ظرفیت های شرکت های داخلی در راستای 
تکمیل زنجیره ارزش و استفاده بهینه و صیانت از منابع در 
جهت تحقق جهش تولید، جلوگیری از ســوختن گازهای 
مشعل و حفاظت از محیط زیست و همچنین اشتغال زایی 
در زمان اجــرای طــرح و ایجاد اشــتغال پایــدار پس از 

بهره برداری آن صورت گرفت. 
محل احداث ایستگاه تقویت فشار گاز دهلران، حدود ۳۵ 
کیلومتری از جنوب شــرق دهلران واقع شده است. میدان 
نفتی دهلران در حوزه فعالیت شــرکت بهره برداری نفت و 
گاز غرب از شرکت های تابعه شرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران و در غرب کشــور و جزو میدان های مشترک با کشور 
عراق است و از اولویت های وزارت نفت و شرکت ملی نفت 
ایران در برداشــت و بهره برداری حداکثری از میدان های 

مشترک به شمار می رود.

اهواز -محمد مجدم مدیرعامل شــرکت ملی حفاری 
گفت: این شــرکت رتبــه اول ناوگان حفاری خشــکی را 
در منطقه به خود اختصاص داده و در ۱۰ اســتان کشور از 
جمله اردبیــل، تبریز، سیســتان و کیش فعالیــت دارد؛ 
عملکرد شرکت طی ۴۵ سال گذشته ۱۰ میلیون متر بوده  
حمیدرضا گلپایگانی در نشســت خبری با اصحاب رسانه 
خوزســتان، ضمن تبریک دهه ولایت، اظهار کرد: شرکت 
ملی حفاری ۲ بنیان گــذار دارد، حضرت امــام یک بنیان 
گذار و بنیان گذار دیگر شهید رئیسی بودند از این جهت که 
ایشــان برای ما نقطه عطفی ایجاد کرد که به آن تولد دوباره 
می گوییم؛ امیدواریم در ســالی که حضرت آقا با نام جهش 
تولید با مشارکت مردم نامگذاری کرده اند، بتوانیم در خط 
مقدم اقتصاد کشور خدماتی ارائه دهیم تا این شعار در عمل 

محقق شود.
مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران با بیــان اینکه این 
شرکت در ســال ۵۸ و به فرمان حضرت امام تاسیس شد، 
تصریح کرد: ملی حفاری پیش از ایــن در اختیار آمریکایی 
ها و غربی ها بــود و عملا ما ایرانی هــا در مجموعه صنعت 
حفاری کارگران آمریکایی ها بودیم اما، امام با ورودشان به 
این مســاله در صنعت نفت انقلابی ایجــاد کردند و کار با ۶ 

دکل آغاز شد.
وی حفاری را کلید فتح مخازن خواند و گفت: دشمن به هیچ 
وجه تمایل نداشت که ما ایرانی ها به این تخصص ورود کنیم 
لذا رشته دانشگاهی هم نداشــت اما دانشکده نفت در دهه 

۷۰ رشته حفاری را وارد کرد.
رتبه اول ناوگان حفاری خشــکی در منطقه به ملی حفاری 
اختصاص دارد مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران با بیان 
اینکه در خشکی ۷۰ دکل و در دریا ۳ دکل داریم، بیان کرد: 
این شرکت رتبه اول ناوگان حفاری خشکی را در منطقه به 
خود اختصاص داده و در ۱۰ اســتان کشور از جمله اردبیل، 
تبریز، سیستان و کیش فعالیت دارد؛ عملکرد شرکت طی 

۴۵ سال گذشته ۱۰ میلیون متر بوده است.
گلپایگانی با اعلام اینکه مســاله خصوصی ســازی شدن 
شــرکت ملی حفاری از سال ۷۹ مطرح شــد، عنوان کرد: 
قریب به ۲۳ سال اســت که گرفتار این موضوع هستیم. در 
سال ۹۳ که بنده مدیر شــرکت بودم بهره وری شرکت ۹۶ 
درصد بود در حالی که سال ۹۹ که مجدد مدیریت شرکت 
به بنده واگذار شد بهره وری آن به ۵۸ درصد رسیده بود اما 
باز هم توانســتیم در زمان خودتحریمی بهره وری را به ۶۸ 

درصد برسانیم.
وی اضافه کرد: همچنین در ســال ۹۳ تعداد ۷۲ دکل فعال 
بود که در سال ۹۹ به ۵۵ دکل رسید، البته در حال حاضر ۶۳ 

دکل فعال هستند.
مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران گفت: ملی حفاری 
ایران تنها شــرکت در ایران و حتی منطقه اســت که تمام 
فعالیت های تکمیلی چــاه اعم از ســیمان کاری، لاگین، 
لایه شــکافی، حفاری کج، زیر فشــار، تعادل و … را انجام 

می دهد.

کرمانشاه خوزستان
مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزی ایران:

   آخرین حلقه زنجیره تأمین خوراک کارخانه گاز و گاز مایع 
ودی اجرایی می شود )ان جی ال ۳۱۰۰( به ز

مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شرکت ملی حفاری ایران مطرح کرد:

ملی حفاری رتبه اول ناوگان 
حفاری خشکی در منطقه

رئیس کل دادگستری استان: 

مجوز برگزاری نخستین دوره کارآموزی قضایی در کردستان صادر شد 

برگزاری رزمایش سراسری ارزیابی بکارگیری 
مولدهای برق اضطراری اردبیل

رزمایش سراسری ارزیابی بکارگیری مولدهای  اردبیل-افسون جبارزاده
برق اضطراری مراکز مرتبط با چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری با 

نام مبارک »یا علی ابن ابی طالب« برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق اســتان اردبیل، رزمایش 
سراســری ارزیابــی بکارگیری مولدهــای برق اضطــراری مراکــز مرتبط با 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری با حضور مدیر کل مدیریت پدافند 
غیرعامل استانداری اردبیل، مدیرکل مدیریت بحران استان، مدیر کل ارتباطات 
و فناوری اطلاعات اســتان  و مدیرعامل، معاونین و مدیران شرکت توزیع نیروی 
برق استان اردبیل در محل سالن جلسات شهید سلیمانی این شرکت و با رمز »یا 
علی ابن ابی طالب« آغاز شد. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان اردبیل 
با اعلام این خبر افزود: بکارگیری همه ظرفیت ها برای عبور از پیک بار تابستان 
ضروری اســت و با توجه به رشد مصرف سالانه که امســال در کشور حدود ۸.۶ 

درصد می باشد، رشد مصرف استان اردبیل حدود ۶ درصد است.
حســین قدیمی ادامه داد: در این برنامه تعداد ۱۵ مولد اضطــراری برق مراکز 

مرتبط با انتخابات تست و آماده بکاری آنها مورد ارزیابی قرار گرفت.
وی تاکید کرد: این ارزیابی ها به صورت پیوســته هر ســاله صورت می گیرد و 
امســال با توجه به اهمیت بالای برگزاری چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت 
جمهوری و آغاز پیک تابســتان ۱۴۰۳ کســب اطمینان از آمادگی این مولد ها 

جهت بکارگیری آن در مواقع حساس از اهمیت بالایی برخوردار می باشد

در ۳ ماه اول سال جاری صورت گرفت:

  نشت یابی بیش از ۲ هزار و ۷۰۰ کیلومتر
وین  از خطوط شبکه گاز استان قز

  قزوین-مریم نقدی مدیرعامل شرکت گاز استان قزوین از نشت یابی بیش 
از ۲ هزار و ۷۰۰ کیلومتر از خطوط شبکه و انشــعابات گاز استان قزوین در ۳ ماه 

اول سال خبر داد.
 علی حجتی پور گفت: با اقدامات پیشــگیرانه برای انتقال پایدار گاز طبیعی، ۲ 
هزار و ۷۴۴ کیلومتر از خطوط گاز استان قزوین در ۳ ماه اول سال مورد نشت یابی 
قرار گرفت.  وی افزود: از این میزان خطوط شبکه، ۲۰۸ کیلومتر خطوط تغذیه و 

۳۵ کیلومتر حفرات خالی مورد نشت یابی قرار گرفته است.  
حجتی پور ادامه داد: ۳۹۵ مورد نشت یابی در ایســتگاه های تقلیل فشار، ۹۶۴ 
متر تفســیر فیلم های رادیوگرافی و هزار و ۳۳۲ مورد بازدید و کنترل مجدد از 
نشتی های رفع شده انجام شده اســت.  مدیرعامل شــرکت گاز استان قزوین 
مهم ترین هدف از انجــام عملیات نشــت یابی را جلوگیــری از به وجودآمدن 
ســوانح، بهره برداری ایمن از گاز طبیعی و کاهش آلودگی های زیست محیطی 
عنوان کرد و افزود: پایش نشتی گاز به صورت روزانه و مستمر در طول سال جزو 
برنامه ریزی های سالانه محســوب شــده و با تجهیزات مدرن و پیشرفته انجام 

می شود.

پایی بزرگترین جشن های خیابانی عید غدیر  بر
 در فارس

شــیراز-چراغی مدیرکل فرهنگی و زیارتی اســتانداری فارس از برپایی 
بزرگترین جشن های خیابانی جهان اسلام به مناسبت عید غدیر در این استان 

خبر داد. 
سید مجتبی علوی اردکانی ، در جمع خبرنگاران از برپایی بیش از ۱۶۰ کیلومتر 
جشــن مردمی و میهمانی خیابانی در سطح شهرهای اســتان فارس خبر داد و 
گفت: بزرگترین اطعام علوی کشــور با توزیع بیش از ۵۰۰ هزار دســت غذا به 

مناسبت عید غدیر خم در سراسر استان فارس انجام خواهد شد.
وی با بیان اینکه امسال بیشترین برنامه ها به مناســبت دهه امامت و ولایت در 
استان فارس برگزار می شــود، افزود: این برنامه ها که از اول ماه ذی الحجه آغاز 
شده اســت همچنان به صورت باشــکوه ادامه دارد و اوج این برنامه ها را در دهه 

امامت و ولایت و مخصوصا شب و روز عید غدیر شاهد خواهیم بود.
عضو شورای فرهنگی اســتانداری فارس گفت: برگزاری جشن بزرگ عید غدیر 
با حضور استاندار فارس، تعدادی از مسئولان و چند هزار نفر از مردم ولایت مدار 

شیراز در ورزشگاه شهدای ارتش از جمله بزرگترین این برنامه ها بود.
علوی اردکانی اظهار کرد: مراســم و جشــن ها به مناســبت این ایــام در تمام 
شــهرها و روســتاهای اســتان به صورت خودجوش و  مردمی برگزار می شود 
که یکی از بزرگترین ایــن برنامه ها که با هماهنگی اداره کل تبلیغات اســلامی 
استان و به صورت مردمی برگزار می شــود، برپایی مراسم میهمانی کیلومتری و 
جشن های خیابانی در ۳۷ شهرستان و شهرهای اســتان فارس به طول بیش از 
۱۶۰ کیلومتر است که این مسافت بزرگترین جشن خیابانی و  میهمانی غدیر در 

سطح استان های کشور است.
 وی بیان کــرد: با توجه به احادیــث و توصیه های ائمه اطهار و بــزرگان دین در 
اهمیت بزرگداشت عید غدیر خم، تلاش شده اســت که مراسم جشن و شادی 
به مناسبت بزرگداشت این عید بزرگ به صورت مردم محور در تمام نقاط استان 
برگزار شــود که از دیگر برنامه های این ایام می توان به بزرگترین اطعام علوی در 
عید غدیر خم  با توزیع بیش از ۵۰۰ هزار دســت غذا در تمام نقاط استان اشاره 

کرد.

وستای پست  خسارات  سیلاب به  شبکه گازرسانی ر
دره مراوه تپه

 گرگان-مهنازمحمدزمانی بارش هــای رگباری در مــراوه تپه طغیان 
رودخانه و ســیلاب به همراه داشت که موجب خســاراتی به شبکه گازرسانی 
روستای پســت دره شــده اســت.رییس اداره گاز مراوه تپه گفت: بارش های 
رگباری که از شب آغاز شده بود سبب طغیان رودخانه شد و به  زیر ساخت های 

گاز در این شهرستان خسارت وارد کرد.
فرهاد خوزین گفت: در حال حاضر دو خانوار گاز آن ها قطع شــده است که با 
همت و تلاش شــبانه روزی همکاران امداد گاز در حال برطرف کردن نواقص 
ورفع  هرچه سریعتر آن هســتیم  وی افزود: میزان خســارت  دقیق مشخص 
نیست و بعد از برآورد ها اعلام خواهد شــد هواشناسی گلستان درباره احتمال 
طغیان رودخانه ها، آبگرفتگی معابر و ســیلاب به ویژه در مناطق کوهستانی و 

شرق گلستان هشدار سطح زرد صادر کرده بود.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 یارانه بیشتر بگیرید، تورم بالاتری را تجربه خواهید کرد

وعده افزایش یارانه سرابی بیش نیست
لیلامرگن استاد اقتصاد دانشگاه چمران اهواز 
وعده افزایــش یارانه را اقدامی برای کســب رای 
توصیف کرد و گفت: افزایش سقف پرداخت یارانه 
بدون تحریک بخش تولید، قطعــا تورم زا خواهد 

بود.
 وعده های رنگارنگ یارانه ای نامزدهای انتخاباتی 
هرچه جلوتر می رویم، پر رنگ و لعاب تر می شود. 
از تحویل گوشت در درب منزل به وعده پرداخت 
یارانه معادل اعتبار ۲۰ گرم طلا به هر خانوار ســه 
نفره رســیده ایم. هر کاندیدا عــددی را به عنوان 
یارانه دولــت آینده اعلام می کنــد؛ در حالی این 
وعده ها به جامعه داده می شــود کــه پیش از این 
یکبــار گام هایی برای حــذف پرداخــت یارانه 

همگانی برداشته شده بود.
در ابتدای دولت روحانی اعلام شــد که پرداخت 
یارانه بار مالــی اضافی به دولــت تحمیل کرده و 
امکان ســرمایه گذاری در زیرساخت های اصلی 
کشــور را با بحران مواجه کرده اســت. به همین 
دلیل کمپین نــه به یارانــه راه افتــاد و با وجود 
اینکه حســن روحانی با بیش از ۱۸ میلیون رای 
رئیس جمهور ایران شــده بود، مردم با خواست 
وی درباره حذف یارانه ۴۵ هــزار تومانی موافقت 
نکردند و کمپین تشکیل شــده به نتیجه مطلوب 
نرســید.بعدها میزان این یارانه هم افزایش یافت 
و حالا پرداخت یارانه وارد فازهای جدیدی شــده 
است. حال این پرسش مطرح است که آیا افزایش 
سقف پرداخت یارانه ها توسط نامزدهای این دوره 
انتخابات ریاست جمهوری، اقتصاد کلان کشور و 
سرمایه گذاری در زیرساخت ها را با بحران مواجه 

نخواهد کرد؟
مرتضی افقه اســتاد اقتصاد دانشــگاه دانشــگاه 
چمران اهواز در این رابطه بیان کرد: صحبت هایی 
که از سوی برخی از آقایان مطرح می شود، درست 

نبوده و ادعاهــای برخی از آنها توهین به شــعور 
مردم است.

وی ادامه داد: ایــن آقایانی که حــرف از افزایش 
یارانــه می زنند، فقــط می خواهنــد گروه های 
مســتمندی که در این ســه، چهار دهه درست 

کرده اند را برای رای دادن برانگیزانند.
افقه گفت: نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری 
فقــط بگویند در شــرایطی که قلک شــان به ته 
رســیده اســت و درآینده هم معلوم نیست چه 
اتفاقی رخ می دهد، منابع مالی یارانه ها را چگونه 

قرار است تامین کنند.
وی اضافه کرد: هم اکنون در منطقه، تنش داریم 
و هر لحظه ممکن است اســرائیل به لبنان حمله 
کند و بلافاصــه تاثیرش بر قیمــت ارز و طلای ما 
مشهود شــود که البته این حمله تبعات دیگری 
نیز دارد.استاد اقتصاد دانشــگاه دانشگاه چمران 
اهواز ادامــه داد: ۶ ماه بعد ممکن اســت ترامپ 
بیاید و همین مختصر نفتی که دارند با چراغ سبز 
آمریکا و بایدن به چین می فروشــند؛ از بین برود. 
نامزدها باید بگویند کــه این وعده های فضایی را، 
از چه منبعی می خواهنــد تامین کنند. هم اکنون 
حقوق بازنشستگان را نمی توانند پرداخت کنند، 
پس منابع این یارانه ها را از کجا می خواهند تامین 
کنند؟وی دربــاره اینکه اگر معــادل نرخ طلا به 
مردم از طریق صندوق های طلا یارانه داده شود، 
بیان کرد: اگــر معادل طلا، نقدینگــی بدهند اما 
تولید زیاد نشــود، تورم افزایش خواهد یافت زیرا 
اگر رشد نقدینگی بیشتر از رسد تولید باشد، تورم 
مــی آورد و هرچه می دهند دوبــاره اثرش خنثی 

می شود.
افقه تاکید کرد: بحث های مطرح شده حرف های 
خیلی ســنجیده ای نیست و نشــان می دهد این 
آقایان همه ارزش هایی را که مدعی آن هســتند، 

برای چهار تا رای زیــر پا گذاشــته اند. البته این 
اقدامــات برای چهار تــا رای هم نیســت و برای 

قدرتی است که در آینده برایشان رانت دارد.
این اســتاد اقتصاد دانشــگاه دانشــگاه چمران 
اهواز درباره اثرات افزایش ســقف پرداخت یارانه 
بر کشــور، توضیح داد: اگر واقعا منابع آن درست 
تامین شود، تقاضا زیاد می شود. اگر معادل تقاضا، 
تولید وجود داشته باشد، این اقدام می تواند مفید 
باشــد اما اگر تولید وجود نداشته باشد، تبدیل به 
تورم می شــود.وی ادامه داد: حدس من این است 
که چنیــن پرداخت هایی به افراد کــم درآمد یا 
چند دهک پایین، به آن ها کمک می کند و زمینه 
افزایش تقاضایشــان تا مدتی فراهم می شــود. با 
توجه بــه اینکه فعلا تولیدات مــورد تقاضای این 
چند دهک در بازار وجود دارد و صنایعش را داریم، 
قاعدتا مشکل چندانی با افزایش میزان پرداخت 
یارانه ایجاد نمی شــود و می توانــد این پرداخت 
مطلوب باشــد.افقه ادامه داد: امــا همان طور که 
گفتم منابعش در کشور موجود نیست و به همین 
دلیل اثــرات مثبت آن را خنثــی می کند. ضمن 
آنکه ســاختار اداری به گونه ای نیست که بتوانند 
این حجم پرداخت ها را مدیریت کنند و بنابراین 

چنین وعده ای قابل انجام نیست.

مدیر عامل بانک ملی ایران عنوان کرد
 شکل گیری سطح جدیدی از خدمات بانکداری

 در بانک ملی ایران
مدیر عامل بانک ملی ایــران در آیین رونمایی 
از طرح های اعتبار ملی، مهــر ملی، BNPL و 
صدور غیرحضوری کارت های اعتباری بانکی 
گفت: با رونمایی از این ۴ طرح ســطح جدیدی 
از خدمات بانکداری و تحول اعتباری در بانک 

ملی ایران شکل گرفت.
به گزارش روابــط عمومی بانک ملــی ایران، 
با حضور مقامات و مســئولان کشوری، مجتبی یوســفی عضو هیأت 
رئیسه مجلس شورای اسلامی، عبدالرضا مصری نماینده محترم مردم 
کرمانشــاه در مجلس شورای اســلامی، ابوالفضل نجارزاده مدیرعامل 
بانک ملی ایران، قائم مقــام مدیرعامل، اعضای هیــأت مدیره، هیأت 
عامل و دیگر مدیران ارشــد و جمعی از کارکنان بانک ملی ایران، چهار 
محصول جدید و تازه بانک ملی ایران در راستای سیاست های پیشرانی 
در جلب رضایت مشــتریان رونمایی شــد. در این مراســم ابوالفضل 
نجارزاده، مدیرعامل بانک ملی ایران، با بیــان این که این بانک همواره 
در تحول گرایی پیشتاز بوده اســت، گفت: بانک ملی ایران از این قافله 
عقب نمانده و در هر دوره با معرفی محصولات جدید و به روز خود، یک 
سازمان پویا و زنده را به نمایش گذاشته است.وی با بیان این مطلب که 
در سال گذشته بانک ملی ایران توانست با کمک ها و حمایت های دولت 
و مجلس شورای اسلامی برای نخستین بار افزایش سرمایه چشمگیر و 
قابل توجهی را تجربه کند، افزود: این بانک در دولت سیزدهم اقدامات 
اساســی و مهمی نظیر تأمین مالی طرح های زیربنایی و روبنایی کشور 
و پرداخت ۱۰۰ درصدی تســهیلات تکلیفی در راستای ارائه خدمات 

بهینه و جلب رضایت مشتریان را به مرحله اجرا رساند.
نجارزاده با اشــاره به این که بانک ملی ایران هم اکنون با کســب سهم 
از بازار به جایگاه اصلی خود در نظام بانکی برگشــته است، تأکید کرد: 
سال ها بود که بانک ملی ایران ســهم بازار را از دست می داد، اما در سال 
گذشته با تلاش های صورت گرفته و برنامه ریزی های منسجم و دقیق 

این بانک به جایگاه اصلی خود بازگشت.
مدیرعامل بانک ملی ایران انتقال تمامی حساب ها به بانک ملی ایران را 
یک دستاورد بزرگ دانست و افزود: سال قبل با هماهنگی های صورت 
گرفته تمامی حساب ها  با موفقیت کامل به بانک ملی ایران منتقل شد 
که این موفقیت و دستاورد حاصل زحمات و تلاش های کارکنان بانک 
ملی ایران است.مدیر عامل بانک ملی ایران افزایش سرمایه ۲۵ همتی، 
کسب ســهم از بازار، رشــد منابع، فروش ۳۶ همتی دارایی های بانک، 
انتقال مؤسسه نور، توسعه زیرساخت های فناوری و ارائه طرح مهربانی 
ملی را بخشــی از مهمترین اقدامات بانک در ســال گذشته برشمرد و 
اظهار امیدواری کرد که امسال نیز با اجرای اقدامات مناسب دستاوردها 

و تحولات خوبی رقم زده شود.
وی با بیان این که برآینــد اقدامات و عملکرد بانــک باید موجب خلق 
بنگاه شــود و نه بنگاهداری، افــزود: پرداختن به بانکــداری به جای 
بنگاهداری به عنوان یک راهبرد، اقدامی ســت که بانک ملی ایران آن 
را سرلوحه فعالیت های خود قرار داده اســت و همه ارکان این بانک در 
راستای عملیات بانکداری و منطبق بر رویه و چارچوب های بانک عمل 
می کنند. نجارزاده با بیان این که سال گذشته بانک ملی ایران ۳۵ همت 
از اموال مازاد خود را به فروش رســانده اســت، یادآور شد: بنگاهداری 
وظیفه بانک نیســت، بلکه بانک بنگاه خلق می کند و ســپس آن را در 
اختیار مدیــران بنگاه های اقتصادی متخصص قــرار می دهد تا زمینه 

رشد اقتصادی، رونق تولید و اشتغالزایی در کشور را فراهم کند.
مدیرعامل بانک ملی ایران افزود: ما در نظام بانکی مطابق سیاست ها و 
راهبردهای اصلی دولت الزام به خروج از بنگاهداری هستیم و این اقدام 

و الزام را تا حصول نتیجه دنبال خواهیم کرد.
وی با اشاره به روند واگذاری بنگاه ها در ســال جاری، اعلام کرد: با این 
واگذاری ها منابع بانک افزایش پیدا می کند و بانک می تواند تسهیلات 

بیشتری را در اختیار طرح های دولت و آحاد جامعه قرار دهد.
نجارزاده همچنین با بیان این که امسال باید ارائه خدمات غیرحضوری 
را تقویت کنیم، افزود: در ســال ۱۴۰۳ باید با تحولات حوزه بانکداری 

دیجیتال همگام شویم تا خدمات مبتنی بر فناوری را گسترش دهیم .
مدیر عامل بانــک ملی ایران در خاتمه ســخنانش بــه کاهش حضور 
مشتریان در شــعب به دلیل خدمات غیرحضوری اشاره کرد و گفت: با 
شناســایی فرصت ها و نیازهای مشتریان توانســتیم امروز ۴ محصول 
جدید و کاربردی را رونمایی کنیم که این نشــان از ظرفیت های بانک 
است.مجتبی یوســفی عضو هیأت رئیسه مجلس شــورای اسلامی در 
آئین رونمایی ازچهار خدمت نوین و نوآور بانک ملی ایران گفت: با ریل 
گذاری های انجام شــده، بانک ملی ایران در تأمین مالی اقتصاد کشور 
نقشی بی بدیلی و چشمگیری دارد و یک الگو و نمادی از خدمت رسانی 

به آحاد جامعه است.

ملی
سخنگوی صنعت برق خبر داد

رشد ۶ هزار مگاواتی مصرف برق در کشور
 ســخنگوی صنعت برق گفت: تقاضــای برق به عــدد ۷۳ هزار و ۶۴۴ 
مگاوات رســید که نسبت به مدت مشــابه سال گذشــته رشد ۶ هزار 

مگاواتی را نشان می دهد.
مصطفی رجبی مشــهدی افزود: این میزان معادل ۱۰ درصد رشــد را 

نسبت به سال گذشته نشان می دهد.
وی ادامه داد: این میزان رشــد نه تنها نگران کننده اســت بلکه وظیفه 

همه ما را برای مصرف بهیه برق سنگین تر می کند.
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: در بخش خانگی علاوه بر طرح 
ســال های گذشــته مبنی بر ارائه پاداش صرفه جویی به میزان ۲ هزار 
تومان به ازای هر کیلووات ســاعت، با راه اندازی پویــش با انرژی برای 
کســانی که مصارف خود را کاهش دهند ونرم افزار کاربردی با انرژی را 

نصب کنند، با قید قرعه، جوایز ارزنده ای اهدا خواهد شد.
رجبی مشهدی گفت: نخســتین دور قرعه کشی این پویش در روز عید 
غدیر انجام خواهد شــد و به کســانی که مصرف خود را کنترل کرده و 
نســبت به ســال قبل، کاهش داده باشــند، جوایزی به قید قرعه اهدا 

خواهد شد.
 مشــترکان می توانند با مراجعه به آدرس https://ba-energy.ir/ در 
این پویش شرکت کرده و با عمل به موارد مطرح شده مشمول دریافت 

جوایز شوند.
مشــترکان صنعت برق اگر در خرداد ماه ۱۵ درصد صرفه جویی داشته 

باشند می توانند یکی از این جوایز را به دست آورند.
برای خرداد ماه ۱۵ خودرو به عنوان جایزه در نظر گرفته شــده اســت 
که به قیدقرعه به مشــترکانی که رعایت مصرف داشته اند تعلق خواهد 
گرفت.همچنیــن ۱۵۰ جایزه ۱۰۰ میلیونی هم برای مشــترکانی که 

رعایت کنند در نظر گرفته شده است.
علاوه بر این در خردادماه مشــترکان می تواننــد به قیدقرعه از ۱۵۰۰ 

جایزه ۱۰ میلیون  تومانی برخوردار شوند.
همچنین ۱۵ هزار جایزه یک میلیون تومانی هم برای مشترکان در ماه 
خردادماه در نظر گرفته شــده که به قیدقرعه به مشترکان تعلق خواهد 

گرفت.

 ایران سی اُمین کشور دنیا در تولید 
برق هسته ای شد

 ایران در سال میلادی گذشــته ۶.۶ تراوات ساعت برق هسته ای تولید 
کرد و سی امُین کشور دنیا در این زمینه شد.

موسســه انرژی در »گزارش مرور آمــاری انرژی جهــان« که جدیداً 
منتشر کرده از رشــد یک درصدی تولید برق هســته ای در ایران طی 
سال ۲۰۲۳ خبر داده است. ایران در این ســال ۶.۶ تراوات ساعت برق 
هسته ای تولید کرده اســت که این رقم نسبت به ســال قبل رشد یک 
درصدی داشته اســت.تولید برق هســته ای ایران در دولت سیزدهم 
حدود ۵ درصد رشد داشته است. ایران در ســال ۲۰۲۰ یعنی در سال 

آخر دولت دوازدهم ۶.۴ تراوات ساعت برق هسته ای تولید کرده بود.
ایران در میان معدود کشــورهایی در جهان اســت کــه از تولید برق 
هسته ای برخوردار هســتند. در ســال ۲۰۲۳ تنها ۳۳ کشور جهان از 

جمله ایران برق هسته ای تولید کرده اند.
کل برق هسته ای تولید شــده در جهان طی این ســال برابر با ۲۷۳۷ 
تراوات ســاعت بوده است. این رقم نسبت به ســال قبل از آن رشد ۲.۲ 
درصدی داشته اســت.ایران با تولید ۶.۶ تراوات ساعتی برق هسته ای 

در سال میلادی گذشته در رتبه ۳۰ جهان از این نظر قرار داشته است.
سهم ایران از کل برق هسته ای دنیا در این ســال تنها ۰.۲ درصد بوده 
اســت. آمریکا با وجود مخالفت با فعالیت های هسته ای ایران، خودش 
بزرگ ترین تولیدکننده برق هســته ای در جهان اســت و ۲۹ درصد از 
کل برق هسته ای دنیا در سال ۲۰۲۳ در این کشــور تولید شده است. 
فرانســه نیز با ســهم ۱۲.۴ درصدی پس از چین در رتبه ســوم دنیا از 
این نظر قرار دارد. چین ۱۵.۹ درصد از کل برق هســته ای دنیا در سال 
میلادی گذشــته را به خود اختصاص داده و در رتبه دوم دنیا از این نظر 

قرار گرفته است.

انرژی روزنامهسراسریصبحایران
صاحب امتیاز: امیرموسیکاظمی
مدیرمسوول:دکترمریمکاظمی

چاپ:کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
شمارهتماسسازمانآگهیشهرستان:
۶۶۹۷۳۶۷۸ -۶۶۹۷۳۷۱۴

 آگهي تجدید مزایده عمومي 
شماره ) 5003005722000012 (

شهرداري كمال شهر در نظر دارد موضوع اجاره سالن ورزشی چند منظوره شهید حاجیان را به استناد ماده 13 آئین نامه مالی شهرداری ها 
و مجوز صادره از سوی شورای محترم اسلامی کمال شهر به شماره نامه 1402/3652 مورخ 1402/11/10 به صورت اجاره یک ساله از طریق 
برگزاری مزایده عمومی به مستاجر واجد الشرایط واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی 
پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. متقاضیان شرکت در 
فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای 

مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

 تاریخ انتشار فراخوان : از تاریخ 1403/04/04
 مهلت دریافت اسناد فراخوان : تا تاریخ 1403/04/11

 مهلت ارسال پیشنهادات : تا ساعت 13:00 روز شنبه  مورخ  1403/04/23
 زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 13:30 روز شنبه  مورخ  1403/04/23

- ارائه سپرده شرکت در مزایده به مبلغ 30.000.000 ریال  به یکی از روشهای ذیل الزامی است :
1- ضمانت نامه بانکی در وجه شهرداری کمالشهر به شناسه ملی 14000297172 ترجیحاً از بانکهای استان البرز و تهران که به مدت 90 روز 
)از تاریخ ارسال پیشنهادات( اعتبار داشته و قابل تمدید باشد و در صورت نیاز به تمدید ضمانت نامه یاد شده، چنانچه برنده مزایده طبق دستور 
شهرداري اقدام به تمدید ضمانتنامه مذكور ننماید، شهرداري حق دارد مبلغ آن را از بانك ضامن دریافت نموده و وجه آن را به جاي ضمانتنامه 

به رسم وثیقه نزد خود نگهداري نماید.
2- واریز فیش نقدی به حساب سپرده شماره 0219326211008 بانک ملی ایران به نام شهرداری کمال شهر 
 برندگان اول و دوم و سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

  شهرداري كمال شهر در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار مي باشد.
  در هر شرایطي مدارك مندرج در اسناد مزایده ملاك عقد قرارداد خواهد بود.

 توضیح اینكه به غیر از سپرده شركت در مزایده كلیه اسناد و مدارك مربوطه نزد شهرداري باقي مي ماند و سپرده نفرات دوم و سوم مزایده 
تا زمان انعقاد قرارداد با نفر برنده مسترد نخواهد شد.

  هزینه چاپ دو نوبت آگهي در روزنامه به عهده برنده مزایده مي باشد.     
 مستأجر موظف به اخذ شهریه با نرخ دولتی مطابق تعرفه اداره کل ورزش و جوانان استان البرز می باشد.                                      

 سایر اطلاعات و جزئیات مورد اجاره و شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد، در اسناد مزایده درج گردیده است.                
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/04
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/11

 نوبت اول

محمد اسدی-  شهـردار کمال شهـر

 آگهي تجدید مزایده عمومي 
شماره ) 5003005722000013 (

شهرداري كمال شهر در نظر دارد موضوع اجاره سالن ورزشی چند منظوره ولایت )خانه کشتی( را به استناد ماده 13 آئین نامه مالی 
شهرداری ها و مجوز صادره از سوی شورای محترم اسلامی کمال شهر به شماره نامه 1402/3652 مورخ 1402/11/10 به صورت اجاره یک 
ساله از طریق برگزاری مزایده عمومی به مستاجر واجد الشرایط واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. متقاضیان شرکت 
در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان 

امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

 تاریخ انتشار فراخوان : از تاریخ 1403/04/04
 مهلت دریافت اسناد فراخوان : تا تاریخ 1403/04/11

 مهلت ارسال پیشنهادات : تا ساعت 13:00 روز شنبه  مورخ  1403/04/23
 زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 13:30 روز شنبه  مورخ  1403/04/23

  ارائه سپرده شرکت در مزایده به مبلغ 36.000.000 ریال  به یکی از روشهای ذیل الزامی است :
1- ضمانت نامه بانکی در وجه شهرداری کمالشهر به شناسه ملی 14000297172 ترجیحاً از بانکهای استان البرز و تهران که به مدت 90 روز 
)از تاریخ ارسال پیشنهادات( اعتبار داشته و قابل تمدید باشد و در صورت نیاز به تمدید ضمانت نامه یاد شده، چنانچه برنده مزایده طبق دستور 
شهرداري اقدام به تمدید ضمانتنامه مذكور ننماید، شهرداري حق دارد مبلغ آن را از بانك ضامن دریافت نموده و وجه آن را به جاي ضمانتنامه 

به رسم وثیقه نزد خود نگهداري نماید.
2- واریز فیش نقدی به حساب سپرده شماره 0219326211008 بانک ملی ایران به نام شهرداری کمال شهر 
 برندگان اول و دوم و سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

  شهرداري كمال شهر در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار مي باشد.
  در هر شرایطي مدارك مندرج در اسناد مزایده ملاك عقد قرارداد خواهد بود.

  توضیح اینكه به غیر از سپرده شركت در مزایده كلیه اسناد و مدارك مربوطه نزد شهرداري باقي مي ماند و سپرده نفرات دوم و سوم مزایده 
تا زمان انعقاد قرارداد با نفر برنده مسترد نخواهد شد.

  هزینه چاپ دو نوبت آگهي در روزنامه به عهده برنده مزایده مي باشد.     
 مستأجر موظف به اخذ شهریه با نرخ دولتی مطابق تعرفه اداره کل ورزش و جوانان استان البرز می باشد.                                      

 سایر اطلاعات و جزئیات مورد اجاره و شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد، در اسناد مزایده درج گردیده است.         
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/04
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/11

 نوبت اول

محمد اسدی-  شهـردار کمال شهـر


